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Избор

Потърпевши Вот Драма

Анна Янева оглави
БСП - София

Стр. 3

Стр. 6

Заради унищожената реколта -
скок в цената на черешите

Стр. 2

Депутатски арест
в Кюстендил

Стр. 23

Премиерът ще решава и за
треньора на волейболистите

Стр. 8

Любчо Георгиевски
за ситуацията в Македония
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Тероризъм

Раниха посланика ни в Йемен
при опит за отвличане

Стр. 11

Единственият спален вагон
на БДЖ ще се движи само още
една нощ и на 15 май ще бъде
спрян от движение. Така преди
предстоящите празници и лет-
ния сезон, когато пътниците на
превозвача набъбват, държав-
ната железница остава без
тази услуга. Досега вагонът
пътуваше по линията София-
Варна. Вече са поръчани 30
вагона от Турция, но докато

Спира последният
спален вагон на БДЖ

Няколко
ÄÓÌÈ

Веселка
ВЕНКОВА

Все са ставали гафо-
ве в изборните бюлети-
ни, ама на партията, коя-
то ти е дала хляба, да
сбъркаш името, не е било.
Областната управа в
Кюстендил обаче нямала
вина за грешката, оправ-
да се губернаторът Вла-
дислав Стойков. Сигурно
Тройната коалиция им е
написала КП вместо ПП
ГЕРБ. Само едно “Б” лип-
сва, кодошеха се вчера по
форумите майтапчии, и
всичко щеше да си е на
мястото.

На този “фон” сбърка-
ното презиме на канди-
дат за общински съвет-
ник от БСП е просто дре-
болия, ама “матрицата на
бюлетината е одобрена
от ОИК”, измъкна се об-
ластният управител.

Есенес депутати раз-
насяха чували с бюлети-
ни в София, но този филм
свърши. Позволил си Де-
сислав Чуколов от “Ата-
ка” да влезе с телевизио-
нен екип и камери в сек-
ция. Извели го с полиция,
разбира се, “Атака” вече
фалшиви в управленския
хор.

Списък с имена бил
“открит” в един от
претърсваните обекти в
ромския квартал на Кюс-
тендил. Това имало
връзка с акцизни стоки
без бандерол и “съответ-
ни суми пари”, затова
можело да се работи в
посока купуване на гласо-
ве, твърди прокурор.

Голямата крачка към
успешно развитие на
Кюстендил не се състоя,
както очакваше кметът
Петър Паунов. То не се
знае и дали няма пак да
бъде касиран вотът, ама
с такъв Изборен кодекс -
такива избори.

По икиндия избирател-
ната активност беше
около 24%. Язък, че сами-
ят Цветанов се дра от
червен камион в циганска-
та махала. Ама пък избо-
ри по черешово време пра-
вят ли се?

дойдат, услугата спален вагон
няма да я има. Първите 3 от
новите вагони се очаква да
пристигнат в страната към края
на юни. Първоначалното обе-
щание бе, че първите 12 от
30-те нови спални вагона ще
пристигнат на 9 април, но това
не се случи. Не се случи и през
май. Сега ще чакаме юни.

Директорът по експлоата-
цията в превозвача Здравко

Мерджанов обясни вчера
пред БНТ, че забавянето е
дошло от страна на произво-
дителя, който не можал да
приключи в указаните сроко-
ве и графици с изработката на
вагоните. Надяваме се да вля-
зат в експлоатация най-късно
в средата на месец юни, каза
той.

Преди спалният вагон да
потегли за последно от София

Услугата изчезва до края на юни,
чакат се нови возила от Турция

към Варна, ръководството на
БДЖ ще се срещне с турската
фирма производител, за да
договорят конкретна дата за
доставката на новите возила.
Спалните вагони ще бъдат пус-
нати по линиите едва след като
преминат преглед от българска
страна. Според ръководството
на БДЖ вагоните били “мечта”
- оборудвани с климатик, кафе-
машина и душ-кабина.

Пушачи и ресторантьори протестираха с концерт против тоталната забрана за тютюнопушене,
която се въвежда от 1 юни. Протестът се проведе под наслов “Чуйте гласа на народа”

Черешови
избори

НОЩ НА ЛИТЕРАТУРНИ ЧЕТЕНИЯ
ПРЕВЗЕМА СОФИЯ НА 15 МАЙ

Стр. 20

Стр. 12
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лв. за ремонт на 10 професио-
нални гимназии, в които учат
над 5000 деца. Причината е, че
две години чиновниците на
Сергей Игнатов не са си
мръднали пръста да придвижат
проекта, а са се сетили за него
едва когато е наближил край-
ният срок. За това алармира

Изчезването на братя Галеви ще се отрази
негативно в юлския доклад на ЕК за правосъди-
ето и вътрешния ред в България. Това коменти-
ра в събота министърът на вътрешните работи
Цветан Цветанов. Цветанов не пропусна да
прехвърли на съда вината за изчезването на
“братята” и призна, че очаква юлските критики
от Брюксел.

“Предположенията са, че или са се укрили
някъде в страната, и другият вариант е, че са
излезли нелегално извън страната, защото те
няма как да преминат легално през границата,
тъй като имат ограничения да напускат страна-
та”, коментира Цветанов.

Зам.-министърката на правосъдието Деница
Петкова не се ангажира с прогноза дали скан-
далният случай ще бъде анализиран в доклада
на ЕК. Вместо това тя описа странна хипотеза:

Павлета ДАВИДОВА

Да бием ГЕРБ на предстоящите избори е основната задача
пред БСП следващата година. Това заяви Явор Гечев пред кон-
ференцията на Младежкото обединение в БСП, след като получи
втори мандат за председателското място. Заседанието започна в
17 ч. в събота, а гласуването за ръководство и лидер се проточи
до около 3 през нощта.

Още в началото заваляха отводи от 16-те номинации за ли-
дерското място. В надпреварата останаха Явор Гечев, Трендафил
Величков, Георги Кардашев, Георги Георгиев и Владимир Йолов.
Гечев спечели още на първия тур с 315 гласа, Трендафил Велич-
ков получи двойно по-малко гласове - 157. Трети остана Георги
Кардашев, подкрепен от 54 души.

“Само ние можем да доведем младите в БСП, да направим
връзката с неправителствените структури и демократичните орга-
низации. Ние, защото говорим на един и същи език с всички, на
които им пука за България”, заяви Гечев. Той отчете като успехи на
МО инициативите за тефтерчето на Дянков, акциите срещу мла-
дежката безработица, срещу отхвърлянето на АСТА, срещу добива
на шистов газ у нас. Величков също отчете, че МО е постигнало
успехи, но бе категоричен, че е необходимо да се прави повече
и да се мотивират повече млади хора с идеите на БСП.

Форума уважиха двамата основни кандидати за лидерското
място в БСП. Сергей Станишев използва промеждутък в гласува-
нето за лидер на БСП - София, а около половин час след като си
тръгна, в залата дойде и Първанов. Станишев коментира, че нито
веднъж не си е позволявал да се меси в работата на МО и никой
няма право да поучава обединението. “В партията има и негатив-
ни традиции, като използване на апаратни и процедурни хватки.
Много ви моля, не ги възприемайте”, призова той.

“Да разпишем ясни механизми и средства за изборна победа,
но не морална, с каквато се хвалим напоследък, а силна. Победа,
която да ни осигури възможността да управляваме успешно 4
години”, настоя Първанов.

МОМН проваля проект
за над 9 млн. лв.
Заради безхаберието на министерството над 5000 деца ще продължават да учат в лоши условия

разследване на Медиапул. За
престъпната небрежност на
МОМН се разбра в парламен-
тарната комисия по еврофондо-
вете при представянето на
изпълнението на Оперативна
програма “Регионално разви-
тие”. Помолени за коментар
защо са се забавили толкова
много, от пресцентъра на про-
светното министерство изпрати-
ли отговор, според който те
нямат никаква вина за случая и
едва ли не са дали всичко от

себе си проектът да бъде
изпълнен.

Управляващият орган на
програмата вече е прекратил
два от сключените договори с
образователното министерство,
става ясно от информационна-
та система за еврофондовете
ИСУН. Единият е за професио-
налната гимназия “Мария
Кюри” в Сливен за 894 хил. лв.,
която е трябвало да бъде ре-
монтирана до 7 март 2012 г.,
но това не е направено. Други-

ят прекратен договор е за гим-
назията по електротехника във
Варна за 890 хил. лв. Той е
трябвало да бъде изпълнен до
26 април 2011 г., което също
не е направено.

Пред провал е изпълнение-
то по още шест договора за
ремонт на осем професионални
гимназии, три от които в София,
стана ясно още по време на
заседанието на парламентарна-
та комисия. Шансовете ремон-
тите за близо 6 млн. лв. да бъдат

изпълнени са нищожни. Причи-
ната е, че от МОМН са направи-
ли неуспешен опит за нагласен
търг за избор на строител. Това
става ясно от регистъра на об-
ществените поръчки, съобщава
Медиапул. Ремонтите трябва да
бъдат извършени от 1 юни до
15 септември. Така 8 училища
могат да загубят 6 млн. лв. зара-
ди бездействието на просветни-
те чиновници, които най-веро-
ятно са взели солиден хонорар
за управлението на проекта.

Младежите от БСП надъхани за победа над ГЕРБ

ЦВЕТАНОВ ПРИТЕСНЕН:

Братя Галеви ще донесат
лош доклад на ЕК

М
инистерството на об-
разованието, мла-
дежта и науката про-
валя европейски
проект за над 9 млн.

Драстично раздуване на забранителните списъци лъсна при вче-
рашните избори за общински съветници в Кюстендил. Според секци-
онните комисии, ако на изборите през октомври в списъците са фи-
гурирали по 30-50 души, сега на места този брой е нараснал до 150.

Повторни избори за общински съвет в Кюстендил се наложиха,
след като ВАК касира вота от м.г.

В районната прокуратура бе образувано досъдебно производство
за намерени списъци с имена на евентуални избиратели. У човека,
в който са открити, била намерена и голяма сума пари, за които
можело да се предположи, че са предназначени за купуване на
гласове, каза дежурният прокурор Георги Константинов.

Хаосът в изборния ден продължи. Оказа се, че бюлетините са
сбъркани и вместо ПП (политическа партия) “ГЕРБ” на тях било из-
писано КП “ГЕРБ”. Зам.-председателят на “Атака” Десислав Чуколов
бе изведен с полиция от избирателна секция, защото влязъл с теле-
визионен екип и камери. “Аз съм редовно регистриран застъпник.
Показал съм си документа. Бях отстранен, изгонен от председателя
на секцията, който е от ГЕРБ и, така да се каже, се беше разпасал”,
коментира Чуколов. По думите му, полицаите се държали като
застъпници на ГЕРБ, а не като органи на реда.

ДРАСТИЧНО РАЗДУХА
ЗАБРАНИТЕЛНИТЕ
СПИСЪЦИ В КЮСТЕНДИЛ

“От датата на постановяване на решението на
ВКС до днес, 13 май, са минали по-малко от 10
работни дни. Възможно е тези лица да се явят за
изпълнение на тяхното наказание и да кажат, че
не са знаели, че имат осъдителна присъда, и
това е така, защото те не са длъжни да четат
вестници или да гледат телевизия. Мярката им за
неотклонение към днешна дата е парична гаран-
ция. Тази мярка не ги задължава да не променят
адреса си. Единствената им мярка е да не напу-
скат територията на страната”, обясни Петкова.

Бившият кмет на Дупница Първан Дангов
също сподели пред медиите подобна хипотеза.
“Ще бъдем свидетели на тяхното публично по-
явяване”. “Развръзка ще има. Нали не мислите,
че сами са действали - самосиндикално за всич-
ко, което са говорили и действали”, попита ри-
торично той.

Явор Гечев спечели втори мандат с голямо мнозинство

Лидерът на БСП Сер-
гей Станишев е помолил
на предстоящия конгрес
да бъдат монтирани инди-
видуални кабинки за гла-
суване, за да бъде гаран-
тирано, че делегатите ще
упражнят правото си на
глас без каквито и да било
съмнения за евентуално
влияние. Това съобщи са-
мият Станишев в телеви-
зионно интервю снощи.

“Много е важно как ще
се държим всички ние,
следващата събота цяла

Изборни кабини ще има на конгреса на БСП
България ще гледа нас.
Дори и тези, които не ни
харесват, защото знаят
мястото и ролята на БСП”,
заяви Станишев. Той бе
категоричен, че евентуал-
но оспорване на конгреса
в съда, каквито намеци се
чуват, би било фатално. Аз
никога не бих го направил,
дори и да бъде избран
друг председател, защото
това ще е вотът на делега-
тите, каза Станишев.

Най-важното е кон-
гресът да проведе смис-

лена дискусия по полити-
ката, която БСП трябва да
води, продължава да е
убеден лидерът на парти-
ята. На въпрос дали мис-
ли, че Георги Първанов
“ще го надвие”, Станишев
отговори: “Аз не мисля, аз
разсъждавам на база на
фактите”. Стана ясно, че
от конференциите, които
са номинирали само един
кандидат за председател,
Станишев има 101 номи-
нации, а Първанов - 10.
“Общо номинациите за

мен са 179, за Първанов -
70. Това не значи, че де-
легатите ще се съобразят,
но все пак”, каза Стани-
шев.

“Георги Първанов мно-
го добре знае, че във все-
ки труден момент за него,
започвайки от “Иракгейт”,
минавайки през импийч-
мънта, който ГЕРБ иници-
ираха, до последната ко-
мисия, която създаде
мнозинството в парла-
мента, за помилванията,
БСП и аз лично сме за-

ставали зад него и сме
отстоявали принципна
позиция”. Това каза Сер-
гей Станишев по повод
обвинението на Георги
Първанов, че БСП е по-
харчила 1 млн. лв. за че-
рен пиар, и го нарече
несериозно. “И в двете му
кампании за президент
БСП като партия, която го
е издигала и подкрепяла,
е участвала активно и има
много голям принос за
крайния резултат. Всеки
един от нас - и Георги

Първанов, и аз, и всеки
един депутат, сме длъж-
ници на БСП, на редови-
те членове на партията”,
каза той.

Минути след края на
изявата на Сергей Стани-
шев, също в тв интервю,
Георги Първанов нарече
“положителен сценарий”
в дните преди конгреса
да бъде постигнато сбли-
жаване на позициите и
излизане с единни посла-
ния и платформи в името
на общите цели.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Â ìîìåíòà çà òÿõ çíàåì,
÷å ãè íÿìà, íî êúäåòî è äà
ñà, ùå ãè íàìåðèì‘ Цветан Цветанов вече се чуди как да излезе от положение

в скандалния случай с братя Галеви

София избра Анна Янева за нов
председател на столичните со-
циалисти. До нейния избор се
стигна след изключително ос-
порвано гласуване, след което у
някои делегати останаха съмне-
ния за апаратни игри и натиск
върху цялата конференция.

От 16 номинирани за лидер
на Градския съвет 11 си напра-
виха отвод, така че до гласуване
стигнаха фаворитката на Румен
Овчаров Анна Янева, издателят
на ДУМА и член на Изпълнител-
ното бюро на БСП Николай
Малинов, общинските съветници
Борис Цветков и Георги Кадиев
и лидерът на БСП в район “Обо-
рище” Валентин Иванов.

След първото гласуване
Анна Янева събра 87 гласа, а
втори и трети останаха Нико-
лай Малинов и Борис Цветков с
по равен брой гласове - 38. За
Кадиев гласуваха 32 делегати,
а за Валентин Иванов - 10. Така
на балотаж вместо двама оти-
доха трима души. В залата бе
направено предложение при
второто гласуване за победи-
тел да бъде обявен този, който
спечели най-много гласове,
независимо дали е получил 50
плюс един гласа. Конференци-
ята обаче отхвърли тази идея.

На втория тур гласуваха 192
делегати, а действителните
бюлетини бяха 190. При пре-
брояването се разбра, че Яне-
ва получава 96 гласа, Николай
Малинов - 49, а Цветков - 45.
Точно в този момент избухнаха
противоречията, защото гласо-
вете на Янева бяха точно 50
процента, но й липсваше един
глас, който да я направи побе-
дител, и делегатите трябваше
да гласуват отново. Ръководст-
вото на конференцията напра-
ви предложение да се гласува
трети път, но явно. Тази идея
обаче спря шефката на Общо-
партийната контролна комисия
Валя Богданова, която обясни,
че решението за промяната на
гласуване от тайно в явно тряб-
ва да бъде взето с мнозинство
от поне две трети от делегати-
те, и идеята не бе подложена
изобщо на гласуване. Тогава бе
направено предложение резул-
татът на кандидатите да се из-
числява не на базата брой на
гласувалите, а на базата на
действителните бюлетини. След
това решение Анна Янева бе
обявена за победител, защото
резултатът й стана точно 50
процента плюс един глас.

Именно това решение на
конференцията предизвика
възмутени гласове. “За съжале-
ние БСП наистина е апаратна
партия. Изборът беше предна-
чертан с доста силен оказван
натиск върху делегатите”, комен-
тира вчера Георги Кадиев. Спо-
ред него се е случила не волята
на хората, а това, което е казал
апаратът. Сега остава да видим
дали това ще бъде за доброто
на България, уточни той.

Според устава на БСП Анна
Янева няма право да съвместя-
ва постовете и ще напусне мя-
стото си в парламента. На ней-
но място като депутат в Коали-
ция за България влиза Ваня
Добрева.

До избора на нов лидер се
стигна, след като досегашният
председател Румен Овчаров
обяви, че повече няма да се
кандидатира след 12 години на-
чело на БСП - София.
Просълзен, той благодари на
хората, които не са го предали.
Не страдам от синдрома на не-
заменимите, 12 години стигат,
разчувствано заяви Овчаров
пред делегатите. Ако трябва да
избирам по-стойностната, по-
важната, по-отговорната, по-ис-
тинската политическа позиция,
без колебания бих избрал по-
зицията на председател на
Градския съвет на БСП, но не
членувам в сектата на несменя-
емите, категоричен бе той.

Досегашният председател
отчете като успех това, че сто-
личната организация е стана-
ла водеща в БСП, но се само-
разкритикува за това, че не са
успели да спечелят кметски
избори в града. “Успех, пазете
отбора! Вярвам!”, емоционално
се обърна към делегатите той.

Според Овчаров след избо-
ра на Станишев за президент
на ПЕС БСП не се нуждае от
персонална смяна на лидера, а
от нова визия. Той обобщи, че
според него в партията няма
лидерска битка, а само лидер-
ски амбиции. Овчаров препоръ-
ча на БСП да се явява на избо-
ри самостоятелно, да не бяга от
собственото си име и да не се
крие зад коалиционни парава-
ни. Той се обяви и за пряк избор
на лидер от цялата партия.

В залата няколко
пъти се чуваха остри
реплики срещу изказва-
ния на Георги Първа-
нов. Острота прозвуча в
изказването на Илияна
Йотова. Аз не съм жи-
тел на културно гето,
възмути се тя по повод
изявление на Първа-
нов, че БСП е станала
културно и политичес-
ко гето. Според нея ли-
дерският въпрос се е
превърнал в тежък мо-

рален удар срещу БСП, защото
партията станала лесна плячка
на ГЕРБ и медиите.

Анна Янева в изказването
си преди избора се концентри-
ра върху работата с младите со-
циалисти. Тя поиска тази дей-
ност да не се върши кампаний-
но, а с последователност.

“БСП трябва да се бори за
власт, но ако
властта е
всичко, за
което гово-
рим, няма
как да я по-
лучим. Пътят
към довери-
ето на хора-
та са соци-
алните бит-
ки, които во-
дим”, катего-
ричен бе
пред деле-
гатите Нико-
лай Мали-
нов.

По време
на конфе-
р е н ц и я т а
прозвучаха
критики, че
Г р а д с к и я т
съвет на
БСП не е
успял да ко-
о р д и н и р а
добре рабо-
тата на со-
циалистите,
че има за-
труднения в

Анна Янева оглави
БСП в София
Александър СИМОВ
Мария НИНОВА

С
лед драматично 14-
часово заседание от-
четно-изборната кон-
ференция на органи-
зацията на БСП в

комуникацията между него и от-
делни райони. Самият Овчаров
изнесе тревожни данни за за-
старяването на членската маса
на партията - в 37 организации
в столицата няма нито един чо-
век под 70 години, а 48,4 на сто

Емоционалният завършек на речта на Овчаров предизвика силни емоции в залата

Пътят към
доверието на
хората са
социалните битки,
които водим,
категоричен бе
вторият в
надпреварата
Николай Малинов

са на над тази възраст. Хората
под 35 са само 9,1 на сто. Досе-
гашният председател отчете, че
за последните 2 години органи-
зацията е загубила 3 хиляди
членове и в момента общият
състав е 15 325 души.

Няма да ни прости историята, ако допуснем още 4 години
управление на ГЕРБ, смятам, че това ще разсипе България.
Това каза президентът на ПЕС и председател на БСП Сер-
гей Станишев пред ХХII отчетно-изборна конференция на
софийската организация на партията. Лидерът на левицата
не изключи и вероятността за предсрочни избори. “Парите
на ГЕРБ свършиха, предстои тежка зима, трябва да вземат
заеми, посягат към Сребърния фонд. Може да решат да
изненадат всички с подобен сценарий”, заяви Станишев. По
думите му отговорността на БСП е да намери сили да спре
ГЕРБ. Предстоящият конгрес има само един смисъл - посла-
нието, което ще дадем на хората, заяви Станишев.

СТАНИШЕВ: НЯМА ДА НИ
ПРОСТИ ИСТОРИЯТА, АКО
ДОПУСНЕМ ОЩЕ 4 Г. ГЕРБ

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА
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кратки

На основание чл. 121, ал. 1 от ЗУТ СЪОБ-
ЩАВАМЕ НА ЗАИНТЕРЕСОВАНИТЕ ЛИЦА, че е
открита процедура по обществено обсъждане на
проект за подробен устройствен план - план за
регулация и план за застрояване на поземлен
имот с идентификатор 55871.504.1367 по кадас-
тралната карта на гр. Перник, попадащ в терен
“За озеленяване” в квартал 7б по плана на гр.
Перник, кв. “Рудничар”, като:

1. С план за регулация поземлен имот 504.1367
се урегулира по имотни граници в нов УПИ VI,
който се отрежда “За автосервиз, ремонт и
поддържане на транспортни средства” с паркоме-
ста в кв.7б;

2. С план за застрояване се определя зона за
застрояване в новообразувания УПИ VI “За ав-
тосервиз, ремонт и поддържане на транспортни
средства с паркоместа” с показатели за устрой-
ствена зона Предимно производствена /Пп/.

Общественото обсъждане ще се проведе
на 28.05.2012 г. от 15.00 ч. в сградата на общи-
ната - гр. Перник, пл. “Св. Иван Рилски” 1А,
етаж 12, ст. 1.

О Б Я В А

Легендарният кораб музей “Ра-
децки” е готов да плава. Месец и
половина той бе в Русенската ко-
рабостроителница за сериозен
ремонт. “Радецки” не е бил попра-
вян от 2005 г. и затова се е нало-
жило да извършат над 200 ремонт-
ни дейности. По време на работа-
та са били установени още 60
дребни проблема, които също са
отстранени. Ремонтирани са кор-
пусът, ходовата част, монтирани
са съвременни противопожарни
системи и системи за предупреж-
дение при наводнение в трюма.
Това се изисква от Българския ко-
рабен регистър, тъй като “Радец-
ки” ще вози и пътници. Капаци-
тетът му е около 100 души. Най-
сложната част е била корабът да
стане абсолютно мобилен и да се
движи сам без помощта на влекачи
и тласкачи.

Жители на Балчик
блокираха входа на
Двореца

Протестиращи жители на Бал-
чик блокираха за кратко входа на
Културния институт “Двореца”.
Повод е отнетата възможност жи-
телите на града да влизат без-
платно. Около 2000 души се събра-
ха на протестен митинг на пътя
Балчик-Албена, на разклона за Кул-
турния институт. В декларация
от името на инициативен коми-
тет се настоява безплатният
достъп до “Двореца” да бъде
възстановен за балчиклии. Жите-
лите настояват управлението на
Културния институт да бъде
върнато на община Балчик, както
е било през периодите 1944-1961 и
1992-1997 г. Протестиращите се
заканиха, че ако няма удовлетво-
ряващо развитие, на 20 май за цял
ден ще бъдат блокирани всички
входове на “Двореца”.

Ремонтът на
„Радецки” приключи,
корабът ще плава

Снимка БГНЕС

От 7 на 10% са се увеличили случаите на хипотиреои-
дизъм (понижена функция на щитовидната жлеза) за 5 го-
дини. Това показват данни от проучвания на Българското
дружество по ендокринология през 2006 и през 2011 г.,
съобщи д-р Александър Шинков. Ако при първото масово
изследване недиагностицирани са били по-малко от поло-
вината прегледани, м.г. над 60% от прегледаните са знаели
за проблема си.

Честотата на заболяването е около 10% сред населени-
ето. По време на прегледите са установени възли в щито-
видната жлеза при 24,8% от хората. При 9-10 души на 100
хил. население е възможно възлите да са злокачествени,
поясни д-р Наталия Темелкова от Александровска болница.
Данните бяха съобщени във връзка с началото на втората
Национална информационна и скринингова кампания “Щи-
товидна жлеза и сърдечносъдов риск”.

Целта на инициативата е повишаване на информира-
ността на хората за заболяванията на щитовидната жле-
за. В рамките на кампанията (13 май - 16 юни) ще се
проведат безплатни скринингови изследвания на щито-
видната жлеза и сърдечната честота в София, Първомай,
Троян, Сандански, Пловдив, Варна, Шумен, Хасково, Ди-
митровград, Бургас и Сливен. Прегледите ще стават след
предварително записване на гореща телефонна линия
0700 10 515 (на цената на един градски разговор от
цялата страна). Всеки желаещ ще може да се запише за
безплатен преглед, да получи допълнителна информа-
ция за здравните заведения и датите, на които ще се
извършват, в периода до 31 май, всеки делничен ден
между 12 и 17 ч. (без сряда).

Д-р Темелкова прави ехографско изследване на актрисата
Ернестина Шинова, лице на тазгодишната кампания

Увеличават се случаите на хипотиреоидизъм
Снимка АВТОРКАТА

“Призовавам ви да обе-
диним истинските, автентич-
ните десноцентристки пар-
тии, за да спрем разруши-
телното управление на
ГЕРБ”. Това е написала в
обръщение към СДС пред-
седателката на НДСВ Хрис-
тина Христова.

Христова отправя “офер-
тата” по повод предстоящия
Национален съвет на СДС
на 15 май в Пловдив. Тогава
се очаква решението за ко-
алиране с ДСБ и превръща-
нето на Синята коалиция в
траен политически съюз.

И аз като много българи
през 1996 г. гласувах за
Петър Стоянов, а през 1997
г. и за Обединените демо-
кратични сили, защото вяр-
вах, че това са ценностите и
правилният път за страната
ни в този момент, припомня
Христова. “15 години по-
късно политическата ни ре-
алност показва, че всички
позитивни неща за българ-
ската икономика, външна

Аида ПАНИКЯН

НДСВ зове СДС за дясно
обединение без Костов
Мартин Димитров плаши с оставка, ако се разтури Синята коалиция

ма недостиг на анестезиолози и акушер-гинеколози в ново-
откритите болници в София. Това каза доц. Борислав Мари-
нов, началник на Клиниката по обща и патологична бремен-
ност в Университетската АГ болница “Майчин дом”. По думите

Веселка ВЕНКОВА политика и обща линия на
развитие, които започна
правителството на ОДС
през 1997 г., продължени от
правителството на НДСВ в
мандата 2001-2005 и запа-
зени благодарение на
твърдите реформаторски
позиции на НДСВ в манда-
та 2005-2009 г., може да
бъдат унищожени”, подчер-
тава лидерката на НДСВ.
“Не е невъзможно фискал-
ният резерв да бъде похар-
чен, реформите да бъдат
спрени, страната ни поста-
вена в изолация, без
външнополитически при-
оритети и визия, малкият и
среден бизнес - унизен на
колене, а демокрацията -
потъпкана чрез най-безоб-
разно манипулиране на из-
борите”, коментира Христи-
на Христова.

Лидерката на НДСВ
моли СДС за обединение,
тъй като без “обединяване
на усилията на всички мо-
жещи, принципни и автен-
тични център-дясно ориен-
тирани политически форма-

ции може и да не бъде на-
мерена алтернатива на се-
гашното некомпетентно уп-
равление”. “Българското об-
щество няма нужда от ляво
правителство, което не би
могло да удържи нужната
фискална дисциплина и
така да ни върне десетиле-
тия назад. Освен това не
бива да забравяме, че ГЕРБ
е всъщност лява партия. Тя
го доказа през тези про-
пилeни за страната ни 3
години на безидейно и ха-
отично управление”, кате-
горична е Христова в пис-
мото до СДС.

Лидерката на НДСВ дек-
ларира, че заедно с ВМРО-
НИЕ, Земеделския народен
съюз, Единната народна
партия и други център-дяс-
но ориентирани формации
водели разговори за обеди-
няване.

“Имате насреща отворе-
на врата, както впрочем и
през 2001 г., когато пак по-
ради упоритостта на Иван
Костов не можахме да ра-
ботим заедно. Ако това беше

станало, икономически и по-
литически България сега
щеше да е друга. Дано не
повтаряме същите грешки”,
твърди Христова.

Ден по-рано лидерът на
СДС Мартин Димитров обя-
ви, че ще подаде оставка,
ако на утрешното заседание
на Националния съвет на
СДС бъде взето решение за
самостоятелно явяване на
следващите избори или в
коалиция, различна от Си-
нята.

“Три години обединявам
десницата и всяко различно
решение би било крачка на-
зад. Електоратът ни с ДСБ е
един и същ, какво ще кажа
днес на хората. Защо не ни
питаха НДСВ през 2005 г.,
когато тръгнаха да правят
тройна управленска коали-
ция”, зададе Димитров
въпрос към репортера на
ДУМА, поискал мнението му
по офертата на Христина
Христова. “Аз съм “за” Синя-
та коалиция и за нейното
разширяване”, заяви пред-
седателят на СДС.

Борислав Маринов:

И

Има недостиг на
анестезиолози и
акушер-гинеколози

му, интересът към специалността много намалял, защото патологи-
ята се увеличава, условията стават все по-тежки, изискванията еже-
дневно се увеличават.

“Броят на желаещите да специализират намалява. Много млади
колеги започват тук специализацията и продължават в чужбина”,
посочи Маринов. “Много са колегите, които още от студентската
скамейка бягат и продължават да учат навън. Около половината
студенти, които изпитваме по време на държавен изпит, казват, че
се подготвят за чужбина. В момента имаме специалисти и обучава-
ме кадри, но те намаляват”, заяви доц. Маринов. Той коментира, че
има абсолютна нужда от анестезиолози, и новите болници, които се
откриват в София и провинцията, имат глад за анестезиолози и за
акушер-гинеколози. “Имаме 5 чуждестранни специализанти от Ма-
кедония, Сърбия и арабските страни, които са много доволни от
обучението тук. Същевременно обучението на студенти в Медицин-
ския университет в София, което се извършва на английски език,
привлича млади хора не само от региона, но даже от такива по-
далечни дестинации, като САЩ, Канада и Индия”, каза той.

БЧК Е ДОСТАВИЛ
ХРАНИ НА БЛИЗО
260 000 БЪЛГАРИ

Миналата година осъществихме
една от най-тежките програми по
линия на ЕС и правителството, за-
яви Христо Григоров, председател
на Българския червен кръст. На ор-
ганизацията било делегирано пра-
вото и доверието да достави храни
на близо 260 000 българи. “През
ръцете на над 4000 български доб-
роволци преминаха над 12 000 тона
храни на три транша. Това е до-
статъчно за уважение, защото Ай-
феловата кула е 7000 т желязо и тя
е световна забележителност, а ние
раздадохме 12 000 т храни - и това
ако не е световна забележителност”,
каза Григоров. Като друга достойна
за уважение дейност той определи
бедствената готовност на БЧК.
“Фактът, че ние бяхме готови и реа-
гирахме, заедно с държавните ин-
ституции, едни от първите при на-
воднението в Бисер, потвърждава
факта. Петте национални склада,
които държим в цялата страна с го-
товност за национално подпомага-
не на 5000 човека, показаха, че те
са жизнени, че работят, и това, кое-
то градим, е правилна концепция”,
допълни председателят на БЧК.
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БНТ пуска свое
разследващо
предаване
Националната телевизия ще бори конкуренцията
с авторската продукция „Студени следи”

З
абравени съдеб-
ни дела, нереше-
ни случаи, които
съсипват човеш-
ки съдби и нераз-

крити престъпления, ще
бъдат обект на разследва-
не в авторското предаване
на журналистката Надя Об-
ретенова. Новата продук-
ция тръгва от 20 май по
БНТ и ще се бори с конку-
ренцията на разследващи-
те предавания по остана-
лите медии.

От екипа обясняват ак-
цента на предаването си с
бавното действие на съдеб-
ната система в България.
“Когато едно дело не се
решава дълго, това означа-
ва, че държавата се отказ-
ва от правосъдието. Пора-
ди тази причина хората с
години чакат възмездие, а
други лежат в затворите без
присъди, а след това съдят
държавата в Страсбург и
получават обезщетение.
Стига се и до абсурди, при
които престъпници са фи-
нансово компенсирани,
само защото прокуратура-
та и съдът са действали
мудно”, анализират от ме-
дията.

БНТ като обществена
медия е призвана да показ-
ва недостатъците в право-
раздаването, още повече,
че тази сфера е една от
най-критикуваните в годиш-

ните доклади на Европей-
ската комисия, категорични
са от телевизията. Надя Об-

ретенова се е занимавала
с документални филми за
“забравени” съдебни слу-

чаи, а сега е решила да се
заеме с предаване по те-
мата. Случаи, които зрите-
лите вече са виждали в до-
кументалните й филми
“Присъда: невинен” за трой-
ното убийство в столичния
квартал “Гео Милев” преди
14 години, за което все още
няма осъден; “Деси: търси
се” - за отвлеченото моми-
че във Видин през 2002 г.,
дело, което все още не е
влязло в съда, са само част
от студените досиета, кои-
то екипът на предаването
отваря.

Предаването “Студени
следи” ще се излъчва вся-
ка неделя от 19 ч. В него
освен документална част
ще има и разговори с хора-
та, от които зависи реша-
ването на конкретния слу-
чай. Разговорите в студио-
то ще са подчинени на ос-
новната цел на екипа да
получи отговор на въпроса
защо случаят е попаднал в
категорията “Студени сле-
ди”. Всеки път предаването
освен общественото мне-
ние ще провокира и тези,
от които зависи бързото ре-
шаване на всеки случай. За
екипа на “Студени следи”
няма малко и голямо дело
и всеки нерешен случай е
важен.

Освен Обретенова част
от екипа са репортерите
Росен Цветков, Десислава
Маркова, Екатерина Анева,
Цвета Младенова, режись-
ор е Елвира Илиева, ани-
мацията и специалните
ефекти са поверени на Пет-
ко Якимов. Художникът
Пламен Желязков ще до-
рисува историите, по които
няма документални кадри.

“Изчезването” на братя Галеви се
превърна в една от най-коментираните теми
през последната седмица. Случаят отново
повдигна въпроса за компетентността на след-
ствието, а оправданията и заканите на Цве-
тан Цветанов и Бойко Борисов само засилиха
иронията в интернет коментарите:

агради за разследваща журналистика бяха връчени късно в
петък от фондация “Радостина Константинова”. Журналисти,
писатели и видни юристи уважиха събитието, което съвпадна
с рождената дата на Константинова, която почина на 5 август

Телевизионен канал на български език ще
радва за първи път общността на съна-
родниците ни в САЩ в края на лятото.
Името на новата телевизия е BITelevision.

Българска
телевизия
тръгва в САЩ

Каналът ще излъчва новини, предавания, фил-
ми, сериали и музикални програми. Първона-
чално новият канал ще започне с 4-часова
програма всеки ден. Предвидено е до края на
2012 г. да предлага 18 часа оригинално
съдържание. Инвеститор е транспортната ком-
пания “Америфрейт системс” на братята Павел
и Румен Вълневи. “Смятам, че е крайно време
българите в тази част на света да имаме своя
телевизионна програма, достъпна за всички.
Това е най-бързият начин да комуникираме
помежду си, да обменяме идеи и да градим
силна общност”, казва Павел Вълнев. В чикаг-
ското предградие Бенсънвил се изгражда мо-
дерен студиен комплекс на площ от над 1000
кв. м. Проектът за комплекса е дело на една от
водещите компании за телевизионен дизайн и
архитектура BDI, които са изградили студиата
на CBS Evening News, Al Jazeera, CCTV в Ки-
тай, ABC7 в Чикаго и много други. BITelevision
ще бъде напълно безплатен тв канал, достъ-
пен на разнообразни платформи за всички
българи в Северна Америка. Зрителите ще
могат да гледат новата програма в интернет и
чрез приложения на мобилни телефони и таб-
лети, работещи под iOS и android.

Б

Разбиха хиляди
пароли в Tуитър

лизо 50 хиляди регистрации в
Tуитър бяха засегнати от неиз-
вестни хакери. Потребителски-
те имена и паролите на потре-

бители на онлайн платформата бяха
публикувани онлайн в сайта за споделя-
не на файлове Pastebin.com. Tуитър при-
знаха за проблема и обявиха, че започ-
ват разследване за това как се е случил
пробивът в системата.

Публикувани са около 55 000 имена и
пароли, 35 хил. са уникални, а останалите
се дулират. Проучваме ситуацията, като сме
изпратили нови пароли на засегнатите про-
фили, обяви компанията. Уточнява се, че част от публикуваните
имена и пароли са били определени още преди време за
спамърски и вече са били премахнати от сайта.

От Tуитър посочват, че хакерската атака би могла да се при-
еме като малка предвид факта, че съществуващите и активно
използвани регистрации са общо 140 млн.

ДУМА припомня, че преди 2 месеца Tуитър спря временно уеб
версията на софтуера TweetDeck, след като стана възможно някои
потребители да влизат в профилите на други. Компанията оправи
пропуските в системата си малко след като призна за проблема.

ФОНДАЦИЯ НАГРАДИ
РАЗСЛЕДВАЩИ ЖУРНАЛИСТИ

Н
2010 г. след тежко боледуване.

Голямата награда за разследваща журналистика бе присъдена
на Иван Георгиев от БТВ за филмите му “Гласове от Пирин” и “Да
купиш изборите”. Той получи статуетка, изработена от Георги Чапкъ-
нов, и парична награда от 3000 лева.

Поощрителни награди, включващи грамота и по 500 лв., взеха
Сергей Тодоров от БТВ и екип на БНТ в състав Росен Цветков,
Надя Обретенова и Надя Томова. Техните разследвания също са
за купуване на гласове. Със стипендия на фондацията бе отли-
чен Явор Николов, студент от факултета по журналистика в Со-
фийския университет.

 Еваларка! Докъде стигнахме - министърът
на МВР се моли на осъдени да се предадат,
защото 30 000 служители не могат да намерят
двама. Резилите на Цвъцко. Разбирам го, сега
е зает да разпродава бързо апартаментите си,
че да не му ги вземат по новия Закон, който
сам си написа.

 Ама те са на почивка някаде, що ще ги
хващате?! Те сами ще си дойдат като им
свърши почивката. Просто те са разбрали, че
могат да си я позволят и я ползват !

 Според мен най-виновна е полицията...
след като братя ИзбеГалеви са нарочени и
съдени като босове на престъпна групировка,
нормално е полицията да ги разработва и сле-
ди... да ама не

 ГЕРБавото МВР на Боко и Цоко не знае
вече 3 години, че Галеви са Бандити ли??? И
що така? Европейският Съюз Натиска ГЕРБ
за Галеви от години? Ех, дано поне Галеви се
предадат! И БокоЦоковците да отчетат успех.

 Все сте ги хванали! Г-а управляващи, що
си мислите, че някой все още ви вярва на
измислените PR-акции и на големите приказ-
ки! Поне си признайте, че сте некадърни, и
престанете да мачкате неудобните за вас хора!
Тук въпросът не е дали някой е “престъпник”,
а дали въпросният някой ви е удобен! Когато
вкарате в затвора Ковачки, тогава ще повяр-
вам. А всичките други измислени акции са
просто за парлама.

 И като ги хванете, да им се скарате се-
риозно, да подпишат протокол, че ще слушат,
като Митьо Очите, и да ги пратите малко да си
починат от тормоза. И те са хора.

 Ех, Братя Галеви излязоха големи не-
благодарници - да изчезнат точно преди юл-
ския доклад, който ще оценява правосъдието
и вътрешния ред?!...

 А бе, интересна съдебна система имаме.
Нещастникът-заподозрян за убийството на Яна
го държаха ей тъй 4 месеца, само заради едно
ГОЛО подозрение. Тези до съд са стигнали и
... нъцки. Имам въпрос към г-н министър-пред-
седателя на страната ни - при положение, че
властта и всички ключови длъжности са в
ръцете на една партия (вашата), каква е при-
чината упорито да не променяте съдебната
система, която все е виновна за всичко?

 Цецо,Цецо, Където можа, там се осра. То
не беше дето елитните ченгета от ГДБОП са-
моубиха свидетел! То не бе блъскане на
задържан по вратите от стероидизираните ти
идиоти! То не бе подслушвания, та изскочи
“Мишо Бирата”. Който взе, че умря “за
късмет”! То не бе акция на рота “спецчасти” за
магазинер за кутии цигари! Цецо, Цецо, къде-
то можа, там се осра!!! Ама качествено!!!

 Да разпуснем МВР-то и да турим попа.
Да се молят айдуците да се предадат. Хем по-
тънко ще мине Дянков, хем поповете няма да
се оправят с подслушвателната апаратура. То
ползата и от МВР, и поповете е една и съща.

 Галев: Стига сте ме търсили. Не се крия.
В отпуска съм и си почивам на кайманите. Не
ме молете да се върна, защото е във ваш
интерес да съм в чужбина. Върна ли се, ще
почна пак с рекет, изнудване, сплашване и
тормоз. Реших да стана праведен и да си
живея спокойно, като харча спестяванията си
от заплати. Не се тревожете - дългове нямам,
разплатих се с адвоката, съдията и прокурора.
Е, разбира се, и с кръга около тях - към 20-ина
души. Хайде, до нови срещи. Между другото
съм поканен в Холивуд - искат да ми сложат
звезда на Алеята на славата.

 То беше ясно, че ще изчезнат, с техните
финансови възможности и познанства... Що бе,
НЕуважаеми министре, не ги наблюдавахте...?

 Братя ИзбеГалеви са честни и трудолю-
биви български граждани! Според мен те сега
са на някоя нива и си копат картофите. Преди
време пак ги бяха обявили за национално
издирване, а то се оказа, че те са били в гора-
та за гъби, без телефони, без радио, без теле-
визор, без лаптоп...

 Може пък да е за добро - да вървят на
майната си и хич да не се връщат... докато ги
осъди друг съд някъде из чужбините!

Надя
Обретенова
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саждения в страната и се очаква, че
реколтата ще бъде по-малка. В Бълга-

рия имаме недостиг на плодове род-
но производство, разбира се, и зе-

ленчуци. Възможно е пазарът ни
да бъде залят с продукти отвън.

Ситуацията в Европа също не е
добра и има измръзвания. Ло-

гично е това да окаже вли-
яние и върху цената на

продукцията. При
много по-малък до-
бив, при големи
загуби, стойността
на продукцията

отива нагоре”, заяви
още тя.

Индексът на тър-.
жищните цени (ИТЦ) се пони-

жи през изминалата седмица от
1,501 до1,486 пункта, съобщиха вчера от Държавната
комисия по стоковите борси и тържищата (ДКСБТ).
Яйцата на едро продължават да поевтиняват и вече

е има скок в цената на черешите тази
година, прогнозира вчера Мариана Мил-
тенова, член на Националния съюз на гра-
динарите, предаде Дарик. Причината е, че
голяма част от реколтата при череши,

Вещаят скок в цената
на черешите
В момента на едро килограмът
се предлага от 5 до 10 лв., има
недостиг на български
плодове, заявиха от бранша

Щ
праскови и кайсии е унищожена заради измръзвания
на дръвчетата. “На места в областите Пазарджик и
Пловдив имаме на 100% унищожена продукция”, каза
Милтенова. Сега килограм череши се продават на
дребно на цени от 5 до 10 лева. В момента екипи на
министерството минават по места и описват загубите
за фермерите, за да може да се изплатят компенса-
ции. Държавата подпомага с финансова помощ само
стопани със 100% унищожена продукция. По този
повод се очакват и фалити в сектора.

“Има измръзване на голяма част от овощните на-

се търгуват средно по 0,20 лева за брой на едро.
Кравето сирене се търгува по 4,82 лв. за кг, а кашка-
валът, тип “Витоша”, се продава средно по 10,22 лв. за
кг. Олиото поскъпва с 0,4 на сто, до 2,59 лева за литър.
Каймата се продава по 4,91 лева за килограм. Захар-
та поевтинява с четири стотинки, до 1,96 лева за ки-
лограм. Брашното, тип “500”, поскъпва с 1,1 процента,
до 0,91 лева за килограм.

Българските оранжерийни домати са поевтинели с
5,4 на сто и се търгуват по 3,18 лева за килограм.
Доматите от внос поскъпват с 1,7 на сто, до 2,40 лева
за килограм. Краставиците поевтиняват през измина-
лата седмица с 6,6 процента - до 1,55 лева за кило-
грам. Цената на зелето се качва с 1,6 на сто, до 0,65
лева за килограм на едро. Българските картофи
поскъпват с 4,7 процента и се продават по 0,45 лева
за килограм. Цената на салатите се запазва - 0,38
лева за брой. Вносните картофи поскъпват с 6,3 про-
цента, до 0,51 лева за килограм. Портокалите се търгу-
ват средно по 1,01 лв. за кг, а цената на лимоните е
1,58 лева за килограм. Българските ябълки поскъпват
с 2,8 на сто, до 1,10 лева, а вносните се продават по
1,23 лева за килограм.

сичко, което би попречило
на приватизацията на “БДЖ
Товарни превози”, няма да
го допусна, защото това е
жизненоспасяваща стъпка

Ивайло Московски:

B

Евентуална стачка в
БДЖ е, за да пречи на
приватизацията

ЗАРАДИ УНИЩОЖЕНАТА РЕКОЛТА

за железниците, заяви в предаването
“Неделя 150” на БНР министърът на
транспорта Ивайло Московски. По ду-
мите му, ако се стигне до стачни дей-
ствия, каквито закани отправят синди-
катите в холдинга, това ще означава,
че се правят с цел да се пречи на
процедурата за приватизация, коиято
се очаква да започне тази седмица.

Министърът подчерта, че щетата,
ако не се случи приватизацията или тя
не е успешна, ще е огромна. Кредито-
рите на компанията в момента са спо-
койни, защото чакат приватизацията,
от нея зависят и по-нататъшните раз-
говори със Световната банка за отпу-
скането на заем за държавната компа-
ния. “Всичко, което спасява железни-
ците, минава през тази приватизация”,
обобщи той.

Московски посочи, че няма конкрет-
на информация за кандидати да купят
“БДЖ Товарни превози”, а отново по-

сочи, че по данни на посолства в Со-
фия такъв интерес ще има от фирми от
Русия и Австрия.

През миналата седмица транспорт-
ният министър с ръководството и син-
дикатите в железниците разговаряли
какво се случва в компанията и спо-
ред Московски се разбрали. На синди-
катите било обяснено, че все още не
са съкратени всички, за които е стана-
ло известно през декември. Става
въпрос за още по около 250-300 чове-
ка от пътническите и товарните прево-
зи, обясни транспортният министър.
След като този процес приключи,
следващи съкращения трябва да бъдат
добре обосновани, поясни Московски.

Според него това трябва да се
уточни с ръководството на компани-
ята, защото можело да се наложи да
се съкратят хора заради намаляване
броя на влаковете. Според предсе-
дателя на Синдиката на железнича-
рите към КНСБ Петър Бунев обаче
работниците не разполагат с инфор-
мация за това колко хора са били
съкратени и колко предстои. Той об-
вини ръководството на железниците
и в това, че са изнесли манипулира-
ни данни за финансовия резултат на
компанията, който противоречал на
официално публикувания от Минис-
терството на финансите. Той още
веднъж подчерта, че синдикатът е
против приватизация на товарните
превози.

Московски съобщи още, че в мо-
мента не се обсъжда ново повишение
на цените на билетите, но ако “енер-
гоносителите тръгнат рязко нагоре”,
това можело да се обсъди.

50 лева на месец може да спести
едно домакинство, ако санира жилище-
то си. Това обяви преди ден министърът
на регионалното развитие и благоуст-
ройството Лиляна Павлова, цитирана от
Дарик. Тя припомни, че семействата,
които нямат възможност да доплатят за
саниране на апартамента си, могат да
теглят кредит на преференциални цени.
Домакинствата трябва да осигурят меж-
ду 30% и 50%, за да санират жилището
си, което средно излиза около 5000
лева.

“Като се замислите, в дългосрочен
план не е много, защото спестяванията
са огромни. Вместо 100 лв., които си
плащал досега за парно, спестяванията
са между 30 и 60%”.

Павлова отрече, че предсрочно ще
се режат ленти на магистрали и ремон-
тирани пътища. “Не ми се иска да гене-
рализираме за това, че някои се опит-
ват да шикалкавят, други са съвестни и
си изпълняват качествено работата.
Нямаме проблем с качеството в момен-
та, защото сме повишили контрола, про-
менили сме го. Лабораторията на АПИ

ЧЕЗ отчита 43% спад
на щетите от увредени
при посегателства съоръ-
жения през 2011 г. в
сравнение с 2010 г. на те-
риторията на Западна
България, която компани-
ята обслужва, съобщиха
от дружеството. Поради
това общият обем на ин-
вестираните средства за
покриване на щетите от
кражби и посегателства
над съоръжения на ком-
панията е намалял от 10
млн. лева през 2010 г. на
5,7 млн. лева миналата
година. От тях преките

Българска парламен-
тарна делегация от Коми-
сията по земеделие и
гори ще посети Прага.
Делегацията ще бъде во-
дена от председателя на
нашата комисия Деси-
слава Танева, съобщи
Спас Панчев, председа-
тел на Земеделски съюз
“Александър Стамболий-
ски”, народен представи-
тел от парламентарната
група на Коалиция за
България и член на пар-
ламентарната Комисия
по земеделие и гори,
цитиран от Фокус.

Делегацията ще има

ЧЕЗ отчита 43% спад на щетите
от кражби на съоръжения

щети за подмяна на от-
краднати съоръжения се
равняват на малко над
3,1 млн. лева, а непреки-
те - за възстановяване на
увредени при посегател-
ства съоръжения - са
малко над 2,5 млн. лева.

Само за миналата
година заради посега-
телства върху съоръже-
ния на ЧЕЗ до клиенти-
те на компанията не е
била доставена елект-
роенергия на стойност
над 350 хил. лв.

За последните шест
години (2005 - 2011 г.)

клиентите на ЧЕЗ са
ощетени с над 30 млн.
лева заради кражби и
посегателства над съоръ-
жения по мрежата на
компанията. Тази сума би
могла да бъде инвести-
рана в модернизиране
на мрежата и подобрява-
не на услугите за потре-
бителите. От стъпването
си на българския пазар
през 2005 г. ЧЕЗ е инве-
стирала приблизително
550 млн. лева в подобре-
ния на електроразпреде-
лителната мрежа в За-
падна България.

Делегация от Комисията по
земеделие и гори ще посети Прага

срещи в Министерството
на земеделието на Чеш-
ката Република, с
Държавния селскосто-
пански интервенционен
фонд, със заместник-ми-
нистъра на земеделието
на Чешката република.
Ще има среща с Комиси-
ята по земеделие към
Долната камара на пар-
ламента на Чешката ре-
публика и със съветника
на президента на Аграр-
ната камара на Чешката
република.

В единия от дните
имам и среща с чешки
бизнесмени, работещи в

областта на селското
стопанство и земеделие-
то, каза Спас Панчев. В
двустранните отношения
между България и Чеш-
ката Република може да
се постигне разширяване
на сътрудничеството, об-
мяна на опит - особено в
сферата на използване
на средствата от евро-
пейските фондове за
развитие на отрасъла на
земеделието, в усвоява-
нето, в изготвянето на
програми, както и запоз-
наване със законодател-
ството в тази сфера в
Чешката република.

Националната асоци-
ация на тютюнопроизво-
дителите поиска и през
2013 г. да продължи на-
ционалното доплащане
за производството на кул-
турата, както и  допълни-
телно подпомагане на тю-
тюнопроизводителите
чрез финансови инстру-
менти през новия програ-
мен период на Общата
селскостопанска полити-
ка 2014-2020 г.  Такава
декларация е внесена в
Министерството на земе-

50 лв. на месец можело да спести
домакинство, ако санира

денонощно работи в регионите, спят на
палатки”, каза Павлова. Тя бе катего-
рична, че няма да се прави компромис
нито с качеството, нито със срока на
проектите. Строителният министър при-
помни, че до края на другия месец ще
бъде пусната за движение Южната дъга
на софийското Околовръстно шосе.

Производителите на тютюн
искат субсидии и догодина

делието и храните, съоб-
щиха оттам.

Заместник-министърът
на земеделието Цветан
Димитров се срещнал с
представители на асоци-
ацията. Председателят й
Цветан Филев подчертал,
че изплащането на по-
добни средства и за
бъдещ период ще позво-
ли на отрасъла да функ-
ционира по “задоволите-
лен и конкурентоспосо-
бен начин”. Димитров по-
сочил, че аграрното ве-

домство вече е обявило
позицията си, че е добре
да се запазят специфич-
ните инструменти за под-
крепа на тютюнопроизво-
дителите и през новия
програмен период 2014-
2020 г. Той приканил про-
изводителите да бъдат
активни и на следващата
среща да внесат предло-
жения по работните вари-
анти на законодателни
предложения на Европей-
ската комисия в областта
на директните плащания.
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Бог да ги прости!

МАЯ
ЙОВАНОВСКА

Що не ги
натоварим...

БОРЯНА
КОСТОВА

ПРАЗНИК НА ДУЛОВО. Първото писмено
сведение за селището датира от
1573 г. От 1878 до 1940 г. около че-
тири десетилетия е в границите на
българската държава, а през оста-
налото време - в пределите на
Румъния. През 1940 г. по силата на
Крайовската спогодба отново е
част от България. Името Дулово по-
лучава след 1942 г. Кръстено е на славната
българска династия Дуло, към която принад-
лежат Авитохол, Ирник, Кубрат, Безмер, Аспа-
рух, Тервел и Север. Град е от 1960 г.

1771 - РАЖДА СЕ РОБЪРТ ОУЕН, АНГЛИЙ-
СКИ СОЦИАЛИСТ УТОПИСТ (УМИРА 1858 Г.).

Името на уелския предприемач се
свързва с началото на кооператив-
ното движение. Създава “селища за
общност и сътрудничество”, осво-
бодени от частна собственост, кла-
сово разделение и експлоатация.
Създател и на опитни комунистиче-
ски колонии (комуни) в САЩ и Великобритания.

1868 - В СОПОТ СЕ РАЖДА ВЛАДИМИР
ВАЗОВ, ГЕНЕРАЛ (УМИРА 1945 Г.). Брат на

писателя Иван Вазов, на ген.
Георги Вазов и на политика
Борис Вазов. Завършва Воен-
ното училище в София и артиле-
рийски курсове във Франция.
Получава висша военна квали-
фикация в Стрелковата артиле-
рийска школа в Русия. Участ-
ник в Балканската, Междусъюз-
ническата и Първата световна
война. Записва една от най-бле-
стящите страници в българска-
та военна история - победната битка при Дойран
през 1918 г. Удостоен с много ордени за храб-
рост и военни заслуги.

1909 - РАЖДА СЕ ЙОСИФ ПЕТРОВ, ПОЕТ И
ОБЩЕСТВЕНИК (УМИРА 2004 Г.). Почетен

председател на Седмото Велико
Народно събрание. 30 години е
народен учител, една година - Хум-
болтов стипендиант, 3 години от
живота си прекарва в лагера на о.
Персин край Белене. Автор на кни-
гите “Родна земя”, “Под развети
знамена”, “Вик от каторгата”,
“Смях и жлъч” (хумор и сатира) и
др. Носител на орден “Стара планина” I степен.

1955 - СЪЗДАДЕН Е ВАРШАВСКИЯТ ДОГО-
ВОР. Договорът за приятелство,

съдействие и взаимопомощ, подпи-
сан в полската столица, е основа-
та на военно-политически съюз на
социалистическите страни в Евро-
па. Целта на организацията е проти-
вопоставяне на НАТО. Договорът
действа в годините на студената
война. След рухването на комуниз-
ма в Източна Европа страните започ-
ват да се оттеглят. Варшавският договор офици-
ално е прекратен на среща в Прага на 1 юли
1991 г.

1957 - УМИРА СТЕФАН I, БЪЛГАРСКИ ДУ-
ХОВНИК (Р. 1878 Г.). Свет-

ското му име е Стоян Попгеор-
гиев Шоков. Екзарх на БПЦ
(1945-1948). Автор на множест-
во статии, поучения, слова,
речи, книги и др. Отявлен русо-
фил и славянофил, отстоява
българските национални инте-
реси. Огромен е приносът му
за спасяването на българските
евреи през 1943 г. Заради него
на своя сесия, проведена на 19
ноември 2001 г., израелският мемориален инсти-
тут “Яд Вашем” го удостоява с почетна грамота,
медал и званието “Праведник на света”.

1998 - УМИРА ФРАНК СИНАТРА, АМЕРИ-
КАНСКИ ПЕВЕЦ ОТ ИТАЛИАНСКИ ПРОИЗ-
ХОД (Р. 1915 Г.). Извес-

тен е с прозвищата Гласът
и Сините очи. Дебютира
през 1937 г. Популярността
му продължава 60 години.
Известен с романтичните
си връзки - името му се
свързва с едни от най-кра-
сивите жени от неговото
време - Марлене Дитрих,
Мерилин Монро, Лана
Търнър и пр. Има четири
брака - с Нанси Бербато, Ава Гарднър, Миа
Фароу и Барбара Маркс. След смъртта му в
документи на ФБР се появяват информации за
връзки на Синатра с мафията.

До следващите парла-
ментарни избори официал-
но има една година. Но
както на това правителство
всеки месец му се клатят
краката, може и да не ус-
тиска до края на мандата.
На Бойко Борисов още
утре нещо ще му прищра-
ка в акъла, ще извади най-
сетне от джоба си виртуал-
ната премиерска оставка и
ще обяви началото на нова
корида за властта. Затова
лидери на партийки с на-
стоящи или по-отдавна за-
тихващи функции взеха да
си търсят  подходяща раке-
та-носител, дето да ги
вмъкне в следващия парла-
мент, па после току-виж им
се “отворил парашута” да
влязат и в управлението на
държавата. Сиреч дошло е
време за стари сметки и за
нови приятели. Няма прин-
ципи, няма политика. Има
само голи интереси. В име-

то на които довчерашни
върли врагове, сега се це-
луват, а близки приятели се
попържат. Тая мила родна
картинка изобилства с вся-
какви уникати!

Оказа се например, че
НДСВ, което още преди
три години почина, през
уикенда е направило опит
да възкръсне. Лидерката
му Христина Христова из-
веднъж усетила прилив на
чувства към СДС и призо-
вала Мартин Димитров “да
плеснат и да се
прегърнат”. Не стига, че
бившата царска партия
никаква я няма в социоло-
гическите класации, ами
поставя и условия - Мар-
тинчо да изрита ДСБ от
Синята коалиция и да вле-
зе в достлук с НДСВейци-
те. Бившата социална ми-
нистърка от кабинета
“Сакскобургготски”, която
стана известна предимно

с това, че направи старче-
ски дом с плувен басейн и
джакузита в родното си
село Попица, днес се из-
живява като алтернатива
на сегашното управление.
Без да предложи като по-
литика нещо смислено.
Силиците й стигат само
дотам да хвърля кал по
левицата, която според
нея щяла да върне страна-
та десетилетия назад. Ма,
що не се сети за тия рабо-
ти преди седем години,
ами сега реши, че била
“автентична десница”?
Сигурно щото Кунева й
отмъкна половината поли-
тически първенци и шепа-
та  гласоподаватели. А
номерът на Христина не
мина. Няма да разваляме
Синята коалиция, отсече
Мартин Димитров и обяви,
че ако съотборниците му
се подлъжат по послания-
та на НДСВ, ще си подаде

оставката.
Много е възможно и

изгряващата като лидер
Меглена да не я огрее ус-
пех. Резултатите от  проуч-
ванията на различните
агенции се разминават като
товарни влакове - едни и
дават 15 процента, а други
- само 5. Макар да не си го
признава, тя също търси
нови приятели. Сега тя на-
пада всички, но това ще е,
докато седне на парламен-
тарната банка. Тогава ще
крои сметки и ще прави
приятелства според тях.

В същото време и оня,
дето сипеше люти клетви
срещу Бойко Борисов и ден
и нощ го уволняваше, от
седем месеца също е
“обърнал палачинката”.
Днес премиерът няма по-
вярно куче от Яне, готово
за всяка команда. И пак с
едничката цел - да се кла-
сира някакси и в следва-

щия парламент. Ако Бори-
сов успее да грабне втори
мандат, само гледайте и
слушайте още на какви
мерзости е способен наш
Яне! Стига да не
подсмърча отвън. Което
пък си е доста възможно,
като се има предвид с как-
ва скорост бягат от него
цели организации от РЗС,
заради слагаческото му
поведение. Прочее на об-
щественото лого на тази
партийка и без това  вече
е написано: “Надежда вся-
ка оставете”. С мижавите
2,6 процента одобрение и
Яневото творение се е
запътило с бързи крачки
към политическото неби-
тие. Там вече си е запази-
ла място Сидеровата “Ата-
ка”, която се нацепи бук-
вално на малки трески.

Както се казва за по-
койници, тия партии бог да
ги прости!

Анатолий СТАНКУЛОВ

За пореден път чинов-
ниците-ръководители в
държавата на Б.Б. демон-
стрират адекватни реше-
ния. Като например това
да спрат използването на
спалните вагони в БДЖ,
дето и без това се брояха
на пръсти, преди да са
доставени новопоръчани-
те от Турция. Много доб-
ро решение. На прага на
летния сезон, вместо дра-
гият пътник да се превоз-
ва до морето и обратно в
обещаните от ръководст-
вото на превозвача “ваго-

ни-мечта, оборудвани с
климатик, кафемашина и
душ-кабина”, ще се тъпче
принудително  - кеф ти в
първа класа, кеф ти във
втора.

Влаковете и без това
станаха съвсем недо-
статъчно, без значение от
класата. Дори след стач-
ка през миналата година
железничарите нищо не
постигнаха, а набеляза-
ните от ръководството
съкращения на влакове и
на работници си вървят
по план. План, и то какъв
- да оставиш малките на-
селени места без влак.
Още тогава синдикатите
предрекоха, че т.нар.
план за спасение на БДЖ
ще докара железницата
до състояние от нея да
остане само един атрак-
цион.

Атракцион, и то какъв!
Предвид новината, че
спални вагони месец, че

и повече, няма да има.
Така от БДЖ например
биха могли да кандидат-
стват за рекорд на Гинес
за най-много натъпкани
по вагоните хора.
Всъщност как не са се
сетили досега, че през
този месец, два-три или
година не е необходимо
да премахват услугата, а
да я модифицират. Това
може да стане по след-
ния начин - пускат конски
вагони, а пътниците си
носят спални чували. И
ето ти спален вагон!

Българските държав-
ни железници са докара-
ни до отчайващо състоя-
ние. Проблеми с тяхното
поддържане и въобще
съществуване имаха по-
следните няколко минис-
три. Проблемните и непе-
челивши пътнически пре-
вози създаваха главобо-
лия на всеки. Но сегаш-
ното ръководство... Още

като ги сложиха по отго-
ворните постове и синди-
катите изтръпнаха, щото
не са от бранша. Някои
от тях показаха, че
съвсем не са в час, не
знаеха дори какво е ка-
лотка. Миналата седмица
за пореден път демонст-
рираха, че диалог със
синдикатите по въпроса
за съкращенията няма.
Вижда се и че в цялата
реформа напълно са за-
бравили евроизискването
за увеличаване на желе-
зопътните превози в стра-
ната.

Всъщност с реформи-
те в железницата май ще
бъде загубено много по-
вече от онова, което уп-
равляващите твърдят, че
ще спечелим от тях. А
ръководството й показва,
че хич не го интересува
какво се случва. Затова,
що да не ги натоварим и
тях в един конски вагон...
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Интервю

Интервю на Мая ЙОВАНОВСКА

Любчо Георгиевски:

В Македония надмощие
вземат религиозните лидери
Охридският мирен договор ще просъществува
най-много още 5 години, прогнозира бившият
македонски премиер

Åâðîïåéñêèòå äúðæàâè
îò Çàïàäà íå ñà ãîòîâè íà
òîëêîâà òðóäíè êðà÷êè, êàêâèòî
íàïðàâèõà íàøèòå íàðîäè

‘
‘

ЛЮБЧО ГЕОРГИЕВСКИ е роден през 1966 година в Щип. Огромна
е ролята му за независимостта на Република Македония.
Най-младият лидер на политическа партия - “ВМРО - ДПМНE”.
В периода 1998-2002 г. е министър-председател на Македония.
Докато е премиер - през 2001 г., избухва няколкомесечната
вътрешна война между албански сепаратисти и македонските
въоръжени сили. Същата година подписва Охридското споразуме-
ние заедно с етническите албанци. След подписването на мир-
ния договор губи изборите. Появяват се разногласия между него
и сегашния премиер Никола Груевски и Георгиевски напуска
“ВМРО - ДПМНЕ”. Създава нова политическа формация - “ВМРО -
Народна партия”, чийто лидер е от години, а през 2012 г.
е избран за неин председател.

В интервюто са използвани
въпроси и на друга медия

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

П
рез последните няколко месе-
ца в Македония зачестиха
случаите на насилие между
етнически албанци и македон-
ци. Преди Велики петък чети-

рима юноши и един мъж бяха екзекути-
рани край с. Смилковци до Скопие. По-
следва полицейска акция и залавяне на
наколко заподозрени за хладнокръвно-
то убийство, което отпуши вълна от про-
тести в тяхна подкрепа от етнически
албанци. В петък миналата седмица про-
тести на албанци имаше в почти цяла
Македония. Стигна се и до сблъсъци с
полицията. Изглежда етническият мир в
държавата е сериозно пропукан. Имен-
но за да има мир, преди години Георги-
евски предлага създаването на етниче-
ски чисти държави, което да стане с раз-
мяната на територия и население.

Миналият четвъртък Любчо Георгиев-
ски изнесе лекция в препълнената аула
на СУ “Св. Климент Охридски”, след
която успяхме да му зададем няколко
въпроса за случващото се в Македония.

 Преди Великден македонците
изтръпнаха заради разстрела на пе-
тима мъже. Какво се случва в Маке-
дония, господин Георгиевски?

- Престъплението с екзекуцията
на петимата преди Великден беше
много сериозно и много драматично.
Пет момчета бяха наредени и заст-
реляни както през Втората световна
война. Ние такава жестокост не сме
виждали от времето на босненската
война насам. Предполагам, че в ре-
акцията на МВР има малко невроза.
Но трябва да се даде шанс на МВР
да докаже дали тези, за които вече
има съмнение за участие в екзеку-
цията, са истинските виновни. Надя-
вам се това да не е някоя игра на
увъртане, за да се замае обществе-
ността. От МВР държат на позицията,
че имат твърди, сериозни доказател-
ства срещу заловените. И ако се
докаже, че тези са истинските убий-
ци, това би било добре за всички в
Македония. И най-добре за мира в
Македония. Проблем ще има, ако не
са истинските убийци. Тогава можем
да очакваме нови нападения и мно-
го нови акции в Македония.

 Тези прояви на насилие, които
зачестиха през последните месеци,
какво показват? Нарушен ли е ет-
ническият мир в Македония?

- Не може да се каже, че в Маке-
дония е стабилно, че е мирно и хуба-
во. Напротив. Много съм загрижен от
тази вълна на протести и демонстра-
ции. Имаше много сериозни демон-
страции на албанци в последните
седмици. Нещо, което е интересно и
което досега не се е случвало в Ма-
кедония е, че албанските партии не
могат да контролират този процес.
Надмощие взимат религиозните ли-
дери - ходжи и някои други известни
ислямски лидери. Не знам как може
да се спре тази вълна.

 Стабилна ли е Македония?
- Македония стои върху много

крехки крака. Дори и да спадне на-
прежението сега, не се знае какво
ще се случи след три месеца. Някъ-
де пак може да се сбият и да настъ-
пи също като сегашната ситуация.
Проблемът не е конкретно в сегаш-
ните демонстрации, а че в Македо-
ния вече има нова нестабилност.

 Притеснява ли ви заявеното
от Косово, че ако не се отнасят
добре към албанските малцинства,
ще има албанска пролет?

- Смятам, че косовските лидери
сериозно се месят в работите на Ма-
кедония. И това не е отсега. Случва
се от дълго време.

 Сценарият подялба на Маке-
дония възможен ли е?

- В албанските медии темата за

обединена Албания е много коменти-
рана. В този смисъл не би могло да
има обединена Албания, ако някои
територии не се поделят, нали?

 А да се превърне в нова албан-
ска държава, без да се стига до по-
дялба на територия, каквито опа-
сения вие имате отдавна?

- Казах това още преди 10 годи-
ни. Заради което срещу мен бяха от-
правени много критики. Страхувам се
обаче, че нещата вървят тъкмо на-
там. Демографията работи за тях.
Много пъти съм казвал - не може
някой да се бие в гърдите, че е ди-
ректен наследник на Александър
Македонски, и в същото време да си
подготвя документите за заминава-
не в Австралия или Канада. Ако ня-
кой иска да се бори докрай за името
Македония и за античното наследст-
во, по дефиниция той трябва да оста-
не в Македония. Да се бори оттук. А
не от Канада или от Австралия да ни
казва каква е нашата история и как-
во да правим.

 По време на лекцията казах-
те, че е възможна промяна на Ох-
ридския мирен договор?

- Ако Македония не надскочи про-
блемите с Гърция и не вземе ведна-
га решение за името, за да влезе
бързо в НАТО и Европейския съюз,
съм сериозен песимист, че Охрид-
ският мирен договор ще просъщест-
вува повече от 5 години. Албанските
партии ще се изтеглят от него и ще
поставят на масата съвсем друг до-
говор, който ще бъде много по-дра-
матичен за Македония.

 Къде се намира Македония?
- Македония се намира в един

кьорсокак, в един сляп коловоз. Са-
мият факт, че в този момент без ин-
теграция в НАТО и без европейска

интеграция остават само Босна и
Херцеговина, Косово и Македония,
много точно показва мястото ни в
международната общност.

 Смятате, че спасението на
Македония е в НАТО и ЕС. Съюзът и
еврозоната обаче имат много про-
блеми, които не е ясно дали ще мо-
гат да бъдат решени.

- Проблемите в ЕС са от иконо-
мическо естество. Те са много сери-
озни и не виждам как в 2012 г. те ще
бъдат преодолени, даже и през
следващата - 2013-а. Смятам, че кри-
зата е много сериозна. И това, кое-
то, за съжаление, наблюдавам във
всички страни, в които имаше най-
сериозна криза - Гърция, Испания,
Португалия, сега и Италия, е, че ев-
ропейските народи не са готови да
направят истински реформи. Съпос-
тавям това със страните от бившия
комунистически блок, като тук при-
числявам Македония, България и
много други източноевропейски
държави. Какво имам предвид? Ко-
гато бях министър-председател, ид-
ваха при мен от Международния
валутен фонд и от Световната банка
и ми казваха: “Вие трябва да затво-
рите тези 20 фирми”. В тези 20 фир-
ми обаче работят 40 хиляди души.
На мен тогава ми е било много теж-
ко. Както, предполагам, на всеки
друг министър-председател - на
България или на Румъния, би било
изключително трудно да направи

такива ходове. Или идваха с искане
да се намалят здравните осигуровки
с еди-колко си процента, парите за
образование с толкова процента... А
ти трябва да излезеш пред народа и
да дадеш обяснения за тези мерки,
които днес някои държави опреде-
лят като много остри. Сега много ев-
ропейски държави трябва да преми-
нат през същия период, през който
минаха Македония, България, Румъ-
ния, Полша, Литва. Това е лечение-
то. Не може да харчиш за нещо, за
което нямаш пари. Мисля, че голяма
част от европейските правителства,
от европейските държави от Запада,
не са готови на толкова трудни крач-
ки, каквито направиха нашите наро-
ди.

 Казвате, че Македония тряб-
ва да направи компромис за името.
Какво да бъде то?

- Няма нищо трагично за македон-
ската идентичност в това, държавата
да се казва Северна Македония или
Горна Македония. И НАТО, и ЕС ни
казват - докато не решите проблема
с името, няма да ви приемем. Маке-
дония спешно трябва да направи ком-
промис по този въпрос. Но ние няма
да имаме ясна позиция до края на
мандата на настоящото правителст-
во, т.е. в следващите три години. И
спорът с името за Македония няма да
бъде решен. Ако допреди в междуна-
родната общност се гледаше на Ма-
кедония като на жертва в проблема

за името, то сега Македония е стра-
на, която създава конфликти с т.нар.
антиквизация. Допреди години не по-
знавах антични македонци. Много
пъти съм казвал, че това, което се
прави с паметниците, е една голяма
и непотребна карикатура. В този про-
ект няма историческа и естетическа
концепция. Това е една кич-концеп-
ция, която в Македония, за съжале-
ние, има своите почитатели, своята
публика, която й се радва.

 Защо са сложни отношения-
та между България и Македония?

- Постоянно казвам, че в Македо-
ния си съществуват старите проюго-
славски структури, които не само през
последните 45 години, но и сега
продължават да държат много сери-
озни позиции в политиката и в меди-
ите. Техният интерес е тъкмо такъв -
на три-четири, максимум пет месеца
да създават нови проблеми, за да
бъде България дежурният неприятел
на Македония. Какво да отговори
българската политика на това? Смя-
там, че през последните 20 години в
това отношение българската полити-
ка се държи много разумно. И Бълга-
рия трябва да продължи с тази ра-
зумност, но не и всеки път да мълчи.
Убеден съм, че разумната политика
на България спрямо Македония ще
даде резултати един ден.

 Ще бъде ли разрешен про-
блемът с отказа на съда да ви впи-
ше като председател на партията?

- Ясно е, че това, което говоря, и
тук, и в Македония не се харесва на
правителството в Скопие. И сега из-
мислят технически проблеми. Нямало
доказателства за това, че съм станал
председател на “ВМРО - Народна
партия”. Ние ще вървим докрай по
съдебните инстанции. И вярвам, че
нещата ще приключат добре за нас.
Всичко, което се случва, показва, че
тези дискусии, които водим, не се
харесват на политиците в Македония.
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ният просперитет се постига
само чрез просперитета на
общността, което е световно
известно правило. Но светът, в
частност Европа,  днес е друг,
а самата Европа сякаш е оста-
вила в миналото мита за един-
ното европейско семейство и
всеки в нея гледа да оцелява
поединично. Европейският ин-
теграционен модел не отчита
успехи в последно време, а
гневът на гражданите от мер-
ките за изход от кризата се
изля не само по улиците на
страните от ЕС, а доби и поли-
тическо проявление.

Икономическата несигур-
ност, високата безработица,
лошото управление на иконо-
мическата криза, болезнените
съкращения неминуемо дове-

и размирните Балкани
Недоволството към партиите ограничава политическия
инструментариум на управляващите на Стария континент

доха до падането на редица
правителства или до смяна на
властта в ляво. Изборите във
Франция и Гърция показаха
красноречиво разширяването
на позициите на крайно лявото
и крайно дясното, но далеч по-
продуктивно и полезно ще бъде
за обществото, ако тези проце-
си се анализират и се прояви
разбиране, отколкото да се
заклеймяват и замитат по ъгли-
те. И не само защото традици-
онните стари партии вече ня-
мат онази мощ и обаяние да
отричат тези тенденции, а за-
щото зад третото място на Ма-
рин льо Пен във Франция или
зад “Златна зора” в Гърция сто-
ят милиони, лидерите им са
сред политическия елит на на-
цията.

Недоверието към старите
политически елити, засилващи-
ят се евроскептицизъм, както и
опасенията за имиграцията,
реда и законността са в осно-
вата на подкрепата за радикал-
ното дясно в Европа и за доб-

рите му резултати в проведе-
ните президентски и парламен-
тарни избори. Да се правят
окончателни изводи е рано и
прекалено опасно. Да се акцен-
тира върху близост до идеите
на нацизма или фашизма, също
е необосновано, защото пред-
ставителите на тези формации
не отправят открити расистки
заплахи, не атакуват фронтал-
но с фашистки лозунги, а из-
ползват думи като заплаха за
националната идентичност,
критикуват мултикултуризма,
антисемитските им изказвания
са премерени. Те намериха
удобната жертва като атакуват
ислямистките общности или
просто мюсюлманите, малцин-
ства като ромите и по този на-
чин спечелиха немалко гласо-
ве и поддръжници.

Самият факт, че тази анти-
ислямистка по същността си
риторика в крайна сметка не
донесе успех на президента
Саркози, само потвърждава
убеждението, че стара Европа

има своята имунна демократич-
на система и тя може да
издържи на подобни трусове.
Но обръщайки глава вляво,
Европа показва, че универсал-
ният виновник за проблемите
едва ли са ромите или мюсюл-
маните, имигрантите като цяло,
защото финансовите акули,
олигарсите по този начин оста-
ват извън полезрението, а
всички са убедени, че те са в
дъното на кризата.

Предстои да се направят
изводи, експертите да изразят
позиции, но и сега е ясно, че
левите и десните партии в Ев-
ропа трябва да се върнат към
традиционните си ценности, за
да могат да оцелеят, да наме-
рят онзи идеен сблъсък, който
ще ги постави от двете страни
на барикадата и ще роди ре-
цептата за изход от кризата.
Размитите ценности, духовният
упадък, липсата на ясни грани-
ци между дясното и лявото,
обяснимите враждебни настро-
ения към Брюксел, както и все

по-ниското ниво на елитите,
води към дълбоко недоволство,
дори неприязън към партиите
като цяло и ограничават инст-
рументариумът, с който разпо-
лагат управляващите в Европа
за политика. Затягането на ко-
ланите прати политическото
махало вляво и стимулирането
на потреблението се налага
едва ли не от само себе си.
Стига да не се дава прекалено
голямо ухо на политолози, кои-
то пренареждат силите и търсят
изход от кризата по начина от
1939 година, когато чрез вой-
на са се решили кризисните
явления от 1929 година.

Процесите за нов път и нови
идеи налагат и връщане към
консенсуса, и уважение към
опонента, без необходимостта
да се мачка или натиква в ъгъл,
за да не се дава възможност
крайностите да печелят. И за
да се ограничи влиянието и
ролята на финансисти и пазари
да определят политиката.

Зорница ИЛИЕВА

С
мята се, че българи-
те са индивидуалис-
ти, че им липсва ге-
нетично заложеното
чувство, че личност-

На стр. 11
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тотици хиляди европейци взеха
участие в протестите срещу на-
ложените икономически мерки
в страните им. Членове на ис-

Възмутените
се завърнаха
Стотици хиляди европейци протестират
срещу наложените икономически мерки

ССССС
панското движение “Възмутените” бяха
изключително активни, като проведоха
шествия в някои от най-големите градо-
ве на страната, на които се събраха
около 100 хиляди души.

Най-малко 100 хиляди испанци, раз-
гневени от лошите икономически пер-
спективи и неумението на политиците
да се справят с международната финан-
сова криза, демонстрираха по улиците
на големите градове в Испания. Шест-
вията отбелязаха годишнината от
възникването на т.нар. “Движение на
възмутените”, което вдъхнови за проте-
сти и хората в други страни, предаде
АП. Протестите в Испания започнаха на
15 май миналата година, като участни-
ците в тях се самоназоваха Движение
на възмутените. Техният почин бе
възприет в други страни от Европа,
където хората периодично излизаха на

демонстрации срещу мерките за иконо-
мии на своите правителства.

Сега десетки хиляди демонстранти
се събраха вечерта на мадридския пло-
щад “Пуерта дел сол”, където възнаме-
ряват да останат до вторник включител-
но. Властите обаче предупредиха, че
няма да допуснат изграждането на па-
латков лагер за през нощта. На място
са разположени до 2000 полицаи от
частите за борба с безредици.

В Барселона протестиращите бяха
най-малко 20 хиляди. Големи демонст-
рации имаше също в Билбао, Малага и
Севиля.

Действията на “Възмутените” подтик-
наха много други европейци да се вклю-
чат в протестите срещу мерките за ико-
номии на своите правителства. Демонст-
рациите достигнаха дори южноамери-
канските държави Бразилия и Чили.

Лондон, Брюксел и Лисабон са само
част от европейските столици, в които
имаше протести. Израелски и унгарски
градове също се включиха в шествията.

Социално-икономически протестни
демонстрации имаше и в Тел Авив и
още няколко израелски града - Еруса-
лим, Хайфа, Кирят Шмона и Ейлат, пре-
дадоха АП и ДПА. От полицията съоб-
щиха, че в Тел Авив протестиращите
са били над хиляда, но не дадоха дан-
ни за цялата страна. Агенциите при-
помнят, че преди година митингите в
Израел събираха стотици хиляди, като
в центровете на градовете бяха изграж-
дани палаткови лагери.

Около 2500 привърженици на край-
нодясната унгарска партия “Йоббик”
манифестираха из Будапеща в знак на
протест срещу икономическата поли-
тика на правителството, повишенията
на данъците и други мерки за иконо-
мии. На митинг в центъра на града
лидерите на “Йоббик” обвиниха прави-
телството, че следва сляпо инструкци-
ите на Европейския съюз и междуна-
родните кредитори.

Протестите преминават мирно, до
арести се стигна единствено в британ-
ската столица. Там демонстранти се
опитаха да издигнат палатки пред Банк
ъф Ингланд, но бяха задържани за на-
рушаване на обществения ред.

Сергей Станишев и
Ханес Свобода пишат
на Брюксел за растежа

Европейският съюз, Ев-
ропейската централна бан-
ка и Международният валу-
тен фонд са готови да вне-
сат шест съществени изме-
нения във вече съгласува-
ната програма за финансо-
ва помощ на изпадналата в
тежка дългова криза Гърция.
Условието за това според
Блумбърг е политическите
сили в страната да успеят
да сформират проевропей-
ско правителство. Тройката
съобщи, че възнамерява да
отложи с година (до края на
2015 г.) срока за поредното

Кредиторите на Гърция
смекчават изискванията

съкращаване от Гърция на
дефицита в държавния бюд-
жет, а също да пристъпи към
по-нататъшно преструктури-
ране на предоставените на
Атина кредити.

В неделя лидерите на
трите главни гръцки партии
пристигнаха при президента
Каролос Папуляс за после-
ден опит да се сформира ко-
алиционно правителство.
Политическата безизходица
трябва да бъде превъзмог-
ната до четвъртък. В проти-
вен случай предстоят нови
избори през юни.

Турският вицепремиер
Бюлент Арънч се ядоса на
лидерите на дружествата на
изселниците от България,
съобщи “Фокус”. Арънч тряб-
вало да участва в симпозиум
в Бурса, свързан с балкан-
ските фондации в Турция. За
негова изненада обаче са-
лонът на културния център,

Български изселници
ядосаха Анкара

където се провело събитие-
то, бил почти празен.

“Казвате, че представля-
вате дружества и федерации
с хиляди членове. Къде са?”,
попита Арънч. Той допълни,
че следващият път, когато ги
потърсят от изселническите
организации, от Анкара ще
им напомнят за този случай.

“Хората над печалбите”,
“Още сме тук, защото

сме гневни” и др. бяха
част от лозунгите,

които издигнаха
“Възмутените” в

цяла Европа

Снимки БГНЕС

RWE може да излезе
от „Набуко”

Един от най-големите енер-
гийни концерни RWE разглежда
възможността за излизане от
проекта “Набуко” за транспор-
тиране на природен газ от кас-
пийския регион към Европа. Ком-
панията обясни стъпката с уд-
вояването на стойността на
проекта до 15 млрд. евро, без да
има перспективи за инвестиции
от Азербайджан и Туркменистан.

Румъния подкрепя
атома

Новият румънски премиер
Виктор Понта заяви, че подкре-
пя изграждането на още два
ядрени реактора за подсигуря-
ване на енергийната независи-
мост на страната. Понта на-
стоява за допълнителна мощ-
ност на АЕЦ “Черна вода” - про-
ект, подкрепян и от предишно-
то правителство, но замразен
заради липса на инвеститори.

Шойбле се гласи за
шеф на еврогрупата

Германският финансов ми-
нистър Волфганг Шойбле заяви,
че е готов да оглави еврогрупа-
та на финансовите министри
от еврозоната. Според него,
като германски финансов ми-
нистър той трябва да се отда-
де изцяло на групата. Въпреки
че е най-голямата европейска
икономика и най-големият уча-
стник в спасителните планове
на ЕС, Германия няма много
фигури на най-високите позиции
в ЕС и еврозоната.

Ново азиатско
споразумение

Китай, Япония и Южна Корея
обявиха в Пекин официално на-
мерението си да започнат пре-
говори за сключването на
търговско споразумение между
трите страни. По идеята се
водят консултации поне от
десетилетие. През 2010 г. ико-
номиките на Китай, Япония и
Южна Корея са формирали 19,6%
от световната икономика и
18,5% от световния износ.

Застреляха
приближен на
Хамид Карзай

Високопоставен представи-
тел на Върховния съвет на мира
на Афганистан и близък съвет-
ник на президента Хамид Карзай
бе ликвидиран в Кабул. Един от
основните преговарящи с тали-
баните, Арсала Рахмани, се е
движел без охрана. М.г. беше
убит и друг преговарящ - Бур-
ханудин Рабани. Освен това
вчера двама нападатели в уни-
форми на полицаи застреляха
двама войници от британския
контингент на НАТО в провин-
ция Хелманд.

В най-голямата германска провинция
Северен Рейн-Вестфалия се проведоха

предсрочни избори за местен парламент.
До вота се стигна, след като по-рано

лявоцентристкото правителство на
малцинството на премиера Ханелоре

Крафт (на снимката) не успя да получи
подкрепа за бюджет 2012 г. Изборите в

тази най-многолюдна германска
провинция са смятани за барометър

преди федералните парламентарни
избори догодина

резидентът на Партията на европейските социа-
листи (ПЕС) Сергей Станишев и председателят
на Групата на социалистите и демократите в ЕП
Ханес Свобода изпратиха писмо до председате-

П
ля на ЕК Жозе Барозу, председателя на Европейския
съвет Херман ван Ромпой, председателя на Еврозона-
та Жан Клод Юнкер и други водещи европейски
политически лидери.
В документа те припомнят, че икономическият растеж
е ключовата общоевропейска цел. Станишев и Свобо-
да предлагат стратегия с конкретни мерки, които биха
свързали отново Европа с икономическия растеж и
биха дали на европейците нова надежда и оптимизъм
за общото бъдеще на Европа.
От ПЕС посочват, че най-полезният начин би било да
се допълни вече съществуващият набор от правила
за фискалната дисциплина с ново задължително
регулиране на икономическия растеж. Наред със
значителното подобрение на законодателния инстру-
ментариум, трябва да се включат и допълнителни
мерки и политики за формиране на достатъчно амби-
циозна и ефективна стратегия. Сред тях лидерите от
ПЕС споменават бюджета, насочен към инвестиции,
проектни облигации, разширяването на кредитната
линия от ЕИБ, стратегия за борба срещу данъчните
измами, данъка върху финансовите транзакции и
балансираната политика на възнаграждения.
Станишев и Свобода очакват ясни решения в тези
проблемни сфери на предстоящия Европейски съвет
през юни.
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В тази връзка задължително
трябва да се отчете, че насаж-
даните настроения срещу мю-
сюлманските общности може и
да имат конкретни основания,
защото в повечето случаи пред-
ставители на тези общности с
невинаги високо образователно
или културно ниво участват в
терористични акции или  съби-
тия, нямат реакции на европей-
ци, а изискват права, присъщи
за всички, които стотици години
са воювали за тези права.

Балансът е проява на поли-
тическа виртуозност, но поста-
вя на дневен ред проблемите
на мултикултурното общество.
Европа е заета със себе си, с
кризата, изборите, но Балкани-
те като нейна неразделна част,
особено напоследък напомни-
ха, че етническите сблъсъци и
недоразумения, меко казано,
не са останали в миналото и
тук имат друг характер, но раз-
делят обществото по същия
начин. Често етническите про-
блеми се използват като поли-
тическо оръжие, за да се създа-
де ситуация на несигурност, за
да се постигнат временни цели

Следизборна Европа и размирните Балкани

Неизвестни лица са се
опитали да отвлекат
българския посланик в
Йемен. От външно минис-
терство съобщиха, че око-
ло 19 ч. в събота на една
от главните улици на сто-
лицата Сана е извърше-
но въоръжено нападение
срещу посланика на
България Борис Борисов
и съпругата му по време
на пътуване със служеб-
ния автомобил.

Автомобилът на посол-
ството, шофиран от посла-
ника, е бил блокиран и
принудително спрян от
автомобил тип “Пикап”. От
него са слезли четирима
въоръжени с автомати
мъже, облечени с йемен-
ски традиционни дрехи.
Те са произвели автома-
тични изстрели в посока
на дипломатическия ав-

Терористичната мрежа “Ал Кайда” е създала с помощта на рабо-
тещи за нея хирурзи човек бомба, съобщи британският в. “Сънди
таймс”. Хирурзите, свързани с мрежата, са съумели да разработят
технология за имплантиране в телата на камикадзетата взривни
вещества, пише британското издание, като се позова на западни
разузнавания. Експлозивите се влагали в меките тъкани на бедрата и
в гърдите.

Така бомбите се качвали незабелязано на борда на самолетите,
защото в редица водещи летища по света специалните скенери за
цяло тяло не били способни да открият точно такива експлозиви,
допълва британският вестник. Данните за технологията били получени
в западните разузнавания от британския агент, внедрен в Йемен,
който неотдавна разкри заговор за сваляне на самолет.

или да се трасира път за бъде-
щи събития, да се подклажда
огънят на непримиримост или
разпад. Когато поставени цели
го налагат.

Такава е в момента ситуаци-
ята в Македония, а тя тепърва
ще набира скорост. Някакви
албански сайтове предвиждат
“Албанска пролет” в Македония,
двете основни общности там не
проявяват търпимост, всяка жи-
вее сама за себе си и няма
нормалните човешки взаимоот-
ношения като съвместни брако-
ве, европейските ценности потъ-
ват в блатото на неприязън и
взаимни закани. Великите сили,
които стотици години са дикту-
вали процесите в този регион,
сега го оставиха сам на себе си,
без да се формулира една наи-
стина работеща политика за
страните, да се приобщят бързо
сърбите към демократична Ев-
ропа, да се обърне сериозно
внимание на албанския сепара-
тизъм, да се подкрепят македон-
ците в стремежите им за при-
съединяване към ЕС и НАТО, за
да се избегне разпадът на
държавата им, и то без използ-
ване на военна сила.

Правителствата на Балкани-

те имат задачата да решат со-
циалните проблеми на гражда-
ните си, защото мизерията, без-
работицата, корупцията съсип-
ват не само обществото, но и
самите държави и не позволя-
ват да се гледа извън перифе-
рията на собствената шапка. А
шапките стягат и на политиците
в региона дори не им идва на
ум, че има и друг път. Франция
и отиващият си президент Сар-
кози го доказа като покани но-
вия президент Оланд заедно да
поздравят народа си по случай
Деня на Европа и победата.
Така се обединява нация и се
гледа в бъдещето, независимо,
че идеите им за това бъдеще са
различни. Ще доживеем ли на
Балканите политици от такъв
калибър, че не само да загърбим
социалните си неволи, но и да
живеем нормално всички, без
значение на етнос и религия?
Друг е въпросът дали нашата
българска външна политика на-
мира адекватния и национално
отговорен начин на реакция при
възникнали проблеми и събития
на Балканите. Ще честваме 100
години Балканска война, но само
това ли ще бъде нашия повод за
гордост?

От стр. 9

Опитаха се да отвлекат
посланика ни в Йемен
Дипломатът е леко ранен в окото от счупено стъкло

томобил във въздуха, с
приклади са счупили
предното стъкло и това на
шофьора. Веднага след
това грубо са се опитали
да изведат посланик Бо-
рисов от автомобила, на-
насяйки удари по лицето
и ръцете. Един от напа-
дателите е влязъл през
дясната предна врата на
автомобила и е заплашил
посланик Борисов с нож.
Останалите са продължи-
ли да стрелят и да нана-
сят удари с приклади по
автомобила, стремейки се
да подпомогнат отвлича-
нето му. Дипломатът е
успял да окаже съпроти-
ва и да остане на шофь-
орското място, преду-
преждавайки ги, че
извършват нападение
срещу дипломатически
автомобил и посланик на

чужда държава.
След създаването на

задръстване от спрели
автомобили по маршрута
на движението и неуспе-
ха на опита за отвлича-
не, четиримата нападате-
ли са избягали с автомо-
била си. Цялото нападе-
ние се разиграло за око-
ло две минути.

Намиращите се в бли-
зост минувачи, свидетели
на нападението, са позвъ-
нили на полицията, чиито
представители са дошли
на местопроизшествието.
Водят се следствени дей-
ствия от местната служба
“Криминална полиция”.

Дипломатът е леко
ранен в дясното око от
счупено стъкло. След на-
падението посланикът и
съпругата са успели да се
укрият в разположен на-

близо търговски център.
След нападението в

Сана посолството ни там
ще бъде временно затво-
рено за външни посети-
тели.

Външният ни министър
Николай Младенов ко-
ментира след инцидента,
че е шокиран и възмутен
от опита за отвличане и
насилието над българския
посланик в Сана. Нападе-
нията на дипломатически
представители са в раз-
рез с основните принци-
пи на международните
отношения.

“В случая с г-н Бори-
сов става дума и за ис-
крен приятел на йемен-
ския народ, който от го-
дини работи не само в
интерес на българските
граждани в Йемен, но и в
помощ на прехода в стра-

ната”, допълни министър
Младенов. От думите му
стана още ясно, че посла-
ник Борисов е в добро
здравословно състояние,
като съвсем скоро ще
бъде повикан в София за
допълнителни медицин-
ски прегледи.

Очакваме йеменските
власти да предприемат
спешни мерки за разкри-
ването на извършителите
на това грубо посегател-
ство, както и да предотв-
ратят възможността за та-
кива инциденти занапред.
Политическите и племен-
ните разногласия в стра-
ната следва да се реша-
ват със средствата на по-
литическия диалог, а не
чрез насилие, завърши
Николай Младенов. Пред
БНР той коментира, че в
момента има постоянна и

сериозна заплаха за
всички чужденци в Йемен.
Има битки за премества-
не в новата власт и един
от инструментите в тези
битки е отвличането на
чужденци, допълни Мла-
денов. Той подчерта, че
веднага след инцидента с
българския посланик е на-
правена връзка с офиса
на йеменския президент.
Едва ли обаче скоро ще
бъдат разкрити извърши-
телите на нападението с
цел отвличане на българ-
ския посланик в Йемен,
прогнозира министърът на
външните работи. Той
подчерта, че опасността
за всички наши посолства
в Близкия изток е повише-
на.

Отвличанията на чуж-
денци са честа практика
в Йемен.

Германската министърка на обра-
зованието и научните изследвания
Анете Шафан може да бъде лишена
от докторската й степен, след като в
уебсайт беше публикувана информа-
ция, уличаваща я в плагиатство. Уни-
верситетът “Хайнрих Хайне” в Дюсел-
дорф, където Шафан е защитила док-
торска дисертация по педагогика
през 1980 г., обяви, че създава коми-
сия, която да провери твърденията за
плагиатство и да вземе решение дали
да бъде отнета докторската степен

Трима ду-
ши, в това чис-
ло две деца,
загинаха в
столицата на
Грузия Тбили-
си вследствие
на проливните
дъждове и
преливането
на река Кура.
Водите на ре-
ката са зале-
ли в един от
районите на
Тбилиси ня-
колко улици,
много автомо-
били, магази-
ни и първите
етажи на де-
сетки жилищ-

ОЩЕ ЕДИН ГЕРМАНСКИ
МИНИСТЪР ПЛАГИАТСТВАЛ

на министърката.
Това не е първият случай, при

който германски политик бива обви-
нен в плагиатство. През 2011 г. тога-
вашният министър на отбраната
Карл-Теодор цу Гутенберг беше ли-
шен от докторска титла, след като
беше установено провинението му.
Неотдавна лидерът на парламентар-
ната група на управляващите христи-
яндемократи Флориан Граф също
беше лишен от докторска степен
заради плагиатство.

Силна градушка, последвана от порой-
ни дъждове, причини смъртта на 40 души
в планински район на северозападната
китайска провинция Гансу. Други 18 души
се водят за изчезнали. Близо 29 300 души
в окръг Мин на провинцията са евакуира-
ни след градушката, продължила един час.
Нанесени са големи материални щети.

ни и други сгради. Без електричество са
десетки хиляди жители на града.

В Източна Грузия природната стихия е
повредила и разрушила няколко автомо-
билни и пешеходни моста. Така осем села
са останали изолирани от света. Залети са
десетки хектари обработваема земя, по-
вредени са множество електропроводи.

Стихии вилняха
в Грузия и Китай
Стихии вилняха
в Грузия и Китай
Стихии вилняха
в Грузия и Китай
Стихии вилняха
в Грузия и Китай
Стихии вилняха
в Грузия и Китай

„Ал Кайда” създала човек бомба„Ал Кайда” създала човек бомба„Ал Кайда” създала човек бомба„Ал Кайда” създала човек бомба„Ал Кайда” създала човек бомба
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 Господин Проди, смята-
те ли за своевременни реше-
нията по преодоляване на
кризата в еврозоната, при-
ети в рамките на ЕС през
последните месеци?

- Тези мерки наистина
закъсняха, и именно заради
това те не са напълно до-
статъчни. През първите 7-8
години след появяването на
еврото ние нямахме никакви
проблеми, и едва когато пъти-
щата на някои членки на Ев-
ропейския съюз започнаха да
се разминават, те една след
друга се оказаха жертви на
спекулации. Именно от този
момент нататък кризата пора-
зи Европа. Когато още на
първия етап започнаха да из-
плуват проблемите на Гърция,
сам по себе си проблемът
беше със съвсем незначител-
ни мащаби. Ако тогава бяха
взети навременни решения,
такъв размах, разбира се,
щеше да бъде избегнат. Убе-
ден съм, че днес ние трябва
да имаме предвид очевидния
факт: ако европейската иконо-
мика не започне да расте, тя
неминуемо ще рухне. Това ще
се случва поради факта, че на-
ционалният брутен вътрешен
продукт ще продължи да пада,
а държавният дълг ще
продължи да расте. Тук
въпросът е не само в навре-
менността или закъснението
на мерките, предприети в рам-
ките на Европейския съюз, а
преди всичко в тяхното каче-
ство. Лично за мен е абсолют-
но очевидно, че навремето не
стигнаха мерките, стимулира-
щи икономическия ръст. За тях
започнаха да говорят на глас
едва сега.

 Има ли според вас ня-
какво логично обяснение за
това, че сегашната криза
засегна в по-голяма степен
страните от Южна Европа
и на практика подмина север-
ноевропейските държави?

- Обяснявам си го с това,
че спекулациите обикновено
поразяват най-слабите и уяз-
вимите. Не е учудващо, че
кризата не засегна Германия
- най-влиятелната страна в
Евросъюза. Финансовите про-
блеми удариха преди всичко
Португалия, Гърция, Испания,
Ирландия (която не е южное-
вропейска страна), Италия.
Франция между другото днес
също е под силен натиск.
Французите прекрасно знаят,
че ако не бъде възстановено
навреме единството на евро-
то, те ще са следващите на
опашката. Аз съм напълно
убеден: няма нито една евро-
пейска страна, която да е
извън или от другата страна
на кризата. Днес цяла Европа
е в опасност.

 Смятате ли, че е спра-
ведливо за икономическите
проблеми на Гърция да се
налага да плащат всички
страни членки на ЕС?

- Цялата беда е в това, че
ние създадохме обща евро-
пейска валута, за да бъдем
заедно и да бъдем сплотени,
но ние така и не успяхме да

Цяла Европа
е в опасност

релацията Демократическа партия (ДП) -
Социалистическа партия на Сърбия (СПС).
Двете партии получиха на парламентарни-
те избори общо 113 мандата в новия парла-
мент на Сърбия и практически не им дости-
гат само тринадесет, за да имат мнозинство
от 126 народни представители в 250-мест-
ния еднокамарен сръбски парламент. Оста-
ващите им 13 депутати могат да бъдат “на-
бавени” по много начини - чрез коалиция с
движението “Обрат” (“Преокрет”), водено от
лидера на Либералнодемократическата
партия (ЛДП) Чедомир Йованович, което
има 20 депутати, чрез договор с Обедине-
ните региони на Сърбия (ОРС) с лидер
Младжан Динкич, което спечели 19 депу-
татски мандата, или с една от двете опции
и с участието на представителите на мал-
цинствата, които имат 9 места в новия
сръбски парламент.

Живеем в такава епоха, когато не бива да допускаме
разделяне, глобализацията няма да ни прости това

Нива МИРАКЯН

“Кризата в еврозоната се
намира в смъртоносна
фаза”, “Евросъюзът е на
половин крачка от раз-
пад”, “Италия върви по
хлъзгавия път на Гърция” -
подобни заглавия не
слизат от страниците на
водещите световни изда-
ния. Романо Проди - два
пъти премиер на Италия
(1996-1998, 2006-2008) и
експрезидент на Европей-
ската комисия (1999-2004),
сподели пред читателите
на “Российская газета”
своите виждания за про-
блема на съвременна
Европа.

включим необходимите поли-
тически и икономически лос-
тове, за да удържим това
единство. Всъщност засега
сме минали само половината
от пътя. Еврото, без съмнение,
е едно от най-важните завое-
вания на обединена Европа,
но сега трябва да успеем да
завършим започнатия процес.
Не че плащаме за проблеми-
те на Гърция, въпреки че, раз-
бира се, плащаме и за тях.
Преди всичко обаче ние пла-
щаме за нашите противоре-
чия. Ако навремето притежа-
вахме необходимите инстру-
менти (като “евробондове” -
общоевропейски ценни кни-
жа, и Европейската централ-
на банка, която има широки
правомощия), това би осигу-
рило на Евросъюза толкова
недостигащата му днес соли-
дарност и нямаше да ни се
налага сега да се занимава-
ме с решаването на “гръцкия
проблем”.

 Съгласни ли сте с ана-
лизаторите, предричащи на
Италия съдбата на Гърция?
Не беше ли безразсъден пуб-
личният отказ на премиера
Марио Монти от финансова-
та помощ на ЕС и МВФ?

- В сравнение с гръцката,
италианската икономика стои
на далеч по-здрави релси.
Историите ни са напълно раз-
лични. Заедно с това, както
добре ни е известно, ако нещо
стане наистина не както тряб-
ва в Италия или в Испания,
цялата система рухва. Не че
Италия се е отказала от по-
мощ отвън. Италия, според мен,
направи важна стъпка в посо-
ка към глобалната политика.
Смятам за контрапродуктивно
от страна на някои държави
всеки път, когато при тях
възникнат проблеми, веднага

да искат кредит от МВФ или от
съответните подразделения на
Европейската централна бан-
ка. Това, от което сега наисти-
на се нуждаем, е пълно преза-
реждане на политиката на ця-
лата еврозона, а не на на от-
делно взета държава.

 Да се върнем към Евро-
съюза и зоната на еврото.
Въпросът, който днес вълну-
ва всички, е какво ще стане
с общата европейска валу-
та, чийто баща сте вие?
Има ли смисъл да се борите
за еврото, което, както е
известно, разочарова много
страни членки на Европей-
ския съюз, готови дори още
утре да се върнат към свои-
те национални валути?

- Днес много четем за
това, но уверявам ви, нито
една от страните в Европей-
ския съюз няма никакъв инте-
рес от крах на еврото. Най-
малко от това е заинтересо-
вана Германия, която именно
след появяването на единна-
та валута успя, както никога
до тогава, да натрупа такъв
огромен капитал. Това се слу-
чи и защото другите държави
недооцениха еврото по до-
стойнство. В случай на отказ
от еврото германското прави-
телство неизбежно ще усети
върху себе си натиск от стра-
на на бизнес кръговете в Гер-
мания, които ужасно се стра-
хуват от крах на еврото. От-
казът от “германското евро”,
да го наречем така, може да
се превърне в разрушаване
на всичките търговски отно-
шения на Германия. От краха
на еврото в равна степен не
са заинтересовани също така
и държавите, които днес пре-
живяват сериозни икономиче-
ски трудности. Не може оба-
че да изключваме, че еврото

теоретично може да претърпи
фиаско, дори и никой обек-
тивно да не иска това. От дру-
га страна, аз все пак предпо-
читам да си остана оптимист,
защото виждам взаимен и
рационален интерес от запаз-
ване на общоевропейската
валута.

 Допускате ли, че в един
прекрасен ден структурата,
наричана ЕС, разкъсвана от
постоянни вътрешни проти-
воречия, просто ще се раз-
падне, както това се случи
например със Съветския
съюз?

- Не, защото Европейски-
ят съюз е много по-гъвкава
структура в сравнение със
СССР. Членството в ЕС се ос-
новаваше на спонтанно при-
съединяване, а структурата
му бе ратифицирана от наци-
оналните парламенти и полу-
чи одобрението на европей-
ските народи. Европейският
съюз сега страда заради кри-
зата, но повярвайте, никоя от
страните членки няма ни най-
малко желание да го разру-
шава. На европейците, без
съмнение, са им присъщи
всичките въображаеми недо-
статъци. От друга страна оба-
че е абсолютно очевидно, че
в глобализиращия се свят ни-
кой не може да оцелее само-
стоятелно. Ето защо според
мен е важно и да укрепваме
отношенията си с Русия. Ние
живеем в такава епоха, кога-
то не бива да допускаме раз-
деляне. Глобализацията няма

да ни про-
сти това.
Този ин-
стинкт за
с а м о с ъ -
хранение
е залегнал
дълбоко в съзнанието на ев-
ропейците, прекрасно
осъзнаващи, че именно в
единна и неделима Европа е
залогът на нашето бъдеще.

 Ще има ли в ЕС разде-
ляне на страните на “първи
и втори сорт”?

- В никакъв случай. Ако
започне подобно разделяне,
всички ще хвръкнем във възду-
ха, както това се случи със
Съветския съюз, с който вече
сравнихте ЕС. Това ще бъде
истински ядрен взрив за Евро-
па! Това е извън границите на
разумното. В Евросъюза днес
няма никой, който би казал:
“Ти отивай в категория “А”, а
ти - в “Б”. Не, за такъв развой
на събитията дори не си и
помислям.

 Как се отнасяте към
безусловното доминиране на
Германия в Евросъюза? Няма
ли да се получи така, че в
крайна сметка ЕС ще говори
с “един глас” и този глас ще
принадлежи само на една
страна, а не на 27?

- Много съм мислил за това
и стигнах до извода, че би
било правилно Франция да
смени политиката си и от дву-
странни срещи на върха само
с Германия премине към
сътрудничество с такива стра-

ни като Испания и Италия, а
също така и с други членки на
Евросъюза. А тя трябва да
предприеме тази стъпка най-
вече, за да представи страте-
гия, която е (не, в никакъв
случай не срещу Германия) в
защита на общоевропейските
интереси, чиято цел е битката
с режима на сурови икономии
и високата безработица. Смя-
там, че в името на избягване-
то на политикономическия
хаос за нас би било много по-
лезно да предложим като про-
тивовес на германското лидер-
ство друга политика. Въпреки
че Германия е най-голямата
държава в Европейския съюз,
смятам, че тя едва ли ще ус-
пее да управлява Европа са-
мостоятелно и да претворява
в живота интересите на всич-
ките членки на ЕС. Германия,
без съмнение, е най-голямата
държава в Европа, но тя все
пак е прекалено малка за ос-
таналия свят.

 Не смятате ли за па-
радокс, че днес Русия успява
да гради ефективни и взаим-
ноизгодни отношения с от-
делни европейски страни -
Италия, Германия и други, но
когато става въпрос за от-
ношенията с ЕС, постоянно
нещо не се получава?

- Обяснението е доста про-
сто. Въпросът е в това, че
външната политика на някои
европейски страни така и не
беше хармонизирана. Именно
затова някои от тях често из-
ползват външната политика
като инструмент за реализи-
рането на вътрешната си по-
литика. Затова съвсем не ме
учудва, че сред членките на
ЕС винаги се появява някоя
страна, която си мисли: “Я да
се скарам с Русия, за да угодя
на избирателите си”, а някой
друг от европейците по също-
то време, обратното, се опит-
ва да задълбочи контактите си
с Русия. С други думи - докато
в Европейския съюз не се по-
яви обща външна политика,
винаги ще се намери някой от
27-те страни членки, който ще
иска да сложи прът в колело-
то, да попречи на отношения-
та ни с Русия.

На въпроса защо и до днес
не е отменен визовият
режим между Русия и ЕС,
Проди отговори: “Ще ви
кажа откровено: не знам
защо. Не виждам в запаз-
ването му никакви разумни
причини. Основни бариери
очевидно са бюрокрацията,
страховете, че Европа ще
се напълни с хора със
съмнителна репутация. Аз
пък си мисля, че визите са
препятствие за порядъчните
хора и със сигурност не са
такова за престъпниците”.

В Европа няма
незасегнати от кризата
страни, твърди Проди

Романо Проди:

партия натрупваше от създаването си пре-
ди около три години и половина, непосред-
ствено преди изборите неузнаваемо нама-
ля, та чак се и изгуби. СНС удържа буквал-
но “пирова победа” и май ще повтори гор-
чивото изкуство на радикалите да бъдат
първата политическа сила, но никога да не
управляват Сърбия, което неминуемо ще им
изиграе лоша шега.

Преди няколко дни по време на общото
събрание на партията за първи път от създа-
ването й бяха отправени остри критики към
лидера й Томислав Николич като главен ви-
новник за изборния неуспех, което никога
преди това не се беше случвало. Николич е
обяснил на партийния актив, че върху него
се оказва огромен натиск за коалиция на
релацията ДП-СНС, но ако се стигне до та-
кава, той ще поиска вот на доверие от съпар-
тийците си.

ОРС и “Обрат” запазиха влиянието си в
сръбското общество и отново ще са парла-
ментарно представени политически сили
въпреки обвиненията към Младжан Динкич
за корупция и към Чедомир Йованович за
национално предателство заради неговите
становища по отношение към реалностите в

Косово. И двете политически фор-
мации са потенциални партньори
на ДС при формирането на пра-
вителство, а ОРС е и главната по-
литическа сила в Крагуевац, Зай-
чар и много други места.

Демократическата партия на
Сърбия (ДПС) с лидер Воислав
Кощуница продължи да
поддържа добре познатото ниво
от 7% популярност и ще бъде
заедно със СНС опозиционният
коректив в новия сръбски парла-
мент.

Учудващо добре се предста-
виха партиите на малцинствата в
Сърбия, като Съюзът на унгарци-
те във Войводина спечели 6 де-
путатски мандата (при четири на
предишните избори). Това говори
за сериозна консолидация и по-
пулярност на лидера им Ищван
Пастор, а също така и за солид-
ната подкрепа, която му оказва
Будапеща.

Сръбските радикали напълно
се маргинализираха и достигнаха
исторически минимум на непопу-
лярност, след като дори не успя-
ха да влязат в парламента. С това
започва и началото на края на
Сръбската радикална партия и
няма да е чудно след не особено
дълъг период от време тя напълно
да изчезне от политическата сце-

Май формулираха новото
сръбско правителство?
Не случайно третата политическа сила в Сърбия -
СПС, се сочи като истинския победител в изборите

СПС се сочи като истинския победител в
изборите. Нейният лидер Ивица Дачич

буквално “възкреси СПС от пепелта” и
превърна партията си в основен

политически фактор в Сърбия

Реално всички опции са възможни и от-
ворени и не случайно третата политическа
сила в Сърбия - СПС, се сочи като истин-
ския победител. Нейният лидер Ивица Да-
чич буквално “възкреси СПС от пепелта” и
превърна партията си в основен политиче-
ски фактор в западната ни съседка.

Съвсем не без покритие Дачич заяви
непосредствено след приключването на
изборния процес, че не знае кой ще е след-
ващият сръбски президент, но със сигурност
му е известно кой ще е новият министър-
председател на Сърбия. И за пореден път
не сгреши.

Втората политическа сила в Сърбия - ДП,
изигра много добре картите си след почти
12-годишно непрекъснато участие в управ-
лението на страната и незавидни резултати
в социално-икономическото й развитие.
Освен че заедно със СПС за четвърти път
ще води Сърбия към Европа, ДП демонстри-
ра завидна консолидация на избирателите
си и въпреки многобройните сигнали за
нарушения на изборния процес получи не-
обходимите й мандати за участие във власт-
та, въпреки че нейните политически опо-
ненти й предричаха катастрофален разгром.
Ако правителството се сформира до края на
тази седмица, никак не е изключено на
балотажа за президент между лидера на
Сръбската прогресивна партия (СНС) Томи-
слав Николич и председателя на ДП Борис
Тадич последният да получи сериозно пси-
хологическо преимущество и за пореден
път да победи Николич.

СНС запази позицията си на първа по-
литическа сила в Сърбия, спечели 73 депу-
татски мандата, но същевременно изгуби
много повече от това. Инерцията, която тази

Лидерът на опозицията в Сърбия Томи-
слав Николич може да се оттегли от
втория кръг на президентските избори,
прогнозират местни медии. Самият
Николич обяви, че Сръбската прогре-
сивна партия ще започне мирни, демо-
кратични и ненасилствени протести в
Сърбия от неделя.
Николич не пропусна да обвини Демо-
кратическата партия на Тадич в измами
по време на президентските и парла-

Сърбия гласува за своето бъдеще в Европа

Лидерът на Демократическата партия Борис Тадич,
който отива на балотаж, получи подкрепата и на ПЕС

ментарните избори на 6 май. Той заяви,
че не признава официалните резултати
от изборите, обявени от Републиканска-
та избирателна комисия. На първия тур
на президентския вот Тадич победи
Николич с по-малко от един процент.
Комисията отхвърли твърденията на
опозицията, че Демократическата партия
е фалшифицирала 500 000 гласа. Спо-
ред Николич обаче е съмнително, че
Тадич се е класирал за балотаж.

Методи МЕТОДИЕВ,
кор. на ДУМА в Белград

ВВВВВ
се по-често в публичното простран-
ство в Сърбия се прокрадват слухо-
вете, че новото сръбско правителст-
во е неофициално формирано на

на в западната ни
съседка.

По отношение на
Българското нацио-
нално малцинство
(БНМ) може да бъде
отчетено, че то за
пореден (за кой ли
пореден?) път няма
да има свой предста-
вител в сръбския
парламент. Вплетени
в междуличностни
боричкания за влия-
ние, лидерите на
БНМ имат “прекрас-
ната” способност да
изтеглят винаги
“късата клечка” и да
са на страната на гу-
бещия. Но пък София
е свикнала с това и
спорадични изяви
като тази на вице-
президента Марга-
рита Попова едва ли
правят вече впечат-
ление на някого...

Снимка БГНЕС

Снимка БГНЕС

Снимка БГНЕС
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Глобус

ного недостатъци има в европейската стра-
тегия за справяне със сегашната дългова
криза: неразумната мания за икономии.
Упоритото нежелание да се отделят до-
статъчно финансови ресурси. Неотстъпчи-

Европа навлиза във
фаза на политическа
несигурност

Европа навлиза във
фаза на политическа
несигурност

Европа навлиза във
фаза на политическа
несигурност

Европа навлиза във
фаза на политическа
несигурност

Европа навлиза във
фаза на политическа
несигурност

Как изборите в ЕС
ще разгорят
дълговата криза?

Майкъл ШУМАН

така че позицията на Оланд може да предизвика
пукнатина между двете най-значими членки на ев-
розоната. Това пък може да промени цялата полити-
ческа динамика в еврозоната.

Близките отношения между Меркел и Саркози
бяха основата на политиките в еврозоната - база,
върху която бе изградена цялата стратегия за спра-
вяне с кризата. Ако отношенията между Берлин и
Париж се влошат или дори се обтегнат, постигането
на консенсус по политиките може да бъде по-труд-
но. Германия също така може да се окаже все по-
изолирана в подхода си към кризата. Гледната точ-
ка на Оланд съвпада с мненията на премиерите на
Италия и на Испания, които също призоваха за нова
подкрепа за икономическия растеж в Европа. Обща-
та тежест на три от четирите най-големи икономики
в еврозоната вероятно е толкова голяма, че дори за
Меркел е трудно да я пренебрегне.

Сега за Гърция, където неприятните последици
са по-дестабилизиращи. Когато Гърция получи вто-
рия пакет от спасителна финансова помощ на стой-
ност 170 милиарда долара по-рано тази година,
главното безпокойство на определящите политики-
те и инвеститорите бе, че гръцкото правителство
никога няма да може да изпълни своята част от
сделката - болезнена програма на икономии, която
проваляше гръцката икономика. Сега, след избори-
те, изглежда много вероятно тези страхове да се
сбъднат. На гръцката политическа класа вече й бе
трудно да изпълнява програмата на икономии, кога-
то партиите, подкрепящи програмата, контролираха
парламента. Сега, когато парламентът е толкова
разделен и толкова много нови депутати са против
икономиите, не мога да си представя как настоящо-
то споразумение по спасителния пакет ще продължи
да се прилага както е планирано. Двете най-големи
партии незабавно призоваха за промени в спаси-
телния пакет. Андонис Самарас, лидерът на Нова
Демокрация, който спечели най-много гласове, по-
сочи, че новото правителство в Атина трябва да има
две цели: “Гърция да остане в еврозоната и да
промени условията по споразуменията за заема, за
да има икономически растеж и облекчение за
гръцкото общество”. Същевременно още по-острият
ръководител на СИРИЗА Алексис Ципрас поиска
споразумението за спасителния пакет да бъде
отхвърлено напълно. Тази политическа суматоха в
Атина може отново да възпламени гръцката дългова
криза. Ако Атина откаже да се придържа към съще-
ствуващите споразумения, това може да доведе до
започването отново на дълъг процес на преговори
с останалата част от еврозоната и да увеличи опас-
ността спасителният пакет да не бъде продължен.
Това отново ще възроди призрака на гръцкия де-
фолт и на излизането от еврозоната.

Има и някои по-големи въпроси, повдигнати от
резултатите от изборите в началото на май. Първо,
изглежда липсва връзката между обществената под-
крепа за еврото в Европа и обществената подкрепа
за мерките то да бъде спасено. Повечето хора в Ев-
ропа са на мнение, че еврото е страхотна идея, но
когато се стигне до необходимите реформи за под-

крепа на валутния съюз, неочаквано тази подкрепа
се оттегля. Това е форма на синдрома “не в моя заден
двор”. Да се направят жертви за еврозоната е добре,
но само когато някой друг ги прави. Никой не желае
да понесе бюджетните съкращения, намаляването на
заплатите и тежестта на програмите за финансовите
спасителни пакети като част от тези жертви.

Ако обаче валутният съюз ще продължава да
съществува, то не може да се избегнат жертвите.
Дали му харесва на някой или не, мерките за ико-
номии трябва да са част от програмата за политика-
та в различни области, включително структурните
реформи като увеличаване на гъвкавостта на паза-
ра на труда, които са също толкова непопулярни.

Решаването на дълговата криза може също така
да наложи по-голяма финансова подкрепа от по-
богатите страни на еврозоната (например повече
средства за механизма за предотвратяване на кри-
зи), нещо, което те изглежда избягват, за да успоко-
ят гласоподавателите си, които нямаха особено же-
лание да плащат, за да подкрепят еврото. Така че
въпросът е: дали гласоподавателите ще подкрепят
някога мерките, необходими за поправянето на ва-
лутния съюз, а по този начин и затруднената евро-
пейска икономика. А ако не ги подкрепят, как някога
ще можем да се измъкнем от дълговата криза? И
как еврото може да оцелее?

Още по-широк проблем, разкрит от европейските
избори, е крещящото противоречие между изборния
успех и фискалната реформа. Гласоподавателите
имат склонност да не харесват идеята за голям
бюджетен дефицит и повишаващ се дълг, но когато
се стигне до намаляване на разходите или плащане
на данъците, които са необходими за стабилизира-
не на финансовата основа на техните правителства,
те отхвърлят идеята политиците да осъществяват
реформи. Това е потенциално невъзможен парадокс,
който дава сигнал за дълъг период на политическа
и икономическа нестабилност в повечето най-раз-
вити страни на света. Вероятно гласоподавателите
ще имат желание да понесат по-високи данъци и да
се намалят държавните услуги, ако виждат ползата
(по-доброто икономическо представяне) и вярват, че
процесът е честен и справедлив. Сега обаче запад-
ните демокрации не са открили начин да постигнат
толкова необходимата реформа.

Все пак има лъч надежда. Ключовият момент е,
че европейските политици са наказани, тъй като по-
литиката, която бяха приели за справяне с дългова-
та криза, просто не работи. Стратегията причинява
огромна икономическа болка на голяма част от ев-
розоната (Испания, Гърция, Португалия, Италия), до-
като резултатите от нея не са много, ако въобще ги
има. Лихвите остават високи, икономическите пер-
спективи - мрачни. Меркел и останалите властима-
щи от еврозоната като цяло игнорираха критиките
към курса, който са поели, и все повечето доказа-
телства за неговия провал. Може би този демокра-
тичен бунт ще наложи положителна промяна - създа-
ването на по-чувствителна, балансирана и жизне-
способна стратегия, която наистина обуздава дълго-
вата криза. Ако това се окаже истина, гласоподава-
телите във Франция и Гърция може просто да са
направили голяма услуга на световната икономика.

М
вото отхвърляне на важни инструменти като еврооб-
лигациите. Само че може би най-сбърканата от всич-
ки идеи е очевидната самонадеяност сред европей-
ските лидери, че гласоподавателите смирено ще при-
емат стратегията въпреки икономическите страдания
и социалния катаклизъм, които тя създава.

Заблуждението бе разбито на 6 май. Във Фран-
ция социалистическият кандидат Франсоа Оланд
победи Никола Саркози, един от ключовите архи-
текти на икономическите политики на еврозоната,
за да стане новият президент на страната. Още по-
показателно - в Гърция двете основни политически
партии, които подкрепяха болезнената програма на
икономии, наложена от еврозоната в замяна на два
големи финансови спасителни пакета, бяха сурово
наказани. Около 60% от вота отиде за по-малките
партии, повечето от които се обявиха в кампаниите
си против мерките за икономии и реформите,
изпълнявани от Атина. По-конкретно подкрепата за
една такава партия Коалиция на радикалната леви-
ца, известна като СИРИЗА, се увеличи над три пъти
спрямо последните избори, превръщайки я във вто-
рата най-голяма партия в парламента с една шеста
от 300-те места.

Тези изборни резултати предвещават проблеми.
Европа навлиза във фаза на политическа несигур-
ност, която почти със сигурност ще промени сегаш-
ната, подкрепяна от Германия, стратегия за справя-
не с кризата. По мое мнение това ще задълбочи
кризата, поне в краткосрочен план, а вероятно и за
по-дълго, ако не бъде постигнат бързо консенсус за
нова посока в еврозоната. Да се захванем с нега-
тивните последици от всеки от вотовете отделно.

Първо Франция. Изборът на Оланд почти със си-
гурност ще отклони посоката на икономическата по-
литика в еврозоната от стратегията, наложена от
Германия. Оланд определено не е антиевро, но той
нееднократно се е обявявал против сегашната по-
литика за овладяване на дълговата криза и най-
вече срещу прекаленото съсредоточаване върху
икономиите. Оланд разясни това преди изборите,
заявявайки, че неговата победа носи надежда, че
“икономиите не трябва да бъдат неизбежни”. Него-
вата позиция ще има две основни последици. Първо,
според мен, става почти невъзможно сегашният
подход към кризата, основан само на икономиите,
да бъде продължен. Оланд обеща да отхвърли спо-
разумението, постигнато по-рано тази година, за
налагане на още по-строги правила и санкции за
дълговете и дефицитите в еврозоната - крайъгълен
камък на антикризисната програма на Берлин, ос-
вен ако не бъде въведен и пакт за растежа. Без
подкрепата на Оланд е малко вероятно Берлин да
може да продължи да пренебрегва недоволството
срещу икономиите.

Това ни води до втората последица. Гледните точ-
ки на Оланд вероятно го сблъскват с германския
канцлер Ангела Меркел. Тя не проявява особено же-
лание да отстъпи от настояването си за икономии,
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Бойко Борисов обещава на Владимир Филат, че България твърдо ще подкрепи европейската интеграция на Молдова

Държавите,
ангажирани с
„Източно
партньорство”
ухажват Молдова, за
да демонстрират, че
проектът е още жив

ъншната политика на Бълга-
рия, провеждана от министър
Младенов, става все по-скучна
и все по-предсказуема, което
обаче далеч не я прави ползо-

B
Георги ГЕОРГИЕВ

творна за страната. Когато започна т. нар.
“арабска пролет”, България заедно с ця-
лата “световна общност” напук на преду-
прежденията на “прогресивното човече-
ство” моментално зае “правилната” стра-
на. Следва правителствена визита в Ту-
нис - държавата, от която започна всичко.
Практически резултат от тази визита -
освен изхвърлянето, че ще помагаме на
тунизийците да пишат конституция, няма.
В Либия нямаше правителствена визита,
но пък ЦСКА отиде в Бенгази да играе
мач. Резултатът - бяхме обогатени с нови
словесни конструкции от стратега Ди-
митър Пенев. Макар че с изказването си:
“Арабската пролет е странно хладна”, той
без да иска май уцели десетката. След
това външнополитическите усилия се
пренесоха към станалия вече нарицател-
но за некадърността на управляващите
Катар. Страната-джудже, която подхран-
ваше и подхранва “арабската пролет” с
пари, оръжия, бойци, информационни
ресурси. За форума в Катар май вече е
казано всичко, за него или лошо, или
нищо.

Всички тези линии на активност, извън
“европейския ни вектор на развитие”, се
покриват напълно с активността на
Държавния департамент на САЩ. Където
отидат неговите секретари, натам се на-
сочват и нашите от Външно. Скучно.

И пак по същите линии бяха и послед-
ните изяви на Младенов и компания, по-
слушно следвани от премиера Бойко
Борисов - Грузия и Азербайджан. Първа-
та страна е държава-клиент на САЩ, а
другата задкавказка република е сочена
като основен източник на алтернативни
за ЕС енергоресурси. Линията на поведе-
ние на управляващите отново е вписана
в чужда линия и далеч не е еднозначно
ясно дали България ще спечели нещо.

Последната за момента линия на ак-
тивност на външно министерство е Мол-
дова. Преди по-малко от месец в Бълга-
рия гостува премиерът на страната Вла-
димир Филат. Като изключим задължи-
телните протоколни уверения за сътруд-
ничество и добри думи, реално беше
подписано едно споразумение за сътруд-
ничество при бедствия. Проблемът с фи-
нансирането на културните институции на
българската общност в Тараклия бе ре-
шен още в навечерието на визитата на
Филат. Други практически резултати,
търговски, икономически договори, вза-
имни инвестиции и т. н. това посещение
нямаше. България не получи нищо, но пък
молдовският премиер чу сакралната фра-
за от колегата си Борисов: “Молдова върви
към своята евроинтеграция. Пожелавам
им успех по пътя за европейска евроин-
теграция, и това е правилният път, да не
се връщат назад”.

В случая с Молдова, жабетата се ру-
чат точно затова.

Първият сигнал, че трябва да се дей-
ства по-активно на молдовското направ-
ление по проекта “Източно партньорст-
во”, дойде на 30 септември м.г. от... бри-
танския в. “Файненшъл таймс”. И това при
положение, че Великобритания не е за-
белязана да се напряга особено в тази
инициатива. Което е и разбираемо, защо-
то Обединеното кралство не стои в осно-
вата на създаването на “Източно парт-
ньорство”. Там се намират Полша и Шве-
ция, държави, известни с много тесните
си външнополитически контакти със САЩ.
Но, така или иначе, във въпросната ста-

тия, озаглавена “Молдова - пример за
прогреса в Източно партньорство”, спе-
циалистът по постсъветското пространст-
во Томас де Ваал казва: “Малката страна
- Република Молдова, изглежда е най-
яркият пример за най-прогресивното пра-
вителство в “Източно партньорство”. Спо-
ред Томас де Ваал европейските лидери
трябва да обърнат повече внимание на
източните страни, “особено след като
Владимир Путин реши да се кандидатира
за президент на Русия”.

Реакцията на полското председател-
ство след статията на Де Ваал беше поч-
ти мигновена. Още на 12 октомври м. г.
премиерът на Полша Доналд Туск, по
информация на молдовските медии, в
телефонен разговор с колегата си Филат
казал: “Молдова е най-успешната от
държавите в “Източно партньорство”. Ин-
тересно, Туск сам ли се е досетил да каже
тази фраза, или преди това прессекрeта-
риатът му го е запознал със статията във
“Файненшъл таймс”?

Два месеца по-късно, на 14 декември
2011 г., външните министри на България,
Естония, Латвия, Унгария, Литва, Полша,
Румъния и Словакия изпратиха писмо до
евроинституциите с искане за задълбо-
чаване на връзките на ЕС с Молдова,
включително и за визова либерализация,
и за свободна търговия със страната. А на
следващия ден нашият министър Младе-
нов “цъфна” в Кишинев. Където пак се
чуха ритуалните фрази за “пълна подкре-
па за европейското бъдеще на Молдова”.
В отговор молдовският му колега Юрие
Лянке каза: “Вярвам и съм щастлив, че
гласът на България звучи силно в този
поливалентен оркестър, наречен Евро-
пейски съюз”.

Тук може да отбележим, че този глас,
при сегашното правителство, май звучи
силно само тогава, когато не засяга соб-
ствени проблеми на българската държа-
ва, а обслужва геополитическите проек-
ти на трети страни.

Но защо Молдова? Защо тя е набеде-
на за отличничка на “Източно партньор-
ство” и заслужава такова внимание?

Припомняме, че започналата през
2009 г. полско-шведска инициатива за
“Източно партньорство” с бившите съвет-
ски републики Беларус, Украйна, Молдо-
ва, Грузия, Азербайджан и Армения це-
леше по-тясна интеграция на ЕС с това
пространство и като следствие откъсва-
нето му от руската сфера на влияние.
Типичен геополитически проект, целящ
на практика да се създаде “санитарен
кордон” между Русия и ЕС, в чиято осно-
ва, твърдят мнозина анализатори, стоят
САЩ. През трите години на своето съще-

стуване обаче “Източно партньорство” не
можа да се напълни със съдържание, а и
политическите реалности в региона се
промениха. Украйна вече не е любимка
на ЕС и САЩ, Беларус продължава да се
управлява от “последния тиран в Европа”,
Армения е твърдо проруски настроена,
Грузия след войната с Русия се намира
основно под опеката на САЩ, а Азербай-
джан се опитва да води собствена поли-
тика, като използва енергийните си ре-
сурси. Нито една от тези страни реално
не разчита, че ще стане член на ЕС, а
финансовите ресурси на проекта - общо
600 млн. евро, не са кой знае колко мно-
го, че да ги впечатлят. За това свидетел-
ства и изказването на полския евродепу-
тат Павел Ковал от края на март т. г.
Според него “Източно партньорство” не
работи нито политически, нито икономи-
чески. “Има заплаха, че “Източно парт-
ньорство” ще си остане “сезонен” проект
на полското председателство”, коменти-
ра той пред полската интернет телевизия
Ipla.tv.

При това положение Молдова остава
образно казано единствено “слабо зве-
но”, което може да бъде използвано, за
да се реализират програмите на инициа-
тивата и да бъде записан поне някакъв
успех. Страната е една от най-бедните в
Европа и би била съгласна на всякаква
помощ от ЕС на принципа: “Каквото да-
деш, душа, все е кяр”. Само за сравнение
по “Източно партньорство” на Молдова й
се падат около 200 млн. евро, пари, които
обаче молдованите трябва да разделят с
еврочиновниците, както ни е добре изве-
стно и на нас. В същото време за 2010 г.
молдовските гастарбайтери в голямата си
част работещи, забележете, в Русия, са
изпратили у дома почти 1,5 млрд. долара.
В същото време местни бизнесмени се
опасяват, че свободната търговия с ЕС
ще убие окончателно хилавата местна
промишленост. Работата съвсем не е в
парите или прословутата евроинтеграция.

Молдова се “слави” с два проблема,
които я правят чудесен кандидат за ново
поле на геополитически сблъсък между
Запада и Русия. Първо, страната има
нерешен териториален проблем. Част от
нея - Приднестровието, на практика жи-
вее независим живот и е ориентирана към
задълбочаване на интеграцията с Русия.
Значителна част от жителите на Придне-
стровието (160 000 души) имат руски
паспорти, на територията му има руски
военни части. Второ, в самата Молдова
обществото е разделено по повод собст-
вената си идентичност и във връзка с
мераците на сегашното румънско държав-
но ръководство за обединение под ня-

каква форма на Румъния и Молдова. Има
граждани, които се обявяват за румънци
и искат уния с Букурещ, други настояват,
че са молдовци и желаят да живеят в
суверенна държава, и, разбира се, има
значителни малцинствени групи, гагаузи,
българи, украинци, руснаци, които не
желаят да бъдат румънски граждани.

Тази ситуация, особено около Придне-
стровието, е потенциално взривоопасна и
повишеното внимание на проамерикански-
те държави в ЕС (в т. ч. и нашата) към
Молдова предизвиква опасения. Още по-
вече, че двете големи сили - САЩ и Русия,
вече направиха първите си ходове.

На 20 март т. г. външният министър на
Молдова Юрие Лянке посети Вашингтон,
където държавният секретар Хилъри
Клинтън заяви, че “Република Молдова е
пример за успех в тази част на света”. За
какъв точно успех става дума, така и не
стана ясно. В същото време руски медии
цитират американския геополитик
Джордж Фридман, който бил казал, че
Молдова става основният проект на За-
пада в региона.

На следващия ден след срещата Лян-
ке-Клинтън руският вицепремиер Дмитрий
Рогозин бе назначен за специален прате-
ник на президента Дмитрий Медведев по
ситуацията в Приднестровието. Наблюда-
тели обръщат внимание на високия ранг
на представителя, както и на неговата
способност да бъде недипломатичен, ко-
гато трябва. На 16 април той посети Киши-
нев, като, както се очакваше, визитата му
бе съпроводена със скандал. Молдовски
политици и партии, в частност ратуващата
за евроинтеграция Либерална партия, по-
искаха Рогозин да не бъде допускан пове-
че в страната. В отговор руският вицепре-
миер написа в страницата си във фейсбук:
“Още не съм си отворил устата, а в курни-
ка се разкудкудякаха”. Впрочем по време
на визитата Рогозин направи действител-
но знакови заявления като това, че Русия
няма да позволи на никой да оспори ми-
ротворческия й мандат в Приднестровска-
та молдовска република, а също и
обвързването на “румънизацията” на Мол-
дова с напредъка по преговорния процес
с отцепилия се район. А на 3 май в Буку-
рещ молдовският президент Николае Ти-
мофти заяви, че страната му ще настоява
руските войски да се изтеглят от непри-
знатата република.

Както се вижда, парчетата от пъзела
се нареждат едно по едно. Само дето в
случая не става дума за никакво “Източ-
но партньорство”, в което България се
набута по принуда, а по-скоро за източно
противоборство, от което е по-добре да
стоим настрани.

Снимка БГНЕС

Съмнителна помощ
за отличничката
Съмнителна помощ
за отличничката
Съмнителна помощ
за отличничката
Съмнителна помощ
за отличничката
Съмнителна помощ
за отличничката
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Глобус

Декларацията на петте северни страни, че “битка за Арктика няма
да има”, противоречи на трескавата военна активност в и около Полярния кръг

Гонка за богатствата
на Северното Елдорадо
Задават ли се конфликти за суровинните ресурси на Арктика?

К

Пит БУЧЪР

Арктика - на гръцки означава мечка - е северната
полярна област на Земята. Тя включва краищата на

материците Евразия и Северна Америка, почти целия
Северен ледовит океан с островите, а така също и

прилежащите части на Атлантическия и Тихия
океан. Южната граница на Арктика съвпада със

северната граница на тундрата. Нейната площ е
около 27 млн. кв.км.

 САЩ ще засилват присъствието си в
Арктика, заяви вицепрезидентът на американ-
ския аналитичен “Център за морски изслед-
вания” Шери Гудман. Те трябва да защитят
интересите си в района. Това е въпрос на
национална сигурност. Гудман, която беше и
изпълнителен директор на Комисията на во-
енните експерти в Центъра от 1993 до 2001 г.,
е работила в Министерството на отбраната  в
областта на екологичната сигурност. Амери-
канският военен и търговски флот, отбелязва
Гудман, има за цел да увеличи морския тра-
фик в Арктика.

 Петата китайска арктическа експеди-
ция ще бъде осъществена тази година, съоб-
щи Лу Бин, високопоставен служител в
Държавното океанографско управление. Той
подчерта също, че за изследванията Китай
ще разчита на сътрудничеството си с Канада
и Исландия. От 1999 г. Китай е реализирал
четири арктически експедиции. В момента
страната разполага с един ледоразбивач -
“Сюелун”, а през 2013 г. в действие се очак-
ва да влезе още един.

 Светът няма основания да се опасява
от силово противопоставяне между различ-
ните страни заради природните ресурси в
Арктика, смята Владимир Путин. “Сблъсква-
ме се с различни футуристични предсказа-
ния за предстояща битка за Арктика. Ние
внимателно следим развитието на ситуаци-
ята в региона. И ясно виждаме, че повечето
подобни плашещи сценарии нямат реални
основания”.  В същото време той признава,
че Арктика е територия, на която се
сблъскват политическите и икономическите
интереси на много страни. “Сам в Арктика е
трудно да оцелееш”, констатира той,
допълвайки, че самата природа принужда-
ва държавите да си сътрудничат.

атастрофата на нор-
вежки транспортен са-
молет над неутрална
Швеция, на чиято тери-
тория неотдавна бяха

дислоцирани натовски военни
части, стана повод да се чуе за
мащабните учения в Северния
ледовит океан. Маневрите “Сту-
ден отговор-2012” в норвежки
води, до границата с Русия, при-
ключиха през втората половина
на март. Те бяха окачествени от
руски военни експерти като про-
вокация и сигнал, че Западът
утвърждава своята геополитика и
дипломация с военна сила. В най-
големите военни учения в Север-
ния ледовит океан за последни-
те десет години участваха 16 300
войници от 15 държави с целия
армейски спектър - воен-
новъздушни, военноморски сили,
пехота и специални части. По
този повод Ник Розов писа в ка-
надския сайт Global Research за

трескава военна активност в рай-
она на Северния полюс с офици-
ален етикет “Партньорство за
поддържане на мира и срещу
терористични заплахи и шпион-
ска дейност, която идва от Севе-
ра”.

Стремежът към глобална до-
минация на САЩ достигна полю-
са, констатира Розов, припомняй-
ки, че четири от петте “арктиче-
ски” страни - САЩ, Канада, Нор-
вегия и Дания, са членки на
НАТО. През 2010 г. Норвегия
беше първата северна държава,
която премести оперативния си
военен команден център отвъд
Полярния кръг - от Ставангер в
Бодьо, в един пететажен ком-
плекс, който може да удържи на
ядрена атака. През миналата го-
дина Норвегия закупи 48 много-
целеви изтребителя F-35 от САЩ.
Това ясно говори за стратегия,
която не изключва използването
на военна сила при решаването
на спорни проблеми в богатия на
енергийни източници и минера-
ли Северен ледовит океан.
Потвърждение намираме и в ка-
заното от експерта по Арктика в
базирания във Вашингтон Център
за нова американска сигурност
Уил Роджърс: “Значението на
това да имаме войски, способни
да оперират в условията на Арк-
тика, е да покажем на другите
играчи от международната общ-
ност в района, че ние сме аркти-
ческа страна и че ще защитим
нашите интереси в Полярния
кръг”. “Другите играчи” също не
остават бездейни. Датчаните на-
пример преди време изпратиха
на островчето Ханс, разположе-
но на границата между Тихия и
Атлантическия океан, патрулни
арктически катери. А след това
правителството в Копенхаген
одобри план за създаване до
2014 г. на Обединено арктическо
военно командване с база в Се-
верна Гренландия и формиране-
то на арктическа група сили.
Канада на свой ред проведе
маневри и обяви, че създава арк-
тически военноморски сили,
включващи 8 бойни кораба. А
САЩ временно прехвърлиха на
Аляска 24 хиляди командоси.
Русия, която има най-голям дял
от суровия север, също не стои
безучастна.

Надпревара за
по-добри позиции

Продължилите доста години
спорове за промените в климата
и последиците от човешката дей-
ност вече не са актуални. Мно-
зинството учени са убедени, че

независимо от причините се за-
дават все по-топли времена. През
последните 15 години площта на
ледената покривка в Арктическия
басейн е намаляла с около една
трета, а ледът е станал много по-
тънък. Но тъкмо тези промени и
прогнози говорят за опасността
от потенциални конфликти - този
път за огромните богатства на
Арктика. Според изследвания на
германски учени, към 2050, а
може би десетилетие-две преди
това, през летните месеци Север-
ният океан ще бъде освободен
от сковаващата го ледена
прегръдка. Основания за тези
прогнози дават безспорните про-
мени в околната среда - през
миналото лято е било регистри-
рано най-значителното намаля-
ване на ледената покривка за
последните сто години - около 4.1
милиона кв.км. Но през зимата
заледени отново са били цели 14
милиона кв.км. Това означава, че
в обозримото бъдеще - от ноем-
ври до юли - Арктика ще е покри-
та с лед. С други думи, може да
се очаква два-три месеца в го-
дината Северният ледовит океан
да бъде свободен за корабопла-

ване. Това възражда надеждите
на корабните компании за по-
кратък маршрут между Източна
Азия и Европа или Северна Аме-
рика. По някои изчисления мар-
шрутът през Арктика може да
съкрати разстоянието с около
4000 километра. Китай, Япония,
Корея и руският Далечен Изток
ще се окажат много по-близко до
Америка и Канада. Освен това ще
се улесни и добивът на много
суровини.

Прогнози на
американските геолози

Независимо от предупрежде-
нията на учените и природоза-
щитните организации за петрол-
ни разливи, бури и айсберги,
надпреварата за достъпа до арк-
тическите ресурси се засилва.
Такъв извод прави Оливие Трюк
във френския всекидневник
“Монд” след конференцията за
Арктика в норвежкия град Тромс.
В нея участваха петте арктичес-
ки държави - Дания, Норвегия,
Русия, Канада и САЩ, всяка от
които има претенции за дял от
“голямата северна баница”. Нор-

вежкият министър на енергетика-
та Ола Бортен Мое, напомняйки,
че неговата страна е сред све-
товните лидери в областта на
устойчивото развитие, заяви кол-
ко успешна се оказала нефтена-
та и газовата стратегия на Нор-
вегия в Баренцово море. По ду-
мите му, никога досега процесът
на издаване на нефтени конце-
сии от норвежкото правителство
не е привличал интереса на тол-
кова компании за проучвания в
Северния ледовит океан. Интерес
са проявили 37 фирми.

Подписването през лятото на
2011 г., след продължителни пре-
говори, на споразумение за мор-
ските граници между Норвегия и
Русия, позволи да се ускори ре-
ализацията на норвежките про-
екти. Откриването от държавната
компания Статойл на огромното
месторождение Скругард през
април 2011 г. и Хавис в Баренцо-
во море през януари 2012 г., ко-
ито бяха обединени в една кон-
цесия на север от месторожде-
нието Сньовит, предизвика неве-
роятен оптимизъм в Норвегия.
Там вече се говори за появата на
нов нефтен район, в който има от

400 до 600 милиарда барела
нефт, чийто добив ще започне
през 2020 г.  Геологическата
служба на САЩ е преценила, че
на Арктика се намират 13 про-
цента от световните запаси от
нефт и 30 процента от запасите
на природен газ, който e предим-
но на руска територия. Аляска пък
има най-голям нефтен потенци-
ал.

Достатъчна ли е
правната регулация

През 2008 г. - една година,
след като руска експедиция
заби флага на страната на оке-
анското дъно, петте северни
държави направиха съвместна
декларация с обещанието, че
“битка за Арктика” няма да има.
Но след няколко години зати-
шие съперничеството отново се
изостря. Вицепрезидентът на
Статойл Тим Додсон казва: “Гон-
ката за позиции в Арктика за-
почна”. Миналият август Рос-
нефт и американската компания
Ексон подписаха споразумение
за разработката на ресурсите в
Карско море, където по прогно-
зи на Геологическата служба на
САЩ се намират най-големите
в Арктика запаси на природен
газ. Тези новини са обнадежда-
ващи. Още повече, че Арктика в
значителна степен е правно ре-
гулирана. Основание за това
дава Конвенцията на ООН по
морското право, която е в дей-
ствие от 1994 г. Тя определя
докъде може да се простира
континенталният шелф. Опреде-
лят се също суверенните права
относно териториалните води на
крайбрежните държави, дейст-
ващи зад пределите на 200-
милната зона. Тази 200-милна
зона се нарича още изключи-
телна икономическа зона, в пре-
делите на която крайбрежната
държава може да използва как-
то морското дъно, така и водно-
то пространство. Битката за Арк-
тика според германския “Хан-
делсблат” е преди всичко науч-
но съревнование. Въпросът за
това, на кого принадежи Север-
ният полюс, се определя от убе-
дително представени научни
доказателства. Да претендират
за него могат само Русия, Нор-
вегия и САЩ, тъй като от стра-
ната на полюса между евроа-
зийския и американския конти-
нент са разположени хребетите
Ломоносов, Менделеев и Алфа.
За съжаление, независимо от
уверенията в добри намерения,
остават много спорни и неуточ-
нени въпроси. Арктическият ди-
алог се разширява, но се раз-
ширява и военното присъствие
в района. Което не е гаранция,
че няма да има ощетени.
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Позиция Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

Д
обре. Почистихме
колкото можахме. И
които можахме,
разбира се. 300 хи-
ляди събраха 8 хи-

ляди тона отпадъци. От тях
само 8 тона ще бъдат рецик-
лирани. Останалото - на сме-
тището. Трудно ми е да пре-
ценя дали това е много или
малко. Да го кажат специали-
стите.

Но след почистването, когато седнахме да побъ-
брим, сплотени от общата ни работа, изведнъж
няколко човека започнаха да говорят някак извън
ентусиазма на организираното чистене. И всички
замълчахме като свещеник, открил, че нещо го
мамят с притчите за Бог.

Това бяха хора, които често пътуваха в Европа,
и разказаха как част от проблемите в страните, с
които живеем в една общност, вече са решени.
Примерно в Германия. Там всички възможни за
рециклиране материали били връщани в магазина
и срещу това получаваш отстъпка в пазаруването.
Защото това стъклено шише или пластмасова ку-
тийка ти, любезни потребителю, вече си заплатил,
защото ти си крайният потребител, а, както е изве-
стно, крайният потребител плаща всички разходи
по всяка стока, включително и опаковката. И дока-
то се почесвахме по главите, нашите пътешестве-
ници отидоха още по-нататък и обясниха, че всич-
ките тези камбанки за стъкла, големи съдове за
хартия или пластмаси не са нищо друго, освен
приличен начин за ограбване на гражданите, ко-
ито, освен че заплащат всяка опаковка, накрая
отиват и я складират в съдовете на някой тарикат,
който, без да си дава зор, я предава за рецикли-
ране или самият той я рециклира и печели от това.
В белите страни, казаха ни онези момчета, можеш
да получиш намаление от цената на покупката,
равно на цената на върнатите шишета, пластмаси,
хартия и прочие. Тези материали се връщат в са-
мите магазини и именно там, на място, става тази
финансова операция.

Докато ги слушах, си спомних, че в светлите
дни на моето детство беше горе-долу така. Тогава
всякакъв стъклен амбалаж - за бира, лимонада,
олио, оцет, вино, ракия и каквото още ви дойде на
ума - се продаваше по системата “пълно за праз-
но”. И то при положение, че в магазина работеха
един-двама магазинери, а теснотията беше неопи-
суема. Но по онова време държавата ни беше из-
ключително бедна откъм суровини за такива опа-
ковки и правеше всичко възможно, за да ги съби-
ра. Даже си спомням, че когато нямахме стотинки
за легендарната малка “Стюардеса”, се изхитря-
вахме да връщаме празни буркани, изровени от
мазетата, а магазинерите си затваряха очите и
бандата имаше вече цигари.

Защо да смятаме днес, че сме много богати.
Няколко върнати опаковки могат да осигурят един
хляб на семейството, а, от друга страна, ще ни
дисциплинират да не хвърляме стъкло, пластмаса
и хартия, където ни падне. Днешните магазини имат
огромни пространства за складиране и съхране-
ние на такива “отпадъци”. Не знам кой ги нарече
“отпадъци”, но явно той е имал умисъл да неглижи-
раме всичко това и съвсем “цивилизовано” да му го
складираме в камбанките и другите съдове, а той
да обере паричките. Без да се харчи за друго освен
за съдове и камиони за извозване. Изглежда биз-
несът върви добре, защото такива съдове вече
заливат големите градове.

Само дето не дисциплинират. Ако има (а то
често има!) боклуци около камбанката за стъкло,
които трябва да изгазя, аз, признавам си честно,
ще пусна стъклата в най-близката кофа. Защото
все ми е тая, аз нямам интерес. Така ще направят
и възрастните хора, на които не им се скача около
пластмасовите съдове и въпросните камбанки. Или
децата, които най-често пращаме да хвърлят от-
падъците, защото смятаме това за “възпитателно”,
вместо да признаем, че ни мързи.

Признавам, че кампанията на БиТиВи ме за-
радва, но и натъжи. България има нужда от сери-
озно почистване. Като почнем от политиката, та
стигнем до избите на сградите, в които живеем. В
политиката нещата са сложни. Там за две десети-
летия се натрупа толкова много и устойчив боклук,
че за него ще трябват извънредни мерки. Но за
околната среда, в която живеем, нещата са прости.
Трябва да превърнем отпадъците в стока. Защото
и без това ние сме ги получили като стока. Просто
трябва да направим следващата крачка - да ги
“продадем” отново в магазина. И срещу това да си
напазарим нещо. Не малка “Стюардеса”, разбира
се, но да използваме някогашната детска хитрост
за полезни неща.

А, щях да забравя! И глоби - жестоки глоби за
всички ония, на които не им пука за света, в който
живеем. Иначе само с Ленински съботници няма
да стане. Ако ще дори да ги кръстим Бойко-Бори-
совски съботници, пак няма да стане.

Такива работи...

Съботни
размислиВреме е младите

да вземат думата
В света те се събудиха и у нас трябва да излязат
от позицията си на наблюдатели

В

Трендафил
ВЕЛИЧКОВ,
зам.-председател
на Младежкото
обединение
в БСП и
член на УС на
Националния
младежки форум

реме е младите да вземат
думата. Това е мотото на
Националния младежки
форум (НМФ) - организаци-
ята, която втора година има

за задача да представлява младите
в България и да отстоява интересите
им пред държавата.

Споделям девиза не само защото
Младежкото обединение в БСП чле-
нува в НМФ. Мисля, че младите по
света отдавна взеха думата и дори
отидоха по-далеч. Днес 20-30-годиш-
ните създават медийни империи и
правят революции в интернет. Мла-
дите все по-остро

поставят въпросите
за свободата,

за чистата природа
и за солидарността

с болката или бедствията, сполетели
другите.

Понятието “солидарност” даде нов
хоризонт на обществата на Запад.
Превърна се в спасителна сламка за
онези от тях, в които се роди теорията
за свободния пазар. Същите, в които
фразата “по-малко държава” беше
закон. Кризата помете тези предста-
ви, обърна ги надолу с главата. Първи
се окопитиха младите и осъзнаха, че
системата е тотално сбъркана и няма
да проработи повече в досегашния
си вид. Те взеха думата, за да попитат
какво и защо предизвика краха. Те
поставиха въпроса за формулата, по
която трябва да живеят обществата
занапред. И окупираха на само Уол-
стрийт, но и всяко място, от което
мирише на измама и непочтеност. И
всичко това даде нов смисъл на соли-
дарността като спасение и като изход
от кризата.

Нашето поколение проумя, че да
си добре приспособен към болно
общество в никакъв случай не е при-
знак на здраве. А анализаторите каз-
ват, че в световен мащаб се ражда
нова лява вълна сред младите. Както
и че тя ще напредва бързо заради
информационната ера, в която живе-
ем, и няма да е затворена в тесни
партийни рамки.

Случва ли се
същото и у нас

За съжаление, ако не броим мла-
дежките политически организации,
още сме на етап спонтанни реакции
в интернет и виртуални протести. Не
съм съгласен, че от тях няма полза,
те притежават своя заряд. Нашият
проблем е, че ако изключим полити-
ческите младежки организации и

НПО-та, младите в България все още
не осъзнават колко е важно да имат
представителство и да участват, ко-
гато държавата взема решения, кои-
то ги засягат пряко.

Това вече втора година е основна
задача и стратегическата посока на
Националния младежки форум.

Само че сегашната власт никак
не е отворена към идеята да “овлас-
ти” младите, въпреки декларациите

си. От години върви тезата, че граж-
данско общество в България няма,
че младите сме апатични и безсилни
да си формулираме проблемите и ис-
канията. И следователно, видите ли,
държавата нямала кого да овласти.

Смятам, че доводът е абсурден и
го казвам и като представител на
младежка политическа организация,
и като активен гражданин. И според
мен с това ще се съгласят и органи-
зациите, и НПО-та, с които от години
работим за създаването на нацио-
нално младежко представителство.

В 20-годишните опити да се създа-
де национална организация на мла-
дите имаше както опити на властта
да доминира, така и нежелание на
НПО- сектора да заработи с полити-
чески организации. Но след всички
тези години и младежките НПО, и
младежките политически организа-
ции се съгласиха, че е необходим
форум, който да формулира пробле-
мите на младите и

да „натиска”
държавата да ги реши

НМФ беше създаден преди 2 го-
дини точно като такава платформа -
младите чрез младежките политиче-
ски и неправителствени организации,
в които членуват, търсят заедно ре-
шения на проблеми. Смятам, че ор-
ганизацията точно определи приори-
тетите си - Образование, Гражданска
активност, Демографска политика,
Младежка заетост, Устойчиво разви-
тие, Здраве и физическа активност.

Тази нова за България платфор-
ма показа, че има потенциал ефек-

тивно да представлява младежите
чрез техните организации. НМФ има-
ше свои позиции по всички закони,
които засягат младите хора - Закона
за младежта, Закона за закрила на
детето, Закона за средното образо-
вание. На последното си заседание
на 5 май в Перник форумът прие
позиция по най-болезнената тема за
младите в България - безработицата
и заетостта.

Съществуването на национално
младежко представителство дава и
редица предимства за политически-
те младежки организации, които уча-
стват в него. Младежкото обедине-
ние в БСП е сред учредителите и
участва активно във формулирането
на приоритетите на организацията. В
рамките на НМФ нашето обедине-
ние дискутира редица от най-важни-
те си документи - проекта на Закона
за младежта, Управленския проект
за младите, децата и семейството.

Дали НМФ ще се развие като
успешна платформа и ще приобщи
още повече младежки организации,
зависи и от това как ще стои в диа-
лога си с властта. Форумът трябва да
се държи като равноправен на държа-
вата

партньор при
решаването на

младежките проблеми

Да осъществява натиск в името
на младежката общност. В криза,
чиято цена се плаща основно от
младите, всеки, ангажиран с поли-
тика за тях, трябва да помогне мото-
то “Време е младите да вземат ду-
мата” да стане практика. Удивител-
ното е, че 70% от младите хора у
нас смятат, че ако имат пари, няма
да имат проблеми. Това е абсурд -
щастието зависи и от обществото,
към което принадлежиш. Смятам, че
хората от моето поколение са на път
да проумеят това. Време е младите
да излязат от позицията си на на-
блюдатели, а с аргументи и натиск
да искат промяна в своя полза.

Осъдиха братя Галеви. За рекет, за престъпления. Но
те, самите, не знаем дали знаят това.

Дали са уведомени, че българското правосъдие им е
дало мярка за неотклонение. И няма как  отклонението
да влезе в сила. Сега ги издирват. Общонационално. А
защо, както местят агенции и министерства из страната,
Министерството на правосъдието направо да не отиде в
Дупница. В Дупница от години има правосъдни пробле-
ми. Там братята вилнеят, правораздават, управляват и
изчезват, когато си поискат. Сега оставили парична
гаранция. Обещали милиони, казват хората.

Чадър за братя Галеви
Лозан ТАКЕВ Къде са братя Галеви - питат сутрешните  телевизи-

онни блокове. В Европейския съюз, в Аржентина, в ЮАР!?
Или в Дупница? Няма ги в затвора. Няма ги и вкъщи.

От близки до осъдените станало ясно, че са излезли
дори без чадъри. А тези дни почти всеки ден на отдел-
ни места и в цялата страна вали. Поройно. Обилно. И
ги издирват общонационално, да им дадат чадър поне!
Както за повечето престъпници у нас има чадъри. От
Би Ти Ви дори не можаха да им подарят ръкавици за
националната инициатива “Да изчистим България за
един ден!” И не е известно участваха ли братя Галеви
в общонационалната инициатива, като ги издирват об-
щонационално!
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На фокус

Кооперацията на слепите
се развива и печели
Освен че произвежда и продава
качествени стоки, тя има
и широка социална дейност

О
Инж. Георги ПЕТРУШЕВ

бщото отчетно-изборно
събрание на Нацио-
налната потребителна
кооперация на слепи-
те в България, което се

проведе неотдавна, е добър по-
вод да обърнем внимание върху
сегашното й състояние. А това, че
2012-а е и Международна година
на кооперациите, ни кара да при-
помним и някои факти от истори-
ята на кооперативното дело в пла-
нетарен мащаб. Любопитно е на-
пример, че думата “кооперация”
има латински произход и означа-
ва “сътрудничество и взаимопо-
мощ”. А основната цел и задача
на кооперациите е координиране
на дейности, организация на об-
ществения труд, създаване на об-
ществено-стопанска форма на уп-
равление. Важно е да се знае, че
кооперацията е доброволно сдру-
жаване на хора, а не на капитали

и материални ценности. При нея
капиталът служи на човека, а не
господства. Тези различия на ко-
операцията от другите стопански
структури и форми на собственост
при пазарното стопанство са и
нейни предимства. На тези прин-
ципи е създадена и е работила
първата кооперация в света, обя-
вена в Англия на 28 октомври
1844 г. Тя има свой устав, принци-
пи и програма за достигане на
набелязаните цели. От тях се учат
поколенията и до днес.

НПК на слепите в България е
създадена на 25 февруари 1945 г.
и се развива успешно. Само за
последните четири години нейни-
те

кооператори са се
увеличили с 290 души

и в края на 2011 г. наброяват 2339
членове. Чрез своите 14 регионал-
ни структури кооперацията има

търговски обекти навсякъде из
България. Тя извършва търговия
на дребно и едро със стоки пре-
димно българско производство -
текстил, трикотаж и обувки.

Политическите и икономичес-
ките промени в страната ни след
1990 г. донесоха някои сериозни
загуби на материалните и финан-
совите ценности на кооперация-
та. Чрез закона за реституцията й
бяха отнети 149 търговски мага-

ние върху дейността на коопера-
цията. Но в резултат на добре под-
браните изпълнителски кадри в
търговските обекти, модернизира-
нето на магазините и редовното
им снабдяване с качествени и
търсени от населението българ-
ски стоки, които се предлагат на
конкурентни цени, тя може да се
похвали с добри резултати в сто-
кооборота и печалбата от стопан-
ска дейност, която за м.г. е 710
000 лева.

Кооперацията работи със соб-
ствени средства и

не дължи никакви
кредити и заеми

Направените проверки и ре-
визии от Сметната палата, ЦКС и
Агенцията за хората с уврежда-
ния са категорични, че няма ни-
какви финансови и счетоводни
нарушения.

Една от основните функции на
кооперацията е нейната социал-
на дейност. И трябва да отбеле-
жим, че е извършено много за
оказване на конкретна финансо-
ва и професионална помощ за
организиране на самостоятелен
бизнес, предоставяне на стоков

кредит и търговски обекти, за
подпомагане на младежи, които
продължават обучението си след
средното образование, за осигу-
ряване на специални грижи за
самотните, тежко болните и мно-
годетните семейства. Осигурява-
на е правна, методическа, техни-
ческа и здравна помощ на член-
кооператорите във връзка с тях-
ната рехабилитация и интегра-
ция в обществото. За тези соци-
ални дейности средствата са от
печалбата на кооперацията.

През 2011 г. бяха разрабо-
тени, утвърдени и изпълнени
две програми, финансирани от
европейските фондове. Едната,
под девиза “Заедно можем по-
вече”, бе насочена към подго-
товка на млади хора за осъще-
ствяване на собствен бизнес и
адаптиране към длъжности в
обществените и държавни
структури. Другата програма,
под мотото “Светлина в души-
те”, се занимаваше с обучение
в компютърна грамотност, изу-
чаване на чужди езици, готвар-
ство и други битови дейности.
Програмите бяха успешно
изпълнени.

Бизнеспрограмата за сто-
панската 2012 г. е насочена към
подобряване и увеличаване на
стоково-материалните ценнос-
ти на кооперацията и придоби-
ването на нови имоти. И това
става във време, когато редица
други кооперации продават
своя собственост, за да се
издържат и да оцеляват.

Промяна има и в Управител-
ния съвет на кооперацията -
там трима от 7-те членове са
нови, сравнително млади, висо-
кообразовани хора, с желание
за активна дейност. За предсе-
дател на УС и на кооперацията
бе преизбран 69-годишният
банскалия Михаил Кърлин,
юрист по образование, който в
продължение на 38 години,
въпреки трудностите на прехо-
да, умело я ръководи и с рабо-
тата си доказва, че кооператив-
ното дело в България може да
се развива успешно.

В единението е силата
Проф. д-р ик.н. Атанас ГАНЕВ

Известно е, че кооперативното дви-
жение вече много години изпит-
ва немалки трудности. Не всички
кооперации, както потребителски,

така и земеделски, оцеляха през по-
следните повече от 20 години. В стра-
ната и особено в малките селища по-
требителските кооперации отдавна за-
твориха кепенците и не издържаха на
конкуренцията на частния сектор. Не по-
добро е положението и на земеделски-
те кооперации. По-голямата част от тях
пропаднаха и прекратиха своята дей-
ност. Причините за това са както обек-
тивни, така и субективни. Политиката в
страната е такава, че като се стимулира
преди всичко частният сектор, той е във
възходяща позиция и оказва голям ико-
номически натиск върху кооперациите.
За да се спре до известна степен този
натиск върху кооперациите, трябва да
се търсят средства и

пътища за тяхното
укрепване и развитие

Смятам, че един от пътищата е обе-
диняването на потребителските и зе-
меделските кооперации и техните съю-
зи в центъра и по места.

Лозунгът, който е поставен в засе-
дателната зала на ЦКС - “Заедно мо-
жем повече”, е много верен. Той отго-
варя на един много стар принцип в ко-
оперативното движение - “Един за
всички и всички за един”. Това го е
доказала на дело нашата и световната
практика. Една част от кооперациите в
страната през последните години доб-
ре осъзнаха необходимостта от обеди-
няване и имат много добри производ-
ствено-икономически, социални и би-

тови резултати. Процесът започна от-
долу по инициатива на хората в съот-
ветните селища. Нямам информация в
колко селища кооперациите са се обе-
динили. Те не са явно много, но се сре-
щат в цялата страна. Такива са коопе-
рациите в с. Щръклево, Русенско, Ко-
мощица, Ломско, с. Изгрев и др. Тези
кооперации са в много добро състоя-
ние и техният опит трябва да се изучи
подробно,

да се популяризира
и насърчава

Причините обединяването да не е
повсеместно са много, но в основата си
те са в ръководствата на кооперации-
те, в техните кадрови и лични интере-
си. Тези причини се забелязаха и в
централните съюзи при опита ни да се
започне работа в това направление.
Преди 7-8 години по моя инициатива и
по съгласието на тогавашния предсе-
дател на ЦКС Панчо Иванов, който не
е вече между живите, подехме такава
инициатива и проведохме две съвмест-
ни заседания на управителните съвети
на двата съюза (ЦКС и НСЗКБ). Уточ-
нихме се аз да докладвам и аргументи-
рам обективната необходимост от та-
кова обединяване от горе до долу, и то
на принципа на доброволността. Първо-
то заседание беше обнадеждаващо от
двете страни. Реши се да се проведе в
кратък период от време второ заседа-
ние, като УС дойдат с определени ста-
новища и съгласие по проблема. За
съжаление, на втората среща идеята
пропадна главно по вина на членовете
на УС на ЦКС, които са много повече
от тези на Съюза на земеделските ко-
операции. И сега смятам, че решение-
то на второто заседание е погрешно и

неправилно. То противоречи на лозун-
га, който е в заседателната зала на
ЦКС “Заедно можем повече”, противо-
речи и на надписа на Народното събра-
ние “Съединението прави силата”. Ко-
оперативното движение има повече от
120 години история. То не е възникна-
ло случайно. Създадено е да отстои на
едрите монополи в условията на капи-
тализма,

в защита на дребните
производители

и защита на бедните съсловия в света,
в т.ч. и в нашата страна. През годините
е имало обединение и разединение. За
съжаление времето на разединението
преобладава. Макар да се повтарям,
причините за това са личностни и его-
истични интереси.

Искам още веднъж, без да съгласу-
вам с когото и да било своето станови-
ще, като член на това общество, посве-
тил немалко време в защита и разви-
тие на кооперациите, да кажа, че пол-
зите от такова обединение за дейност-
та на кооперациите и хората в страна-
та са много и неоспорими. На първо
място, известно е, че в двата вида ко-
операции по места хората са едни и
същи. Обединени във всички случаи са
по-силни и техният дял в икономиката
на страната е много по-голям. С тях
държавните органи ще се съобразяват
в много по-голяма степен. Общо взето,
какво е сега положението? Разедине-
ни са дейности, които са взаимно
свързани, допълващи се и подпомага-
щи се както в центъра, така и по места.
Селското стопанство в основата си
произвежда главно суровините. В сис-
темата на ЦКС има преработвателни
предприятия и търговия. Едните произ-
веждат пшеницата примерно, другите -

хляба. В този процес първите срещат

трудности
по производството

и реализацията

на своята продукция. Другите реализи-
рат печалбата от производството на
хляб и неговата реализация. И това не
е само с хляба. Почти такова е положе-
нието и с другите суровини и хранител-
ни стоки. ЦКС е член на Международ-
ният кооперативен алианс и развива
активна международна дейност.
Съюзът на ЗК е изключен от тази дей-
ност по икономически причини. ЦКС
има добър учебен център и обучава ка-
дрите на своите поделения, Съюзът на
ЗК няма такива възможности. Селското
стопанство понася загуби, че няма своя
търговска организация за реализация
при по-изгодни условия на своята про-
дукция. ЦКС има такива организации,
но по същество не изкупува основната
продукция от земеделието - зърно,
месо, слънчоглед, мляко и др. По Зако-
на за кооперациите задължителните
финансови ревизии са отговорност на
съюзите. За целта ЦКС има постоянен
орган с по-големи възможности от този
на Съюза на ЗК. Много са още взаим-
нообвързващите се и дублиращи се
дейности и те са известни, убедителни
и неоспорими. Въпреки това нещата не
вървят в необходимата и правилната
посока.

Като изказвам своето лично стано-
вище по проблема, очаквам да проче-
та във в. ДУМА и други становища,
подкрепящи или отричащи идеята за
обединяването на кооперациите и съю-
зите в страната. В обединението е си-
лата, разпокъсаността и противопоста-
вянето са вредни!

зина и други
обекти, които
преди това бяха
закупени с нейни
средства  от об-
щински и дър-
жавни институ-
ции. Тежката и
продължителна
икономическа,
финансова и со-
циална криза, за-
владяваща все
по-силно страна-
та ни, намалява
покупателната
възможност на
населението, ко-
ето в значителна
степен дава не-
гативно отраже-

Председате-
лят Михаил

Кърлин
раздава

грамоти и
награди на

отличили
се член-

кооператори
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Култура

ъм стихосбирката “Единствена любов” на Христо
Черняев се отнесох с пристрастие, което много
рядко проявявам. Неведнъж съм казвал, че в
ръководения от мен Национален литературен

донесе в София
мирис на море

Велин ГЕОРГИЕВ

Книгата ще бъде представена в НЛС
“Старинният файтон” днес, 14 май, от 18 ч.

българската поезия. Оттогава, та досега словото на
Христо Черняев е било винаги в полезрението ми. Ето
затова, когато се появи тази негова “Единствена лю-
бов”, си рекох, че трябва да гостува на салона. Един-
ствената му любов е съвкупност от цялата многолика
наша любов към родина-отечество, роден край, род,
майка, челяд и всичко, наречено люлка на нашия
живот. Той ми е бил близък тъкмо с тази близост до
реалните стойности и значения, които са под краката
ни, в погледа ни, в мислите, в кръвта, в сърцето. Оте-
чеството като събирателен образ. Ето затова е казал,
а аз ще цитирам:

≈‰‚‡ ÎË ̆ Â Ì‡ÏÂˇ ÚÓ˜ÌÓ ËÏÂ

Ì‡ ̃ Û‚ÒÚ‚ÓÚÓ, ÍÓÂÚÓ ÏÂ ËÁ„‡ˇ.

Христо е драматичен поет, човеколюбив с умили-
телни думи и жестове към близки, към всичко, което
го заобикаля, което дава смисъл на живота му. Затова
така болезнено говори за нашата забързаност: “Като
че ли не ни е отредено/ да бъдем хора... Добре дошъл,
довиждане и краят/ отрежда, че не ще се видим вече.”
И тъкмо накрая той изрича горчиви думи:

¿ ÍÛ˜ÂÚ‡Ú‡ ‚ÒÂ ÔÓ-ÁÎÓÒÚÌÓ Î‡ˇÚ
Ë ÔÓ„ÎÂ‰‡ ÔÂÏÂÊ‚‡ ‰˙Î„‡ ‚Â˜Â.
» Ò‡ÏÓ ÓÌÓ‚‡ ̆ Û˜Â ‚ÒÂ‚Î‡ÒÚÌÓ
Ì‡‰ ‚ÂÏÂ Ë ÊË‚ÓÚ ÒÚÓË ÔÓ‰ Ô‡„‡
Ë ÔÂÂ ÍÓÎÍÓ ‚ÒË˜ÍÓ Â ÔÂÍ‡ÒÌÓ.
œÂÂ Ë ÌÂ Îˇ„‡.

Ето затова поставих за заглавие на този мой от-

звук от лиричната книга на този естествен, обичлив
и влюбен в природата и всички ниши на тази приро-
да поет, наречен поетът на България - Христо Чер-
няев.

Поезията на този певец на природата е толкова
осезаема от изреченото, споделеното, че всеки
българин може да каже за такива строфи, че се от-
насят за него, че той се оглежда в тях, а това вече
е знак за присъствие в духовната държава, за каква-
то ни определи акад. Лихачов. Поет, който казва, че
в сърцето си има болка, а в болката си стих. И затова
поетът е споделил, че:

œÓÂÁËˇÚ‡ ÌÂ ÔÂÒÂÍ‚‡
‚˙‚ ‚˙Á‰Ûı‡,
‚ Ô˙ÒÚÚ‡,
‚˙‚ ‚ËÌÓÚÓ.
“ˇ Â ‚ ÍÓÔÌÂÊ‡
Ì‡ –Ó‰ËÌ‡Ú‡,
Í‡ÚÓ ̆ Û˜ÂÚÓ

ÌÂÛÒÂÚÌ‡.

Щурецът, който е в нашите песни и въздишки, в
нашите болки и вълнения, невидимият песнопоец е
нашата емблема. Затова си мисля, че са достатъчни
тези мои думи, искам да общувам с чистата Единст-
вена любов на Поета. А това ще направи чудесният
приятел на българската поезия, на Христо и на мен
актьорът Вели Чаушев.

И само
онова
щурче

И само
онова
щурче

И само
онова
щурче

И само
онова
щурче

И само
онова
щурче

К
салон гостуват автори, получили персонална покана от
мен, което ще рече, че самопоканването не се зачита.

Христо Черняев е един от поетите, които срещнах
в най-ранна младост. И сега си спомням нашия разго-
вор с него пред книжарницата “Максим Горки” в Бла-
гоевград в средата на миналия век и колко вълнуващи
бяха тези срещи за мен с най-младата генерация в

ΔË‚ÍÓ
»‚‡ÌÓ‚

“Случки на бургаския Черен плаж”

Известният бургаски художник
показа най-новите си творби
в галерия „ВедАрт”

ирис на море - това е,
което винаги лъха от
платната на Живака.
Някои от тях едва са
изсъхнали - рисувани

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Най-новите платна на бургаския художник Живко
Иванов са подредени в софийската галерия “ВедАрт”.
Почитатели и приятели на автора от цялата страна
почетоха откриването на събитието “ЖивКопис”.
Най-многобройни бяха бургазлиите от София - сред тях
и актрисата Мария Статулова, която не пропуска излож-
ба на братовчед си.

Живко Иванов със съпругата си пред най-новата й любима картина

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

среда и атмосфера. Дори поня-
кога, когато ги види извън ате-
лието, на Живко му се поисква
да довърши нещо. Не се стра-
хувам и да разваля картина -
ако нещо ме човърка отвътре,
трябва да я пипна, признава ху-
дожникът.

И новите творби на Живко
Иванов, повечето са от 2012 г. и
сега за първи път излизат пред
публика, излъчват светлина и
пъстрота. Той е много цветен като
усещане, експресивен, картини-
те му напълно отговарят на ха-

рактера - споделя съпругата на
художника - и е много свързан с
родното си място. Да, това е вид-
но и в платната му, в които
присъстват фарове, крайбрежни
къщи и пейзажи, лятно настрое-
ние, а също и истински пясък -
като в “Случки на бургаския
Черен плаж”. Там винаги нещо
се случва - зимата, пролетта, ля-
тото, търсех да покажа една игра
и атмосфера, която аз чувствам,
картината е в студени тонове, а
ми действа топло, игриво, раз-
казва Живко. Той никога не ри-

сува морето, само прави така, че
то да се усеща в платната му.
Защото е убеден, че никой не
може да го изобрази по-добре,
отколкото то изглежда на живо.
Но за мен морето е присъствие
на моите комшии, на родители-
те ми, то е поминък..., а най-мал-

ко е плаж, признава художникът.
И силно се надява, че хората ще
усетят, че той е морски, бургаски
човек, защото нещата се полу-
чават така, без да ги търси и без
да проектира картините си.

Макар да е малко странно за
един творец, Живко много
държи на творческата дисципли-
на. Това с вдъхновението са из-
мислени работи, няма такова
нещо като “кацане на музата”,
отсича художникът. Той всеки
ден е в ателието и работи. Ако
съм гневен, не ми върви рисува-
нето, защото всичко е хармония
и ако има някакъв конфликт, гла-
вата ми е другаде - добре, че са
толкова редки тези моменти,
усмихва се Живко. Художниците
сме едни от най-големите самот-
ници, макар да ходим и по кафе-
та и да имаме много приятели.
Защото освен таланта, трябва да
си изпълнен и с много голяма
любов към това, което вършиш.
Има хора, които оценяват карти-
ните ми и успяват да отделят
средства, за да ги притежават.
Не са много, но им благодаря,
чувствам ги събратя, понякога
дори като съавтори - нали посто-
янно купувам платна, бои, мате-
риали, за което трябват пари... И
най-доволни след време от всич-
ко това ще бъдат те, убеден е
Живака, много от чиито творби
са пръснати и по света - в Герма-
ния, Белгия, Холандия, Чечения,
Сърбия, Нюкасъл...

МММММ
са до последния момент, както
картината с изстраданото за-
главие “Хвърлям със болка
страшната боя, искам някой да
повярва”. Тя, оказа се, е и най-
любимата, от подредените 25,
на съпругата на художника
Ваня, която е лекар-стоматолог.
Грабна ме, още докато я рису-
ваше, но за първи път я виж-
дам напълно завършена и рам-
кирана тук - изглежда много по-
различна, още по-красива,
възкликва д-р Гороломова. За-
главието обхваща всички емо-
ции, трудности, “борбата” на ав-
тора с платното и боите, изда-
де Живака. А ако някой я купи
- питам Ваня, - той лесно ли се
разделя с картините си? Не се
разделя много лесно, но аз -
още по-трудно, а тези, които
най-много съм харесвала, обик-
новено се купуват. Затова и
някои творби двамата занасят
в къщата в Ахтопол, за да ги
“предпазят” от много хорски
погледи и от откупки. Обаче
Живко започва тази изложба с
една картина именно от Ахто-
пол, която много обича, затова
не успял да овладее желание-
то си да я покаже, да я сподели
с другите. Всъщност той вече
4-5 години не е представял свои
работи в София. Най ми е хуба-
во да правя изложби в Бургас,
там става истински празник. Но
желанието на всеки автор е да
се похвали какво е направил,
да се срещне с приятели, да
погледне работите си в друга

≈‰‚‡ ÎË ̆ Â Ì‡ÏÂˇ ÚÓ˜ÌÓ ËÏÂ
Ì‡ ̃ Û‚ÒÚ‚ÓÚÓ, ÍÓÂÚÓ ÏÂ ËÁ„‡ˇ.

œÓÂÁËˇÚ‡ ÌÂ ÔÂÒÂÍ‚‡
‚˙‚ ‚˙Á‰Ûı‡,
‚ Ô˙ÒÚÚ‡,
‚˙‚ ‚ËÌÓÚÓ.
“ˇ Â ‚ ÍÓÔÌÂÊ‡
Ì‡ –Ó‰ËÌ‡Ú‡,
Í‡ÚÓ ̆ Û˜ÂÚÓ
ÌÂÛÒÂÚÌ‡.



20 ПОНЕДЕЛНИК 14 МАЙ 2012

Култура очаквайте www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Руски учени установили, че
езиковата бариера изчезва след
втората водка...

БОЖИДАР БАНАБАКОВ, учредител
на клуба “Приятели на ДУМА” в Русе
ДЕЛЯН ДОБРЕВ, министър на МИЕТ
ПЛАМЕН ЖЕЛЯЗКОВ,
шампион по вдигане на тежести
РОСЕН ПЛЕВНЕЛИЕВ,
президент на Република България
СИМОНА ПЕЙЧЕВА, шампионка
по художествена гимнастика
СПАС КИРИЧЕВ, учредител на клуба
“Приятели на ДУМА” в Пазарджик
СТАНИМИР ТРИФОНОВ, режисьор

14
Св. мъченик Исидор († 251). Св. мъче-

ник Йоан Български. Св. Бенедикт Нур-
сийски. Възпоменаване смъртта на Ек-
зарх Стефан I Български

През времето на император Декий
(249-251 г.) Исидор бил насила взет във
войската. От малък той бил християнин и
прекарвал живота си в пост, молитва и
добри дела. Когато се узнало, че той е
християнин, войводата го съветвал да се
отрече от вярата и да принесе жертва на
идолите. Исидор му отговорил: “Макар и
да убиеш тялото ми, над душата ми ня-
маш власт. Аз имам истинния и жив Бог
Иисуса Христа, Който и сега живее в
мене и след смъртта ми ще бъде с мене;
и аз самият съм в Него и ще остана в
Него, и няма да престана да изповядвам
неговото свято име, докато духът ми е в
тялото ми”. Войводата наредил най-напред
да бият Исидор с волски жили, а след
това му отрязали езика. Но и без език
Исидор чрез Божия Дух говорел и изпо-
вядвал името Христово. Между това вой-
водата бил постигнат от Божие наказа-
ние и той изведнъж онемял, но при все
това не се вразумил от това наказание.
Той дал знак да отсекат главата на Иси-
дор. Това станало в 251 г.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

рамките на усилията за засилване
на културния обмен и взаимното
запознаване с различни културни
общности Чешкият център в Со-

Русенски пианист свири на
откриването на Виенския бал
Русенски пианист свири на
откриването на Виенския бал
Русенски пианист свири на
откриването на Виенския бал
Русенски пианист свири на
откриването на Виенския бал
Русенски пианист свири на
откриването на Виенския бал

Нощ на голямото
творческо четене

Чешкият център,
„Алма Алтер”,
Полският, Френският
и Унгарският
институти
ще са домакини
на литературните
срещи на 15 май

В Нощта на литературата на 15 май
от 18 до 21 ч. на всеки 30 минути изве-
стни български личности ще четат откъ-
си от издадени на български чужде-
странни автори. Това ще се случва в
така наречените “гнезда”, разположени
в Полския, Френския и Унгарския ин-
ститути, в Чешкия център, в “Алма Ал-
тер”, като карта и информация за место-
положението може да се намери в спе-
циално издадени за събитието брошу-
ри, предоставяни в изредените места.

Актьорът Ицках Финци ще чете от
“Животът е другаде” на Милан Кундера
(изд. “Колибри”) в Чешкия център
(ул. “Раковски” 100).

Филип Трифонов ще представи откъс

от  “Поемеш ли към ада, яхай хубава
кобила” на Ян Яндоурек (изд. “Ерго”) в
“Алма Алтер”, СУ “Св. Климент Охрид-
ски” (бул. “Цар Освободител” 15).

Произведения на унгарски класици
ще се четат от техните преводачи, от
актьорите Катерина Илкова и Камен Ко-
стов, както и от студенти актьорско май-
сторство в Унгарския институт (ул. “Ак-
саков” 16). Ще звучи и класическа кита-
ра в изпълнение на Преслав Стоянов.

Актрисата Маргарита Хлебарова ще
чете от “По пътя за Бабадаг” на Анджей
Сташук (изд. “Парадокс”) в Полския инсти-
тут (ул. “Веслец” 12). Присъстващите ще
чуят и откъси от “Бегуни” на Олга Токар-
чук (изд. “Весела Люцканова”).

Журналистът Георги Ангелов ще чете
“Малкият Никола” на Рьоне Госини и Жан-
Жак Семпе (изд. “Колибри”) във Френ-
ския институт (ул. “Дякон Игнатий” 2).

Всеки слушател, присъстващ в Нощта
на литературата, ще има възможност да
събере печати от “читателските гнезда”,
а в 21.30 ч. в Чешкия културен център
чрез томбола ще бъдат изтеглени побе-
дителите, които ще получат за награда
една от четените книги. Любопитна ин-
формация за това, какво се случва в Нощ-
та на литературата по света, е публикува-
на на www.nocliteratury.cz.

В
фия, по примера на много европейски
градове, организира на 15 май литера-
турни четения и виртуална среща със за-
бележителни европейски писатели. Ини-
циативата се провежда под егидата на
EUNIC България, с подкрепата на Пред-
ставителството на Европейската комисия
в България и с участието на Полския,
Унгарския и Френския институти, Чеш-
кия център и театър “Алма Алтер”.

По света това е шестото издание на
литературния хепънинг. В България съби-
тието ще се проведе за първи път, като
целта е то да стане традиция и да спе-
чели повече свои съмишленици и почи-
татели. Организаторите канят всички
фенове на белетристиката да се включат
в инициативата и да станат част от този
празник.

Български триумф в Израел
редседателят на Арт
център “Кърнолски”
Димитър Кърнолски-
син и солистката на

Десетки уникални породи котки привлякоха куп
посетители за поредна година в музея “Земята и

хората” в столицата. Любителите на животните имаха
възможност да се насладят на екземпляри от

Финландия, Гърция, Италия, Румъния, Сърбия и България

Заместник-председате-
лят на Арт център “Кърнол-
ски” Снежана Полихронова-
Кърнолски беше наградена
от организаторите със сер-
тификат за “изключително
висок професионализъм в
областта на развитието на
детското и младежкото из-
куство”.

Фестивалът “Red Sea
Joys” се организира от обще-
ствената организация “Mac-
cabi-Darom”, Израелския
център за подкрепа на дет-
ското творчество, ВКРЕ и
Фестивален център “Слънчев
кръг”. В събитието взимат
участие солисти и групи на
възраст от 4 до 25 години в
категории: вокал, инструмен-
тален жанр, оригинален
жанр, художествена гимнас-
тика, аеробика.

“Red Sea Joys” се про-
вежда в един от най-добри-
те израелски курорти - Ей-
лат. Слънцето, великолеп-
ните плажове, кристално
чистото море, кораловите
рифове, великолепните сце-
ни са идеалният декор за
незабравимо преживяване и
отлична възможност деца от
цял свят да се изявят пред
публика, да покажат своите
творчески заложби, да
създадат нови приятелства,
да се забавляват и накрая
да си пожелаят: “До нови
срещи”, доказвайки за поре-
ден път максимата, че за
изкуството няма граници.

ППППП
Вокална студия “Дъга” Ирена
Велчева заслужено обраха
овациите на журито и публи-
ката по време на провелия
се от 2 до 6 май т.г. в Израел
IV Международен фестивал -
конкурс за детско и младеж-
ко творчество “Red Sea Joys”.
В проявата взеха участие
2700 души от  България, Из-
раел, Русия, Македония, Ук-
райна, Румъния, Казахстан,
Молдова. Талантливата Ире-
на, която се е представяла
досега успешно в редица
международни конкурси в
Дания, Италия, Румъния и др.,
участва в официалното откри-
ване на фестивала с песента
на Ева Касиди “Hallelujah,
I love him so”, а впоследствие
стана носител и на Гран При
с великолепното изпълнение
на класическия хит на Алла
Пугачова “Арлекино”. От своя
страна, Димитър Кърнолски-
син разчувства публиката с
романтичните италиански
класически парчета от репер-
тоара на Тото Кoтуньо - “Si
Una Donna Se Ne Va”, с която
спечели първа награда в ка-
тегория от 19 до 25 години, и
“L`italiano”, изпълнена съвме-
стно със страхотните танцьо-
ри от денс формация
“Спектър” и вдигнала на кра-
ка публиката по време на га-
лаконцерта.

С огнено шоу, много музика и забавления бе
дадено началото на сезон май-октомври‘2012 на лят-
ната сцена в парка на НДК, която вече носи името Art
space. Музика, изложби, спектакли, танци, кино,
пърформанси, инсталации, еко и арт работилници за
малки и големи, уроци по кукловодство, джаз за деца
- това са само част от многото изненади в програмата
на обновеното пространство. Проектът на “Камера”
ООД и “СИА” ЕАД е част от културния календар на
София и се осъществява за пета поредна година с
официалната подкрепа на Столичната община.

В рамките на програмата днес, 14 май, от 21 ч. ще
бъде прожектиран 60-минутният документален филм

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

ЛЯТНАТА СЦЕНА В ПАРКА НА НДК
С НОВА ВИЗИЯ, ИМЕ И ПРОГРАМА

на режисьора Андрей Паунов “Георги и пеперудите”.
Цената на билетите е 5/3 лв. Джаз за деца с Венци
Благоев ще има на 15 май. Цената за участие е 3 лв.
Филмът на режисьора Константин Божанов “Аве” ще
може да се гледа от 21 ч. срещу 5/3 лв. Отличената с
големите награди от фестивалите в Ротердам, Котбус
и Сочи творба “Диви пчели” - дебют на Бохдан Слама,
ще се прожектира от 21 ч. на 16 май с вход свободен.
Работилница “Телефон от кутийка и конец” ще отвори
врати от 17.30 ч. на 17 май, четвъртък. Инсталацията
“Ало, ало - история на телефона” ще може да се раз-
гледа от 19 ч. Филмът на Бохдан Слама “Щастие” ще
се прожектира от 21 ч. с вход свободен.

In memoriam

Катя Филипова почина
на рождения си ден

Легендата на българската естрада Катя Филипова е починала
от белодробна емболия вчера сутринта - точно на рождения си
ден, съобщи агенция БЛИЦ. Притежателката на един от най-

разпознаваемите гласове у нас си отиде от този свят, едва
навършила 63 години. Катя Филипова е родена на 13 май
1949 г. във Варна. Животът на певицата преминава през дра-
матични личностни перипетии. Но Катя Филипова ще остане

в сърцата на меломаните като изпълнителка на култовата
“Незабрава” на Тончо Русев и носителка на големи
международни отличия. Певицата неколкократно

получава призове от популярния бургаски фестивал “Пес-
ни за морето и неговите трудови хора”. Поклонението пред тлен-
ните останки на Катя Филипова ще е на 16 май, сряда, в
12 ч., в черквата “Св. Параскева” в столицата.
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ад по-голямата част от страната ще е облачно
с валежи от дъжд, по-значителни в югозапад-
ните райони. В Североизточна България и по
Черноморското крайбрежие ще е без валежи и

с повече слънце. Вятърът ще е от североизток - слаб,
в източните райони и на места в Дунавската равнина
- до умерен. Минималните температури ще бъдат меж-
ду 10 и 15 градуса, а максималните - между 17 и 22
градуса, в югоизточните райони - до 24 градуса. Над
планините облачността ще е значителна и на много
места ще има валежи от дъжд, в Рило-Родопската
област - с гръмотевици. Вятърът ще от юг-югоизток,
предимно умерен, след обяд ще се усили. По Черно-
морието ще преобладава слънчево време със слаб до
умерен североизточен вятър.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.48936

GBP
2.40881

CHF
1.62796

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Във вторник и сряда времето ще бъде про-Във вторник и сряда времето ще бъде про-Във вторник и сряда времето ще бъде про-Във вторник и сряда времето ще бъде про-Във вторник и сряда времето ще бъде про-
менливо, с обилни превалявания на места, вменливо, с обилни превалявания на места, вменливо, с обилни превалявания на места, вменливо, с обилни превалявания на места, вменливо, с обилни превалявания на места, в
различни райони на страната и с различниразлични райони на страната и с различниразлични райони на страната и с различниразлични райони на страната и с различниразлични райони на страната и с различни
температури - най-често от 18 до 23 градуса.температури - най-често от 18 до 23 градуса.температури - най-често от 18 до 23 градуса.температури - най-често от 18 до 23 градуса.температури - най-често от 18 до 23 градуса.
Подобрение на синоптичната обстановка иПодобрение на синоптичната обстановка иПодобрение на синоптичната обстановка иПодобрение на синоптичната обстановка иПодобрение на синоптичната обстановка и
повишение на температурите се очакват вповишение на температурите се очакват вповишение на температурите се очакват вповишение на температурите се очакват вповишение на температурите се очакват в
края на седмицата.края на седмицата.края на седмицата.края на седмицата.края на седмицата.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални
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 15     16
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

13°/19°13°/19°13°/19°13°/19°13°/19°

“≈À≈÷
”‰‡˜ÂÌ ‰ÂÌ Á‡ ·ËÁ-
ÌÂÒ, ÒÂ˘Ë Ë ÔÓÒÚË-
„‡ÌÂ Ì‡ ÒÔÓ‡ÁÛÏÂ-
ÌËˇ ÓÚ ‚Á‡ËÏÂÌ

Œ¬≈Õ
ƒÂÌˇÚ Â ÓÚÎË˜ÂÌ Á‡
‚ÒˇÍ‡Í‚Ë Ì‡˜ËÌ‡-
ÌËˇ. œÓ‰ıÓ‰ˇ˘Ó
‚ÂÏÂ Á‡ Á‡ÔÓ˜‚‡-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¡˙‰ÂÚÂ ‡ÍÚË‚ÌË Ë ÌÂ
ÓÒÚ‡‚‡ÈÚÂ Ò‡ÏË, ‡ÍÓ
ÒÚÂ ÔËÍÎ˛˜ËÎË Ò˙Ò
Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇÚ‡ ÒË.

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¬ ÏÌÓ„Ó ÓÚÌÓ¯Â-
ÌËˇ Ú˙ÔÂÌËÂÚÓ ‚Ë
Â Ì‡ ËÁ˜ÂÔ‚‡ÌÂ Ë
Â ‚ÂÏÂ ‰‡ „Ó ÔÓ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
¿ÍÓ Ì‡ÒÓ˜ËÚÂ ÂÌÂ-
„Ë Ú̌‡ ÒË Í˙Ï „‡-
‰Ë‚ÌË ˆÂÎË, ·ÂÁ
ÛÒËÎËˇ ÏÓÊÂ ‰‡

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œ Ó Ò Î Â ‰ ‚ ‡ ˘ Ë Ú Â
Ò˙·ËÚËˇ ˘Â ÔÓ-
ÏÂÌˇÚ ÊË‚ÓÚ‡ ‚Ë ‚
ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌ‡ ÔÓÒÓ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
“˙ÔÂÎË‚Ó ˘Â ‡-
·ÓÚËÚÂ Ë Á‡ ÛÍÂÔ-
‚‡ÌÂ Ì‡ ÒÂÏÂÈÌËÚÂ
ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ Ë ËÌ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¬˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò ÒÎÛ-
ÊÂ·ÌËÚÂ ‚Ë ËÎË
ÎË˜ÌË ‰ÂÎ‡ Â
‚˙ÁÏÓÊÌÓ ‰‡ Ú˙„-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¬˙ÁÌËÍÌ‡ÎËÚÂ ÔÓ-
·ÎÂÏË ˘Â Â¯‡‚‡ÚÂ
ÔÓ-·˙ÁÓ Ë Ò ÎÂÍÓÚ‡
˘Â ÓÚı‚˙ÎˇÚÂ Á‡-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
Õ‡·ÂÎÂÊÂÚÂ ÍÓÌ-
ÍÂÚÌË ÒÚ˙ÔÍË Ë
Ì‡Ò˙˜‡‚‡ÈÚÂ ‚
ÒÂ·Â ÒË ÛÒËÎËÂÚÓ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¬ ‰Ó·Ó Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ
˘Â ‚Ë ·˙‰Â ÔÓ-ÎÂÒ-
ÌÓ ‰‡ Â¯‡‚‡ÚÂ
ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ. ƒÂÌ Ú̌

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌÂ Ì‡ ÌÓ‚Ë ÔÓÂÍÚË, ÒÚÓËÚÂÎ-
ÒÚ‚Ó ËÎË ÔÓÒÚÓ Á‡ ÔÓ‰ÂÊ‰‡ÌÂ.

Í‡ÊÂÚÂ, ÌÓ ·ÂÁ ‰‡ ÔÂÒË‡ÚÂ
ÓÚÒÂ˘Ì‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡.

ËÌÚÂÂÒ. —ÍÎ˛˜ÂÌËÚÂ Ò‰ÂÎÍË ˘Â
‚Ë ÌÓÒˇÚ ‰Ë‚Ë‰ÂÌÚË.

ËÏ‡ÚÂ ÛÒÔÂ¯ÌË ËÁˇ‚Ë. »Á·ÂÂÚÂ
ÚÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ Â ‚‡ÊÌÓ Á‡ ‚‡Ò.

ÚËÏÌËÚÂ ‚˙ÁÍË. ¬˙ÁÌËÍÌ‡ÎËÚÂ
ÔÓ·ÎÂÏË ˘Â Â¯‡‚‡ÚÂ ·˙ÁÓ.

ÌÂÚÂ Ì‡ Ô˙Ú ËÎË ‰‡ Ú˙ÒËÚÂ
‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ Ì‡ ‰Û„Ë ıÓ‡.

–‡ÁıÓ‰Í‡ ÒÂ‰ ÔËÓ‰‡Ú‡ ˘Â
‚Ë ·˙‰Â ÓÚ ÔÓÎÁ‡.

Í‡ ‡ÍÓ Ì‡ÒÓ˜ËÚÂ ÂÌÂ„ËˇÚ‡ ÒË
Í˙Ï Ò˙ÁË‰‡ÚÂÎÌË ‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ.

‰‡˜ËÚÂ ÒË. ŒÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ ‚ ÒÂ-
ÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ ˘Â ‚Ë ÒÚËÏÛÎË‡Ú.

Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ  ̆ Ë Á‡ ‰Û„‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ,
ÍÓ Ú̌Ó ˘Â ‚Ë ÌÓÒË ‰Ë‚Ë‰ÂÌÚË.

‚Ë ‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ Ò Úˇı. œÂ‰-
ÒÚÓˇ˘Ó Ò˙·ËÚËÂ ˘Â ‚Ë Ì‡Ô‡‚Ë
ÔÓ-ÔÂÒÚÂÎË‚Ë.

¬ŒƒŒÀ≈…
¡˙‰ÂÚÂ ÔË‚ÂÚÎË-
‚Ë ‚ Ó·˘Û‚‡ÌÂÚÓ
ÒË Ë ˘Â ÒÂ ˜Û‚ÒÚ-
‚‡ÚÂ ‰Ó·Â. ƒÂÌˇÚ

Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Ë Á‡ ÌÓ‚Ë Ì‡˜Ë-
Ì‡ÌËˇ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.35 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
12.55 ÕÂ‰ÂÎˇ ı 3/Ô/
13.40 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2012: ìÀ˛·Ó‚

·ÂÁ „‡ÌËˆËî/—ÓÙË Ã‡Ë-
ÌÓ‚‡/

13.50 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.05 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ -

ÒÂË‡Î /119 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
14.50 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ -106 ÂÔËÁÓ‰ /Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - ÒÂË‡Î

/2977 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - Û·ËÍ‡
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
19.00 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚

ÙËÎÏ /15 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!: œËÒÏ‡ ÓÚ

‘ÂÎËÍÒ
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00  ‡ÔËÚ‡ÌÒÍ‡Ú‡ ‰˙˘Âˇ - 4-

ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /»Ú‡ÎËˇ,
2010„./, 1 ÂÔËÁÓ‰

22.00 ¬ Í‡‰˙: ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÔÎ‡ÌË-
Ì‡î - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜Ì‡ Û·Ë-
Í‡ Á‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌË ÙËÎÏË

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î - ÍÛ-
ÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì «‚ÂÁ-
‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
214

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì ÓÏ¯ËËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 12
15.00 ìÀˇÚÓ ‚ ÕÓÒÛÌ‰‡î - –Ó-

Ï‡ÌÚË˜ÂÌ, √ÂÏ‡ÌËˇ, 2008
„., –ÂÊËÒ¸Ó:  ËÒÚË‡Ì
—‡‰ÎÓ, ¬ ÓÎËÚÂ: »Ì‡ œÓÎ
 ÎËÌÍ, Ã‡ÍÛÒ Ã‡ÈÂ, —Û-
Á‡ÌÂ ”ÎÂÌ, ÃËı‡ÂÎ ÃÂÌ-
‰ÂÎ, Ã‡Ëˇ ≈Ëı, ≈ÏËÎË
 ‡Ô‡ÎÓ, Ã‡ÍÛÒ ≈·Âı‡‰
Ë ‰.

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 34
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ì—Ú˙ÍÎÂÌ ‰ÓÏ: —Ô‡ÒÂÌËÂÚÓî

- ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 5, ÂÔ. 5
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚ËÌ‡î

- ÒÂË‡Î, Ò. 8, ÂÔ. 6
00.00 ìŒÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî - ÒÂË-

‡Î, ÒÂÁÓÌ 6, ÂÔ. 15
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ì¡ÓÈÌ‡ Á‚ÂÁ‰‡ ì√‡Î‡ÍÚËÍ‡î

/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 4

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ‚Ë-
ÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ
21.00 ìΔÂÌÂÌË Ò ‰Âˆ‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇî

- ÒËÚÍÓÏ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 11 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì24î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 8 ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.15 ìÕ‡ ˜ÂÚËË Ó˜Ëî Ò ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡

–ËÁÓ‚‡ /Ô/
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬ /Ô/

07.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: —˙ÒÂ‰ÒÍË ‰Âˆ‡
ì - ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî /Ô./- Ò.2, ÂÔ. 19
09.00 bTV ƒÓÍÛÏÂÌÚËÚÂ
10.00 ì«ÓÌ‡ ÒÔÓÚî/Ô./
11.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî/Ô./ - ÂÔ. 7
12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî/Ô./ - ÒÂË‡Î,

Ò.2, ÂÔ. 9
13.00 ì Ó‰ ÍËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -

‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì«ÛÛÏ: ¿Í‡‰ÂÏËˇ Á‡ ÒÛÔÂ-
„ÂÓËî /Ô./-  ÓÏÂ‰Ëˇ, ‘‡Ì-
Ú‡ÒÚËÍ‡, ƒ‡Ï‡, œËÍÎ˛-
˜ÂÌÒÍË, —¿Ÿ, 2006 „.,
–ÂÊËÒ¸Ó: œËÚ˙ ’˛ËÚ, ¬
ÓÎËÚÂ: –ËÔ “ÓÌ, “ËÏ ¿Î˙Ì,
 ˙ÚÌË  ÓÍÒ, —ÔÂÌÒ˙
¡ÂÒÎËÌ, ◊ÂÈ‚Ë ◊ÂÈÒ

16.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î - Ò. 4, ÂÔ. 11
17.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî - ÂÔ. 8
18.00 ì ÓÒÚËî - Ò.2, ÂÔ. 21
19.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî - Ò.2, ÂÔ. 10
20.00 ì Ó‰ ÍËÏËÌ‡ÎÌÓî - ‡ÍÚÛ-

‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì«‡·‡‚ÂÌËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 1

22.00 ì Û‡Ê ÔÓ‰ Ó„˙Ìˇî - ƒ‡-
Ï‡, —¿Ÿ, 2006 „., –ÂÊË-
Ò¸Ó: ≈‰Û‡‰ «ÛËÍ, ¬ ÓÎË-
ÚÂ: ÀÛ ƒ‡ÈÏ˙Ì‰ ‘ËÎËÔÒ,
ƒÂÌÁ˙Î ”Ó¯ËÌ„Ú˙Ì, —ÍÓÚ
√ÎÂÌ, “ËÏ √ËÌË, Ã‡Ú
ƒÂÈÏ˙Ì, ÃÂ„ –‡È˙Ì Ë ‰.

00.00 ì Ó‰ ÍËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî /Ô./- ÂÔ. 8
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резултати

Източна „Б” група,
ХХV кръг

 À¿—»–¿Õ≈
 1 .  ПИРИН ГД 25 17 5  3 37:12 56
 2 .  СПОРТИСТ 25 19 5  3 43:19 56
 3 .  Б д и н 2 5 1 4 5  6 3 8 : 1 8 4 7
 4 .  Б а н с к о 2 5  9 9  7 3 1 : 2 2 3 6
 5 .  Ч а в д а р  Е т р 2 5  8 9  8 3 1 : 3 3 3 3
 6 .  С е п т е м в р и 2 5  8 9  8 3 4 : 3 0 3 3
 7 .  А к а д е м и к 2 5  9 3 1 3 2 3 : 3 0 3 0
 8 .  М а л е ш - В и х р е н 2 5  6 4 1 5 1 8 : 3 3 2 2
 9 .  С л .  г е р о й 2 5  5 4 1 6 2 5 : 4 7 1 9
1 0 .  Ч а в д а р  Б С 2 5  4 3 1 8 1 4 : 5 0 1 5

◊‡‚‰‡ ≈Ú - ¿Í‡‰ÂÏËÍ —Ù 1:0; œËËÌ
√ƒ - Ã‡ÎÂ¯ 2:0; ¡‡ÌÒÍÓ - —ÔÓÚËÒÚ 0:3,
—ÎË‚ÌË¯ÍË „ÂÓÈ ¡‰ËÌ 1:0; ◊‡‚‰‡ ¡— -
—ÂÔÚÂÏ‚Ë 0:3 (ÒÎÛÊ.)

Западна „Б” група,
ХХV кръг

—Ô‡Ú‡Í ¬Ì - ÕÂÒÂ·˙ 3:1; ≈Ú˙ -
ÕÂÙÚÓıËÏËÍ 3:1; ƒÓ·Û‰Ê‡ - —ÎË‚ÂÌ 1:1;
À˛·ËÏÂˆ - ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 0:1; ƒÓÓÒÚÓÎ -
◊ÂÌÓÏÓÂˆ œÓÏ 0:3 (ÒÎÛÊ.)

 À¿—»–¿Õ≈
 1. ЕТЪР 25 14 7  4 29:13 49
 2. БОТЕВ ПД 25 12 9  4 35:15 45
 3. Нефтохимик 25 12 7  6 40:27 43
 4. Любимец 25 12 6  7 36:21 42
 5. Сливен 25 10 6  9 28:17 36
 6. Черноморец П 25 10 6  9 37:26 36
 7. Спартак Вн 25  9 5 11 23:34 32
 8. Добруджа 25  8 7 10 20:25 31
 9. Несебър 25  7 5 13 23:41 26
10. Доростол 25  1 2 22  6:59  5

ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ 3:1 0:1  . ƒˇÍÓ‚ (4)
2:1 »‚‡Ì —ÚÓˇÌÓ‚ (31 Ë 38-‰) 3:1 √˙„ÓÓ‚ (67)
◊ : œ‡Î‡ÌÍÓ‚ (◊-76); ÃËÌ¸Ó - ÷— ¿ 2:0 1:0 ¡.
—ÚÓÈ˜Â‚ (52), 2:0 “‡ˇÌÓ‚ (82), ÔÓÔÛÒÌ‡Ú‡
‰ÛÁÔ‡: ΔÛÌËÓ ÃÓ‡Â¯ (÷— ¿ - 78); ¡ÓÚÂ‚ ¬
- ÀÓÍÓ œ‰ 0:1 ƒÂ  ‡‚‡Î¸Ó (63), 1:1  ÓÍÓÌÓ‚
(90+4); ÀËÚÂÍÒ -  ‡ÎË‡Í‡ 5:0 1:0 —‚. “Ó‰ÓÓ‚
(24-‰) 2:0 √.  ÃËÎ‡ÌÓ‚ (41), 3:0 —‚. “Ó‰ÓÓ‚
(71) 4:0 ¬‡˛¯Ë (78) 5:0 Ã. ÷‚ÂÚ‡ÌÓ‚ (84);
ÀÂ‚ÒÍË - ¡ÂÓÂ 2:0 1:0  ÷‚ÂÚÍÓ‚ (34) 2:0 ΔÛ-
ÌËÌ¸Ó (90); Í˙ÒÌÓ ÒÌÓ˘Ë ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ÀÓÍÓ —Ù;
—Î‡‚Ëˇ - —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡; ‰ÌÂÒ 18.00: ◊ÂÌÓ ÏÓÂ
- ¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË

ì¿î √–”œ¿,
’’VIII  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ЦСКА 28 21 3  4 56:17 66
 2. ЛУДОГОРЕЦ 28 20 4  4 68:16 64
 3. ЧЕРНОМОРЕЦ 28 16 8  4 52:20 56
 4. Локо (Пд) 28 17 5 6 41:32 56
 5. Левски 28 18 2  8 48:27 56
 6. Литекс 28 16 8  4 50:22 56
 7. Славия 27 14 5  8 39:33 47
 8. Черно море 27 13 4 10 39:23 43
 9. Миньор 28  8 10 10 33:38 43
10. Берое 28  9 7 12 28:34 34
11. Монтана 27  8 5 14 25:45 29
12. Ботев Вр 28  6 7 15 26:41 25
13. Локо Сф 27  4 7 16 21:46 19
14. Видима 27  3 5 19 15:49 14
15. Калиакра 28  2 5 21 24:70 11
16. Светкавица 27  1 5 21 7:59  8

ПО ЕВРОСПОРТ
19.00 Евро 2012:
Обратно броене

ПО ЕВРОСПОРТ 2
Карлсруе - Регенсбург

(бараж за оставане във
Втора Бундеслига)

Германски кошмар
Волейболистите отпаднаха на полуфинала след загуба
с 1:3 от Бундестима пред президент и премиер

К
Марин МИЛАШКИ

арък за волейболи-
стите се оказаха
президентът Росен
Плевнелиев и пре-
миерът Бойко Бо-

рисов в олимпийската квали-
фикация в София. Двамата се
настаниха в официалната
ложа, за да подкрепят тима
на Радостин Стойчев в полу-
финала срещу Германия. На-
шите обаче паднаха без-

славно с 1:3 гейма (22:25,
25:20, 22:25, 16:25) за 113
минути пред рекордните 13
300 зрители, изпълнили зала
“Арена Армеец”. Ключов за
нашите се оказа третият
гейм, в който при 18:14 се-
лекционерът Радостин Стой-
чев даде почивка на звезда-
та Матей Казийски, а 28-го-
дишният ас на германците
Георг Гроцер наниза серия
от 7 т. и постигна общо 30 т.
Казийски завърши с 22.

Снимки БГНЕССлед загубата

Президентът Росен Плевнелиев, премиерът Бойко Борисов и еврошампионът по бокс
за професионалисти Кубрат Пулев не донесоха късмет на волейболистите при

“домашната” загуба от Германия с 1:3 гейма в “Арена Армеец”

ВЛАДИМИР НИКОЛОВ, капитан
“Ще изминем пътя до летните

олимпийски игри в Лондон. Нямаме
друг избор. Оттук нататък пътят на
България ще бъде труден, както ви-
наги, но не сме очаквали да бъде лес-
но. Очаквахме мачът с Германия да
бъде тежък. За съжаление не успях-
ме да затворим третия гейм, който
щеше да ни даде психологическо
преимущество и щеше да ни помогне
да победим. Така е в спорта, поняко-
га печелиш, понякога губиш. Не е от
моята компетенция дали Стойчев
трябва да бъде сменен. Според мен
ще бъдем на допълнителна квалифи-
кация в Германия. Не съм убеден, но
мога да обещая, че момчетата ще се
раздадат до последно във всеки един
мач. Ще направим всичко, за да
сбъднем мечтата си! Това е мечтата
на целия отбор, а и моя лична. Обста-
новката и феновете бяха уникални.
Искам да кажа едно голямо “Благо-
даря” на всички в залата, на Теди
Джорджо, че ги подгряваше цяла
седмица, фенове, едно голямо благо-
даря от мое име и от името на целия
отбор.”

МАТЕЙ КАЗИЙСКИ:
“Промени в тима ни не трябва да

се правят 2 месеца преди олимпиа-
дата. Вярвам, че ще играем в Лон-
дон. Очевидно проблемът Германия
остава както миналата, така и тази
година. Загубихме един полуфинал, в
който показахме както добър, така и
лош волейбол. Играхме на ниво, но
на моменти малко не ни достигна да
добутаме мача докрай. Отново в из-
годна за нас ситуация не успяхме да
вземем това, което си е наше и оттам
дойдоха проблеми, които са напълно
нормални да ги има в такъв момент.
Както в първите ни три мача, така и в
този имахме възможността да бъдем
водачи, след като направихме обрат.
Въпросът обаче е, че като водихме в
мача, не успяхме да го затворим. Оп-
ределено сервисът на Германия бе
силното им оръжие и бяхме подготве-
ни за това. Особено сервисът на Гро-
цер. Не ни изненадаха с нищо, но
въпреки това постигнаха своето. Иг-
раха добре и не се предадоха, когато
ние водехме. Надявам се да имаме
своите шансове на допълнителните
интерконтинентални квалификации.
Не знам какви съперници ще имаме

ЧЕТИРИ ОТБОРА
В БИТКАТА
ЗА 3-ОТО МЯСТО

Капитанът на Борусия Дортмунд Себастиан Кел (вляво) позира с
шампионския трофей, а вратарят Роман Вайденфелер с Купата на

Германия, след като тимът разби с 5:2 вицешампиона Байерн М на
финала на “Олимпия щадион” в Берлин

Два кръга преди края 4 отбора се вкопчиха в
битката за третото място, осигуряващо участие в
предварителните кръгове за Лига Европа. Черно-
морец, финалистът за Купата на България Локо
Пд, миналогодишният шампион Литекс и вице-
шампионът Левски са с по 56 т. и само головата
разлика и резултатите от преките двубои ги под-
реждат в класирането. Локо Пд има двоен шанс
да играе в Европа и ако спечели Купата на Бълга-
рия на финала в Бургас в сряда. “Смърфовете”
могат да станат евробойци дори и при загуба, но
ако Лудогорец стане и шампион. В Разград на 23
май е дербито на сезона между водача ЦСКА и
изоставащия на 2 т. Лудогорец.

там, но искаме да отидем на олимпиа-
да. Надяваме се и ще играем до по-
следно. Вярвам, че можем да отидем в
Лондон.”

РАДОСТИН СТОЙЧЕВ:
“Изпуснахме нашите възможности

в третия гейм. Ако го бяхме спечелили,
нещата щяха да бъдат по друг начин.
В четвъртия гейм отстъпвахме на про-
тивника във всички елементи. Включ-
ването на Николай Пенчев имаше за
цел да осигури по-добро посрещане на
Георги Братоев. Чисто технически не
успяхме да се справим добре на блок.
Това е нормално, когато атаката не
върви. Матей Казийски беше много
разочарован от това, че не затворихме
третия гейм. Психически не издържа.
Благодарение на него имахме шанс да
спечелим в третата част. Андрей Же-
ков не беше готов до играе. Сутринта
болката му се върна. Ако можех да
разчитам на него, щеше да бъде доб-
ре. Не съм притеснен за духа и морала
на отбора. Всичко опира до техниката.”

НИКОЛАЙ ПЕНЧЕВ:
“Според мен не издържахме. Тряб-

ваше да се възползваме от техните
рокади. Притеснихме се малко. Нямам
думи, може би малко и късметът не ни
провървя. Включих се добре, Радо
Стойчев ми гласува доверие, но после

не успях да издържа. В третия гейм
ни натиснаха, започнахме да грешим
и не издържахме. Изключително съм
разочарован от този пропуснат шанс
да се класираме за Игрите още от
София, но съм сигурен, че ще го на-
правим в допълнителните квалифика-
ции.”

ИВАЙЛО КОНСТАНТИНОВ, вице-
президент на БФ Волейбол и прези-
дент на Марек Юнион Ивкони:

“Поговорихме си целия Управите-
лен съвет след мача как протече са-
мият двубой. Крайни решения не сме
вземали. Отново ще имаме заседа-
ние, където да се обсъдят и вече да
се взимат крайни решения. Искаме
все пак да чуем и отбора, и треньора.
Аз самият също имам въпроси към
Стойчев, които искам да му задам.
Не мога да бъда сигурен, че няма
някакви вторични причини, които ние
не сме видели от ложата или скамей-
ките на публика. При всички положе-
ния загубата не е приятна, а също
така и някои нелогични действия от
страна на отбора и треньорското
ръководство, за които не е нужно да
бъдат обсъждани посред нощ. Волей-
болът продължава, а предстоят и нови
квалификации за олимпиадата. Един
мач не е повод за трагедии.”

ПРОГРАМАТА ДО КРАЯ
ХХIХ кръг (събота, 19 май, 18.00 ч.)
Видима - Левски, Локо Пд - Миньор, Кали-

акра - Лудогорец, ЦСКА - Литекс, Черномо-
рец - Локо Пд

ХХХ кръг  (сряда, 23 май, 18.00 ч.)
Лудогорец - ЦСКА, Левски - Светкавица,
Монтана - Черноморец, Литекс - Локо Пд

БОРИСОВ РЕШАВА
И ЗА ТРЕНЬОРА

Министър-председателят Бойко Борисов  ще се произнася
и по въпроса дали Радостин Стойчев ще остане селекционер
на националния отбор по волейбол за мъже, съобщи Гонг по
информации от няколко независими източници. Той ще имал
окончателното становище дали тимът ще има за нов селекци-
онер Силвано Пранди или наставникът на Тренто ще запази
поста си. След злополучната загуба от Германия премиерът
слезе на терена и разговаря с наставника Радо Стойчев, и с
капитана Владо Николов. Решението ще бъде политическо.
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4 отбора
в битка
за третото
място

гледайте

Стр. 23

ПО БНТ СВЯТ
БАСКЕТБОЛ

17.55 Левски - Ямбол,
полуфинален

плейоф от НБЛ
(мъже)

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
СПОРТНА

ГИМНАСТИКА
10.30 Европейско първенство

ТЕНИС
12.00, 19.15 Турнир в Рим (жени)

КОЛОЕЗДЕНЕ
15.45 Джиро д’Италия, Сан Джорд-

жо - Фрозиноне (IХ етап)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

КОЛОЕЗДЕНЕ
12.30 Обиколка на Калифорния:

(Санта Роса - Санта Роса, I етап)
ТЕНИС

15.00, 23.30 Турнир в Рим (жени)
ПО ФИЛМ+

ТЕНИС
12.00 ATП Мастърс 1000 в Рим

Андрей Кириленко опитва да
блокира стрелба към коша на
Майк Батист от досегашния
еврошампион Панатинайкос в

полуфинала в Евролигата,
спечелен от ЦСКА М с 66:64.

Снощи във финала в зала “Синан
Ердем Арена” в Истанбул ЦСКА

М срещна другия гръцки тим
Олимпиакос, отстранил на

полуфинал шампиона за 2010 г.
Барселона с 68:64. Кириленко

беше избран за най-полезен
играч (МВП) на Евролигата този

сезон. В символичната петица
на турнира попаднаха още Ненад

Кръстич (ЦСКА М), Еразем
Лорбек (Барселона), Димитриос
Диамантидис (Панатинайкос) и

Василис Спанулис (Олимпиакос).
Във втората петица са Хенри
Домеркант (УНИКС, Рус), Майк

Батист, Милош Теодосич (ЦСКА
М), Хуан Карлос Наваро

(Барселона) и Бо МакКейлъб
(Монтепаски, Ит). Македонският

национал МакКейлъб стана
топреализатор на сезона в

Евролигата, Кириленко - най-
добър защитник, а Никола

Миротич от Реал М беше обявен
за най-добър млад играч.

Асът на Маями Хийт ЛеБрон Джеймс
официално бе обявен за най-полезен иг-
рач (MVP) в Националната баскетболна
асоциация и ще получи приза за трети път
през последните 4 сезона. “Крал” Джеймс
събра 1074 т. и изпревари най-добрия
реализатор през сезона в НБА Кевин
Дюран (Оклахома Сити Тъндър) и Крис Пол
(ЛА Клипърс). Звездата на ЛА Лейкърс
Коби Брайънт остана четвърти, пети е
френският ас Тони Паркър (Сан Антонио
Спърс). 27-годишният ЛеБрон Джеймс
вече бе отличен за MVP през сезоните
2008-2009 и 2009-2010, когато играеше за
Кливланд Кавалиърс. Той става осмият
играч в историята с 3 или повече награди
за най-полезен състезател в Асоциацията.
Карим Абдул-Джабар е получавал награ-
дата 6 пъти, Майкъл Джордан и Бил Ръсел
по 5, Уилт Чембърлейн - 4, Лари Бърд,
Меджик Джонсън и Моузес Малоун - по 3.
От тези 8 играчи ЛеБрон е единственият,
който никога не е печелил титлата в НБА.
“Бих дал трите ми трофея за една шампи-
онска титла, това е главната ми цел”, отбе-
ляза Джеймс. Лос Анджелис Лейкърс на-
дигра Денвър Нъгетс с 96:87 и спечели
четвъртфиналната серия в Западната кон-
ференция с 4:3 победи.

ЛеБрон е №1 в НБА

Митева е 4-та
във Франция

Силвия Митева се класира
четвърта в многобоя на турни-
ра от Световната купа по худо-
жествена гимнастика, категория
В, във френския град Корбей Есон.
Тя събра сбор от 112.100 т. и се
класира за финалите на всичките
четири уреда. Румяна Георгиева
остана 31-ва. Титлата в много-
боя спечели олимпийската и три-
кратна световна шампионка Ев-
гения Канаева (Рус) със 116.400
т., пред Александра Меркулова
(Рус) 115.425, и Дария Дмитриева
(Рус) 115.075.

Найденова губи
финал на двойки

Александрина Найденова загу-
би на финала на двойки на тур-
нир на червени кортове в Брази-
лия ($25 000). Тя и френската й
партньорка Ализe Лим бяха по-
ставени под №2 и отстъпиха в
спора за трофея пред Мария-
Фернанда Алварес-Теран (Бол) и
Габриела Пас (Вен ) с 2:6, 4:6.  Така
20-годишната българка заслужи
24 т. за класацията на УТА на
двойки и $343.

Финалната четворка
в Евролигата
в Лондон

Финалната четворка на Евро-
лигата ще се проведе в Лондон
през следващите две години -
2013 и 2014, обявиха от ръковод-
ството на турнира. “Англия е
страната, в която искаме да
покажем най-доброто от турни-
ра. В Лондон досега не е имало
такова баскетболно състезание”,
заяви генералният мениджър на
Евролигата Жорди Бертомеу.
Снощи във финала в зала “Синан
Ердем Арена” в Истанбул играха
ЦСКА М и Олимпиакос.

награда на Испания, V кръг от сезона.
27-годишният Малдонадо измина най-
бързо 66-те обиколки на пистата “Ката-
луния” край Барселона за 1:39.09,145 ч.
На подиума се качиха още двукратният
световен шампион Фернандо Алонсо с
Ферари и Кими Райконен с Лотус. Фин-
ландецът също има световна титла с Фе-
рари през 2007 г., а се завърна във Фор-
мула 1 след 3 сезона като рали пилот.

Венецуелецът стартира от първа по-
зиция, след като спечелилият квалифи-
кацията Люис Хамилтън беше дисквали-
фициран, защото болидът му не успя да
са прибере в бокса заради липса на
гориво. Така Макларън беше лишен от
150-и спечелен полпозишън, а англича-
нинът тръгна последен, но успя да
завърши 8-и.

В 24-ото си състезание Малдонадо
стана първият представител на Венецуе-
ла, който печели победа във Формула 1.
Досега най-доброто му класиране беше
осмото място в Китай този сезон, а през
2011 завърши на 19-а позиция в крайно-
то подреждане. Венецуелецът беше из-
преварен на старта от Фернандо Алонсо,
който преследваше втора победа за се-
зона след добрата квалификация. Испа-
нецът отново надхвърли възможностите
на своето Ферари, но нямаше възмож-
ност да се пребори с по-бързия Уилямс.
Пилотът на Лотус Райконен продължи с
отличното си каране след повторния си
дебют във Формула 1. В края на състеза-
нието той беше най-бързият на трасето и
финишира на 0.6 секунди от Алонсо. В
началото обаче болидът му не беше
достатъчно бърз, което не му позволи да
се бори за победата на “Каталуния”. На-
стоящият световен шампион Себастиан
Фетел остана 6-и, но разделя първото

място в генералното класиране с Алонсо
с по 61 т., а Хамилтън ги следва с 53.
Кими Райконен е 4-ти с 49.

Венецуелецът Пастор Малдонадо е вдигнат на ръце от двама световни
шампиони - Фернандо Алонсо и Кими Райконен, след като спечели първа

победа във Формула 1 - за Гран при на Испания

Малдонадо пише
история
Венецуелецът спечели
Гран при на Испания

ГРАН ПРИ НА ИСПАНИЯ
1. Малдонадо 1:39:09,145 ч.
2. Алонсо + 3.195 сек.
3. Райконен + 3.884
4. Грожан + 14.799
5. Кобаяши + 1:14.641мин.
6. Фетел + 1:17.576
ОТПАДНАЛИ:
 Серхио Перес (Мек), Заубер - 38-

а обиколка; Шарл Пик (Фр), Маруся -
36; Нараин Картикеян (Инд), ХРТ - 23;
Бруно Сена (Браз), Уилямс - 13; Миха-
ел Шумахер (Гер), Мерцедес - 13.

НАЙ-БЪРЗА ОБИКОЛКА: Ромен
Грожан (Фр) - 1:26.250 мин.; полпо-
зишън: Пастор Малдонадо - 1:22.285
мин.

Пилоти
 1. Фетел  61
 2. Алонсо 61
 3. Хамилтън 53
 4. Райконен 49
 5. Уебър  48
 6. Бътън  45

Конструктори
 1. Ред Бул 109
 2. МакЛарън  98
 3. Лотус  84
 4. Ферари  63
 5. Мерцедес  43
 6. Уилямс  43

П
астор Малдонадо стана първи-
ят пилот от Венецуела, спе-
челил старт от Формула 1.
Пилотът на Уилямс победи в
състезанието за Голямата

победа на летния турнир
“Нацу башьо” в токийския
дворец “Кокугикан”. Българ-
ският “одзеки” не даде шан-
сове на японеца Хомашо и
го избута от дохиото с “йори-

Деница Елисеева (60 кг) стартира с
разгромна победа на VII световно
първенство по бокс за жени в Китай. Тя
разби Магдалена Конбайонг (Индоне-
зия) с 22:5 (7:1,5:2, 4:1, 6:1) в първия си
мач, а във II кръг ще се качи на ринга
днес срещу Беата Сабо (Унг). Светов-
ното първенство е и олимпийска квали-
фикация, а категория до 60 кг е една от
трите, които са включени в програмата
за Лондон 2012 заедно с 51 и 75 кг.
Класиране на четвъртфиналите гаран-
тира и олимпийска квота.

Котоошу и Аоияма равни с Хакухо в Токио
кири”. Даниел Иванов-Аоия-
ма пък бе съборен от 30-го-
дишния монголец Шотенро с
ефектната хватка “цукиото-
ши”. Така след осмия ден на
надпреварата двамата родни
сумисти имат по 5 победи и 3
загуби, колкото и “Великият
шампион” Хакухо. Единстве-
ният действащ “Йокодзуна”

поднесе поредната сензация
и за първи път отстъпи на
японеца Гоейдо. 26-годишни-
ят сумист с ранг “секиваке”
бе загубил предните 13 дву-
боя с Хакухо, но успя да го
избута от глинения кръг с
“йорикири” и заслужи оваци-
ите на препълнената зала.
Начело в класирането с по 7

успеха и само 1 загуба са
японците Такарафуджи, То-
чиодзан, Котошогику и Кисе-
носато и монголецът Какурю.
Днес Котоошу среща мон-
голския си колега по ранг
Харумафуджи, а Аоияма ще
се бори с японеца Тойохиби-
ки, който в събота също над-
ви “йокодзуна” Хакухо.

Тодор Василев и Ивайло Христов
станаха вицешампиони на Европа на
първенството по силов трибой в Мариу-
пол, Украйна.  Василев (83 кг) завърши
втори със сбор от 830 килограма в дви-
женията клек, вдигане от лег и мъртва
тяга. Христов (120 кг) направи трибой от
1040 кг, като остана само на 2.5 кг от
шампиона Олексий Рокочий (Укр).

ЕЛИСЕЕВА РАЗБИ
ИНДОНЕЗИЙКА

ДВА СРЕБЪРНИ
МЕДАЛА ПО
СИЛОВ ТРИБОЙ

Б ългарската звезда в
професионалното сумо
Калоян Махлянов-Ко-
тоошу постигна пета

Снимки БГНЕС


